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Честността е най-важният
принцип за журналиста

Какво знаехте за Бълга-
рия, преди книгите ви да 
започнат да излизат на 
български?

- Не много. Първата ми 
връзка с културата на този 
регион беше като дете - чрез 
популярния комикс на Ерже 
за приключенията на мла-
дия белгийски репортер 
Тин-Тин, който пътува в две 
въображаеми държави. За 
тяхното създаване авторът 
е почерпил вдъхновение от 
Балканите. След това, вече 
като журналист, се запознах 
с факта, че България е кому-
нистическа държава, която 
сравнително плавно премина 
прехода към демокрация, 
без кръвопролитията, които 
обикновено се случват при 
подобен тип преходи.

- Знаете ли, че нашата 
история е древна и много 
интересна и изобилства със 
сюжети за художествени 
творби?

- Може би някой ден ще 
спомена България в рома-
ните си.

- В «Божията формула» 
Айнщайн казва: «Не вярвам 
в Бог от Библията, вярвам в 
Бог, който се проявява във 
Вселената. Вие самият в кой 
Бог вярвате?

- Това, което Айнщайн 
казва в романа, е, в което той 
вярва. Аз също смятам, че е 
бил прав. Като се замислим за 
Бог от Библията, представяме 
си човек с голяма бяла брада, 
който гледа света отгоре, 
бди над хората и това есте-
ствено е част от човешката 
фантазия, чрез която хората 
са се опитвали да си обяснят 
мистериите. Но сега разпо-
лагаме с мощно средство, 
което е науката. Как може да 
докажем съществуването на 
Бог от научна гледна точка? 
Трябва да се вгледаме в две 
характеристики на Вселена-
та. Първата е разумът - съще-
ствува ли разум във Вселе-
ната. На второ място, трябва 
да си зададем въпроса: ако 
съществува такъв вселенски 
разум (а той съществува), 
всичко в природата е толкова 
сложно и взаимосвързано, 
че се запитваме случаен ли е 
този разум, или по-скоро има 

замисъл в него? 
Това е ключов 
въпрос! Ако 
Вс еленат а  е 
случайна, това 
означава, че 
няма Господ и 
в такъв случай 
животът няма 
смисъл. Ако в 
създаване то 
на Вселената 
има замисъл, значи Господ 
съществува и животът има 
смисъл. Дори и да не можем 
точно да го разберем. Инте-
ресното, на което попаднах и 
което разглеждам в «Божията 
формула», е, че науката дей-
ствително е намерила дока-
зателство, че във Вселената 
има замисъл.

- Какъв е според вас 
смисълът на живота?

- Вярвам, че животът не е 
крайната цел на Вселената, а 
е средство към постигане на 
крайната цел. И всяка част 
от миналото е необходима за 
съществуване на настоящето. 
По същия начин животът е 
важен и е необходимо сред-
ство към нещо, което ще се 
случи в бъдещето.

- Разбрах, че има значи-
телен интерес към екрани-
зирането на «Кодекс 632» и 
«Божията формула». Бихте 
ли доверили написването 
на сценария на специали-
сти, или бихте искали лич-
но да участвате?

- Бих могъл да помогна, 
но моята основна работа 
е писането на романи, а 
киното е за режисьорите и 
сценаристите.

- А изпитвате ли любо-
питство да видите на екра-
на своите творби?

- Да, но честно казано, не 
ме вълнува особено. Наско-
ро се срещнах с известния 
британски писател Джефри 
Арчър. Каза ми, че е под-
писал 40 договора за фил-
мови адаптации по негови 
книги и е получил парите 
по всичките контракти, но 
нито една от книгите му 
все още не се е превърнала 
в кино. Защото големите 
киностудии купуват правата 
за стотици произведения, но 
едва 8 романа годишно се 

реализират във филм. Това 
не зависи от нас.

- Смятате ли, че вашите 
книги са кинематограф-
чни?

- Да, защото аз преди 
всичко правя образна, теле-
визионна журналистика. И 
когато пиша роман, се опит-
вам да използвам думите 
като средство, за да разкажа 
история. Когато човек чете 
думите, не ги разглежда една 
по една, а вижда картината 
зад тях. Смятам, че тази 
техника на писане е силно 
повлияна от журналисти-
ческата ми работа.

- Твърдите, че ако един 
автор иска да създаде 
пълнокръвен герой, няма 
как да пропусне любовния 
му живот. Но когато се 
пише за личности - нацио-
нални или световни герои, 
обикновено около тях се 
«разчиства», няма жени, 
грешки, несполуки. Толко-
ва са «стерилни» понякога, 
че това ми пречи да повяр-
вам в истинността им.

- Нормално е. Тази опас-
ност съществува и когато 
се опитваш да създадеш 
герой за роман - винаги 
праволинеен, никога не се 
напива... И вярно, че това 
не е реалистична представа. 
Когато публикувах «Кодекс 
632» в Америка, издателите 
бяха притеснени от любовна-
та афера на Томаш с негова 
студентка. Дълго спорих със 
своя издател, че това се случ-
ва в живота. Той каза - да, 
ако аз бях преподавател в 
университет и имах толкова 
красива студентка, сигурно 
бих се влюбил, но това не 
може да се публикува в кни-
га, защото американските 
читатели няма да го приемат. 
Значи вие живеете в един из-

мислен свят, а аз се опитвам 
моите герои да имат както 
своите добродетели, така и 
своите недостатъци. Защото 
в живота нищо не е (или 
много рядко има) само бяло 
и черно.

- Четат ли младите хора в 
Португалия - с тези съвре-
менни комуникации, ком-
пютрите, интернет?

- Някои да, някои не. 
Обикновено момичетата 
четат повече от момчета-
та. Голяма част от новите 
романи в Португалия са 
експериментални и хората 
естествено не се вълнуват 
от подобна техника на пи-
сане. Получих имейл от 
12-годишно момче, което е 
прочело «Божията форму-
ла» и коментира написано-
то. Един начин да привлека 
читателите е не да им предо-
ставя много сложни книги 
за четене, а нещо, което 
могат да разберат и да ги 
заинтересува. Португалия 
е страна с големината на 
България - романът се про-
даде в 170 000 екземпляра. 
Така че хората явно четат, 
ако нещо им хареса.

- Какво четете в свободно-
то време, какво ви вълнува 
като литература?

- Любимият ми автор е 
Съмърсет Моъм. Той прави 
това, към което и аз се стре-
мя в своите романи - пише 
за много сложни неща по 
достъпен начин. Понякога 
разглежда любовна история, 
която е доста елементарна, 
но нещата се задълбочават 
в много важни разсъждения 
за живота. Харесвам ливан-
ския писател Амин Маалуф, 
Исабел Алиенде, чета Иън 
Макюън... Изобщо различ-
ни автори.

- Професионалното ви 

развитие тръгва от журна-
листиката и днес я практи-
кувате. Какво не можете да 
кажете чрез журналистика-
та, но може да го направите 
чрез литературата?

- Чрез литературата, чрез 
художествената измислица 
можем да кажем много по-
вече истини, отколкото чрез 
журналистиката. Когато 
правиш журналистика или 
пишеш исторически книги, 
трябва да се позоваваш на 
източници. Понякога знаеш, 
че нещо е вярно, но не мо-
жеш да го докажеш. Ако си 
романист обаче, няма нужда 
от доказателства. Тоест в 
литературата истината се 
среща много по-често, от-
колкото в журналистиката. 
Художествената измислица 
помага на човека да разбере 
много повече дадена тема. 
Когато започнах да пиша 
книги, установих го и се 
пристрастих.

- На кои принципи един 
новинар не бива никога да 
изменя?

- Никога няма да можем да 
бъдем напълно обективни, 
но поне можем винаги да сме 
честни. Макар да се стремим 
да кажем истината, понякога 
може и да грешим. Но го пра-
вим случайно, а не нарочно. 
Честността е най-важното 
нещо - не само за журнали-
стите, а за цялото общество. 
Второ - журналистът трябва 
да разбира публиката си, да 
познава вкуса й. Добрият 
журналист трябва да знае за 
кого пише.

- Във времена на криза, 
през които периодично 
минава светът, както е днес, 
обикновено науката, кул-
турата и образованието 
търпят най-много лишения. 
Как да съумеем в такава си-

туация да запазим духовния 
потенциал на нацията?

- Смятам, че кризата се 
отразява на всеки човек, 
ако загуби работата си, но 
ако продължи да работи и 
да получава заплата, тя не 
е фатална. Проблемът с об-
разованието е ключов, но не 
се ограничава само с момент-
ната криза. Страна, която не 
инвестира в образованието, 
няма бъдеще. Затова вярвам 
в бъдещето на България - за-
щото хората тук са образо-
вани. В «Кодекс 632» задавам 
въпроса: Саудитска Арабия 
богата страна ли е или бедна? 
Първоначалният отговор е, 
че е много богата, защото има 
много пари поради петрола. 
Но ако един саудитец иска 
да построи мост, вика гер-
мански инженери, купуват 
колите си от японците и т.н. 
И ако един ден петролните 
кладенци пресъхнат, ще се 
превърне в една бедна държа-
ва. Знанието прави човека 
богат. Ако сега ми се случи 
да загубя всичките си на-
лични пари, утре ще напиша 
нова книга, ще продам много 
екземпляри и отново ще за-
богатея. Не трябва да имаш 
пари, а да притежаваш зна-
нието как да пишеш романи. 
Българите са образовани, 
т.е. разполагат със сред-
ствата да забогатеят. Ако 
успявате да контролирате 
корупцията, да инвестирате 
в институциите - нещата 
ще се получат. Защото вие 
вече притежавате основно-
то - образованието за вас е 
като петрола за Саудитска 
Арабия. 

- Какво бъдеще мечтаете 
за вашите дъщери Катари-
на и Инеш?

- Моята задача като роди-
тел е да им дам средството 
- образованието. Когато 
имат образование, имат по-
добри възможности - какво 
ще правят с тях, е въпрос на 
техен избор. Ако имат про-
блем в училище, ние разгова-
ряме относно дисциплината, 
наемаме частни учители. 
Много важно е инвести-
рането в предучилищното 
образование, детската гра-
дина. Ако там получат добро 
възпитание, всичко после се 
надгражда на тази основа и в 
училище след това ще бъдат 
най-добрите ученици.

Жозе Родригеш душ Сантуш:

Жозе Родригеш душ Сантуш е роден през 1964 г. в Мозам-
бик. Баща му е лекар, който оказва помощ на пострадали 
при военните сблъсъци в разкъсваната от гражданска 
война страна. След обявяването на независимостта на 
Мозамбик семейство Сантуш се установява в Лисабон. Не 
след дълго те се преместват да живеят в португалската 
колония в Китай - Макао. На 17-годишна възраст Жозе 
Родригеш вече работи като репортер в местното радио. 
Сантуш завършва журналистика в Лисабон и заминава за 
Лондон, където постъпва на работа в Би Би Си. Няколко 
години по-късно амбициозният репортер чете късните 
новини в Португалската национална телевизия и препо-

дава журналистика в Нов лисабонски университет. Станал 
свидетел на ужаса на войната още като дете, той прави из-
ключителни репортажи за военните конфликти в различни 
горещи точки по света - Южна Африка, Ирак, Израел, Пале-
стина, Босна и Херцеговина, Сърбия, Грузия. За работата си 
Сантуш получава престижни международни награди. Дълго 
време топрепортерът на Португалия отлично съвместява 
ангажиментите си като директор на новините на Португал-
ската национална телевизия и сътрудник на Си Ен Ен. Жозе 
Родригеш пристигна у нас със съпругата си за премиерата 
на «Божията формула», която излезе в превод на Йорданка 
Велинова ду Насименто от ИК «Хермес». 

Образованието за вас, българите, е като петрола за Саудитска 
Арабия, смята известният португалски журналист и писател 
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Шукрие - 020 8826 1361, 07886658810
Александрина - 020 8826 1320 , 07793918238

БЕЗПЛАТНА КОНСУЛТАЦИЯ НА БЪЛГАРСКИ!

Интензивни рart-time и full-time курсове
• Интензивен общ курс по английски 
 (за всички нива) - £200
• Курс по IT  програми (Web Design, MOS, 
 Compatia A+) - £400
• Интензивен курс по Book-keeping и 
 Accounting - £500
Квалифициран преподавателски състав.
Учебните часове са базирани на модерна методоло-

гия за лесно и бързо усвояване  на материала.
Сдобийте се с професионална UK квалификация за 

максимален период от 3 месеца и ще ви помогнем при 
намирането на работа в областите на Book-keeping и 
IT със средна годишна заплата от 35 000 GBP !

London Waterloo Academy се намира в Централен 
Лондон (Waterloo Station), на по-малко от 1 минута раз-
стояние пеша до магазин от  веригата Sainsbury’s.

London Waterloo Academy
Факт. Над 80% от нашите курсисти започват работа!

Teл.   0207 902 1904
Mоб. 078 832 73387

e-mail: info@waterlooacademy.co.uk
www.londonwaterlooacademy.co.uk

Във връзка със стартиране на кампанията за издаване на новите български 
лични документи и техническите изисквания за снемане на биометрични данни 
Консулската служба към Посолството информира, че считано от 29 март 2010 
г. ще приема заявления за издаване на лична карта и паспорт от новия вид 
ЕДИНСТВЕНО с ПРЕДВАРИТЕЛНО ОПРЕДЕЛЕН ЧАС през 24- ЧАСОВАТА СИСТЕМА 
ЗА АВТОМАТИЧНО ЗАПАЗВАНЕ, НА ТЕЛЕФОН 090 6554 0750. Гражданите следва 
да имат предвид, че услугата за запазване на час се предлага от British Telecom 
и струва £1/минута. Няма да се приемат граждани, които не носят със себе си 
потвърждението за запазен час или данните от паспорта не съвпадат с тези, 
предварително подадени от оператора на услугата.

ВАЖНО! От Консулската служба към Българското посолство:

Тhe Daily Mirror
Завръщането на принц 

Уилиям вкъщи с полет на 
BA след ски ваканция в 
Швейцария нанесе поред-
ния удар върху разпада-
щата се стачна кампания, 
която мегапрофсъюзът 
Unite смяташе да дове-
де до успешен край през 
втората половина на март. 
Закотвянето на принца в 
Швейцарските Алпи бе 
замислено като мощен 
ПР за сериозността на 
профсъюзните действия. 
Уилиям обаче се присъеди-
ни към десетките хиляди 
пасажери, които ползваха 
алтернативни полети, за да 
заобиколят опита за бло-
киране на редовните раз-
писания на самолетната 
компания. Принцът и око-
ло 200 пасажери се върнаха 
с реактивен самолет – един 
от стотиците чартърни 

полети, организирани от 
ВА, в които стачкуващи 
служители бяха заменени 
с нов бордови екипаж.

Ръководството на ком-
панията посрещна с облек-
чение всички служители, 
които се явиха на работа в 
Гетуик на 20 март – деня, 
определен за начало на 
4-дневната ефикасна стач-
ка. Повече от половината 
състав на полетите се ре-
гистрира през този ден на 
летището в Хийтроу. Това 
позволи дори да се добавят 
допълнителни полети към 
предвидените. За ръково-
дителите на профсъюза 
Unite остана надеждата да 
използват като пропаганда 
евентуалния провал на по-
лета на принц Уилиям. 

Unite изнесоха своя ста-
тистика, в която отчетоха, 
че близо 80% от състава 
на полетите на BA не са 
се явили на работа през 

този ден, което е засегна-
ло пътуванията на 60 000 
пасажери. От компанията 
обаче контрираха, че около 
¾ от полетите от редовно-
то разписание за уикенда 
са се състояли и 67% от 
пътниците са били обслу-
жени. Средно 1 от 5 редов-
ни полета не се е състоял в 
резултат на стачката.

Втората 4-дневна серия 
от стачката се очаква да 
започне през този уикенд. 
Стачните действия на Unite 
бяха предизвикани от пла-
новете на British Airways да 
балансира част от загубите 
си, съкращавайки работни 
места. А брожението в 
британските авиолинии 
междувременно е на път да 
се пренесе и на континен-
та. Служителите на най-
голямата авиокомпания в 
Европа – Luft hansa, също 
планират 4-дневна ефикас-
на стачка през април.

Зрелищно подготвяната стачка на служителите 
на British Airways е на път да пропадне

Това бе кодовата дума за политическия скандал 
на отминалата седмица. Репортери под прикритие 
уличиха трима бивши министри – лейбъристи: 
Стивън Байърс (бивш министър на транспорта), 
Патриша Хюит (бивша министърка на здра-
веопазването) и Джоф Хуун (бивш министър на 
отбраната) в готовност за лобиране пред парла-
мента за мнима голяма компания. Стивън Байърс 
предложи услугите си срещу сумата от £5000 на 
ден, като се самоописа като ...“такси под наем”. 
Патриша Хюит обеща да издейства ключов пост 
за представител на компанията в екип от прави-
телствени съветници срещу £3000 на ден. Джоф 
Браун поиска същата сума, обещавайки “нещо, 
което наистина ще им докара пари”.
(Текстът на карикатурата, 
поместена в The Independent)
Шофьорът на таксито Стивън Байърс: 
“Напряко до Даунинг Стрийт, ли? (адресът 
на Гордън Брун – бел.ред.) 
Тарифа - 5 хилядарки, шефе...”

„Такси под наем“ Това бе кодовата дума за политическия скандал 
на отминалата седмица Репортери под прикритие„ТТакси под наем“““

The Independent
Проведеното през послед-

ната седмица ексклузивно 
проучване на общественото 
настроение от Ipsos Mori, по 
поръчка на The Daily Mirror, на-
тисна червения бутон за торите. 
Колкото повече наближава да-
тата на общите парламентарни 
избори, насрочени за 7 май, 
толкова повече започват да се 
връщат старите страхове сред 
британците относно печално 
известните социални рефлекси 

на Дейвид Камерън и компания. 
Последното проучване на Ipsos 
Mori даде 35% подкрепа за 
Консервативната партия – най-
ниската за последните 2 години. 
Лейбъристите печелят 30% от 
евентуалния вот, а либералде-
мократите - 21%. Резултатите 
биха дали на консерваторите 
269 места в парламента, с 57 по-
малко от необходимата цифра за 
абсолютно мнозинство. 

През оставащите 6 седмици 
лидерът на консерваторите 

– Дейвид Камерън, трябва да 
намери спешно разрешение на 
3 проблема, за да умилостиви 
настроенията на британските 
избиратели. И трите проблема 
имат един и същи източник – 
финансовия министър в сянка 
Джордж Озбърн.

Около 56% от интервюираните 
считат, че Лейбъристката партия 
е права да настоява бюджетът за 
обществените разходи да не бъде 
свиван рязко непосредствено 
след изборите, защото това би 

застрашило икономическите 
оздравителни процеси. Джордж 
Озбърн неведнъж обаче е заявя-
вал, че орязването на бюджета 
трябва да започне незабавно. 
Второ, само 32% споделят виж-
дането на торите, че национал-
ният дълг на Великобритания се 
явява най-голямата заплаха пред 
възстановяването на британската 
икономика. И трето, обществено-
то мнение категорично не одо-
брява самата персона Джордж 
Озбърн като бъдещ пазител на 
националната хазна.

Като централни въпроси при 
ориентирането на вота на коле-
баещите се гласоподаватели се 
очертават дебатите по приема-
нето на новия годишен бюджет 
на Алистър Дарлинг и въпросът 
за действията по намаляването 
на дълга на страната, който се 
очаква да стигне 178 милиарда 
паунда до края на годината.

Шок! Преднината на консерваторите пред 
лейбъристите почти се стопи за два месеца
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Компании с ограничена отговорност (Limited Companies)

         - Регистрация на нови компании
         - Годишно счетоводно приключване
         - Payroll, VAT returns, CIS monthly returns
         - Payroll на място във Вашия офис

Самоосигуряващи се лица (Self-employed)

         - Възстановяване на данъци от Tax office
         - Регистрация в Tax office, съдействие за
           NINO interview според новите изисквания
         - CSCS карти за строителния сектор
         - Откриване на банкови сметки директно в нашия офис
         - Съдействие за всички видове социални помощи

Евгений Кайдъмов
Половин година след пу-

бликуването на статията 
със заглавие  “Ужилването” 
на страниците на в-к БГ 
БЕН, в която се разказва-
ше за гаврите на серийния 
измамник-автопревозвач 
Владимир Тодоров със здра-
вето и собствеността на 
десетки наши сънародни-
ци във Великобритания, 
разговаряхме с Илиян То-
доров - единствения от из-
мамените българи, дръзнал 
междувременно да заведе 
дело срещу Владимир. 

- През лятото на 2009 г. 
дадох закупения от мен джип 
Митсубиши Шогун на Вла-
димир Тодоров и му запла-
тих сумата от 600 паунда, за 
да го достави на адрес във 
Варна. След като колата не 
пристигна в определения 
срок, започнах да му звъня, 
а той започна да увърта с 
отговорите. През август бе 
пуснат  репортаж за него 
по Нова телевизия. Докато 
гледах репортажа, успях да 
разпозная колата си, качена 
на показания по телевизията 

автовоз. Обадих се на Влади-
мир, който ме увери, че ко-
лата се намирала в Англия и 
всеки момент щяла да тръгне 
към България. Две седмици 
по-късно търпението ми се 
изчерпа и подадох жалба до 
Трето Районно управление 
на МВР - Варна. Наложи се 
спешно да отида до България 
за 3 дена и лично да се под-
пиша под жалбата.

Прибрах се обратно в Ан-
глия, където получих обаж-
дане от трети човек. Той ми 
каза, че колата ми се била 
намирала у някой си Атанас 
Иванов Божинов в Благо-
евград. Била заложена при 
него от Владимир и срещу 
200 паунда съм можел да си я 
откупя. Обадих се на Влади-
мир и той ми каза, че бил за-
ложил колата ми на Атанас, 
защото му трябвали спешно 
200 паунда, а фамилните ни 
имена (Тодоров) видиш ли ... 
били едни и същи. Звъннах 
и на Атанас. Оказа се, че 
Владимир му бил дължал 
не 200, а 800 паунда и когато 
тези пари му били изплатени, 
щял да освободи колата ми. 

Разбрахме се да изчакам, до-
като си оправят финансовите 
отношения, а той да се обади 
в Трето РУ във Варна, защото 
колата ми вече беше обявена 
за национално издирване.

Едва през ноември Вла-
димир успя да изплати на 
Атанас Божинов дължимата 
сума. След това изпрати 
платформа в Благоевград, 
за да вземе джипа и да го до-
кара във Варна. Полицията 
във Варна бе уведомена от 
моите познати в града и на-
прави проверка на джипа. 
Проверката установи, че 
липсва около 1/4 от двига-
теля, а горната страна на 
купето е огъната и бронята 
е ожулена вследствие на 
удар. В жапката на джипа по-
лицаите намериха забравен 
фалшив инвойс от продажба, 
който Атанас Божинов бе 
изфабрикувал, за да пре-
кара колата през границата. 
Бе намерен и документ за 
гражданска отговорност за 
моя джип, издаден на името 
на бащата на Атанас в София 
през юли. В началото Атанас 
започна да се кълне, че не 

бил пипал нищо по джипа, 
после смени версията с тази, 
че бил помислил, че колата е 
негова. Интересно, как някой 
здравомислещ човек може да 
реши че джип, струващ бли-
зо 4000 паунда, му е продаден 
за ... 200 паунда?!. Каза, че бил 
започнал ремонт на джипа, 
но след като съм се обадил, 
бил преустановил ремон-
та. А крайният резултат от 
всичко това бе, че моят джип 
вече беше купчина желязо, 
която дори не можеше да се 
движи.

По другия телефон Влади-
мир Тодоров пък твърдеше, 
че бил имал доказателства, 
че в момента на предаването 
на Атанас джипът бил в от-
лично състояние и с работещ 
двигател.

На 22 декември отидох 
до Окръжната следствена 
служба във Варна, за да дам 
показания за започване на 
досъдебно производство 
по случая с Владимир. Това 
досъдебно производство е 
подготовката за откриване 
на съдебно дело срещу него 
- за обсебване, както и срещу 
Атанас Божинов - за измама 
с документи, присвояване 
и разполагане с чужда соб-
ственост.

Направих консултация с 
юристи и накарах Владимир 
да подпише договор, че ми 
дължи определена сума, като 
неустойка по просрочването 
на договора за превоз със 
150 дена и компенсация за 
щетите на джипа, загубеното 
време и понесените от мен 
психически щети. Лично 
Владимир Тодоров заве-
ри договора пред адвокат. 
Компенсационната сума, 

която трябваше да ми бъде 
изплатена, бе разделена на 
6 вноски. През тази година 
всичко се развиваше уж 
по план до 6 януари, кога-
то Владимир след втората 
вноска спря плащанията 
по договора. Отново започ-
наха познатите извинения 
– бил имал проблеми, бил 
ме търсил, но телефонът 
ми не отговарял и т.н. По-
стоянно повтаряше фразата: 
“Аз работя в Англия и искам 
да оправя отношенията си с 
всички хора в Англия и да се 
разплатя с тях.”

Как си обяснявам промя-
ната в поведението му? Раз-
такавайки мен и останалите 
потърпевши, той разчита 
на факта, че не се приби-
раме редовно в България. 
Неговата активност през 
декември миналата година се 
дължеше най-вече на страха 
му, че докато съм в България 
мога да придвижа съдебните 
процедури по неговия слу-
чай. Затова и направи през 
декември първата вноска 
по обезщетението ми. Кон-
кретно в моя случай лесно 
може да се заведе съдебно 
дело в България по силата 
на логиката, че колата е била 
закупена в Англия, но се е 
намирала на територията 
на България, когато е била 
обсебена от Атанас Божи-
нов и когато е бил изваден 
документът й за гражданска 
отговорност. Следващата ми 
стъпка ще бъде да уведомя 
упълномощен от мен човек 
да провери докъде е стигнало 
досъдебното производство 
по случая, което се провежда 
във Варна. Другата възмож-
ност е Владимир да бъде осъ-

ден във Великобритания на 
базата на подписаното спо-
разумение за транспортира-
нето на джипа до България. 
Делото ще коства около 1800 
паунда и както бях уверен, 
ще има над 90% успеваемост. 
При успешно приключване 
той ще трябва да заплати и 
разходите по делото. 

Не зная до каква степен 
биха имали тежест думите 
ми, но най-малкото мога да 
ориентирам други хора, из-
мамени от лицето Владимир 
Тодоров, как да действат при 
подобна ситуация. Единият 
вариант е да заведат дело в 
Англия, което ще им коства 
повече пари, но разходите 
по едно колективно дело 
(които, както вече споменах, 
са възстановяеми) могат да 
се поделят между няколко 
души. Важното в случая е да 
разполагат със споразуме-
нието за услугата, подписано 
от Владимир.

Ако делото се насочи към 
завеждане в България, важно 
е да има доказателство, че 
въпросната кола е на тери-
торията на България или 
е пресякла държавната ни 
граница. Вече бе писано за 
това как Владимир Тодоров е 
разполагал по един или друг 
начин с колите на хората. 
В такъв случай той лесно 
може да бъде подведен под 
отговорност за обсебване 
на чужда собственост. По 
същия параграф (обсебване) 
може да бъде обвинен и в 
случаите, когато е бавил до-
ставянето на колите с месеци 
или седмици извън упомена-
тия в договора срок. 

Връзка с Илиян Тодоров 
можете да осъществите 

чрез редакцията на БГ БЕН

Наглият Владко – все така Наглият Владко – все така 
нагъл и през новата годинанагъл и през новата година

Инвойсът за “продадения” на 
Атанас Божинов джип

Двигателят на закупения от Илиян 
джип няколко месеца по-късно
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Коледата си отиде, нека бъдем пак добри 
Дарете използваните дрехи и детски играчки на 
хора, които имат нужда от тях. Инициативата е 
целогодишна и събраните неща се изпращат за 
български домове всеки месец.

Пунктове за събиране:

      Unit 7                                                        11 À Garman Road
      Abbey Park Industrial Estate            Tottenham 
      Abbey Rd                                                 London

Barking, Essex IG11 7BT                 N17 0UR
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St. Nicholas College of London

SKYPE: stncollege.co.uk

16 Curzon Street, London W1J 5HP
contact@stncollege.co.uk

Пролетен концерт за българските почитатели 
на класическата музика

В-к БГ БЕН
Българското посолство 

в Лондон има удовол-
ствието да ви покани на 
концерт на класическа 
музика в изпълнение на 
младия български квин-
тет Inspirity. 

Inspirity е отворено поле 

за музиканти и артисти от 
всички изпълнителски из-
куства – „сцена” за експе-
риментиране, изследване и 
комбиниране на различни 
видове музика и изку-
ства в посока създаване на 
уникален изпълнителски 
стил. В настоящия концерт 

квинтет Inspirity ще 
изпълни два от най-
известните и обичани 
кларинетни квинтети – 

от Моцарт и Вебер. С тези 
два абсолютни шедьовъра 
квинтет Inspirity иска да 
провокира публиката да 
почувства и последва чо-
вешкия дух през вековете 
и да повярва по-силно в 
него, защото именно той 
е изворът на човешката 

творческа енергия.
Inspirity квинтет: Боян 

Иванов (кларинет), Яна 
Бурова (цигулка), Тодор 
Николаев (цигулка), Раиса 
Запрянова (виола), Стефан 
Хаджиев (чело)

Сряда, 14 април, 
19.00 часа

Посолство на Републи-
ка България

186 - 188 Queen's Gate, 
London SW7 5HL

В-к БГ БЕН
Знаете ли, че през по-

следните 20 години само две 
български пиеси са поста-
вяни на Острова? Британ-
ската премиера на поста-
новката „Римска баня” ще 
бъде първото представяне 

на Станислав Стратиев в 
Англия. Постановката на 
„Римска баня” с първокла-
сен актьорски и художе-
ствен състав, в престижния 
театър Arcola, се очертава 
като най-мащабния българ-
ски театрален проект във 

Задава се най-голямото българско театрално 
събитие на Острова за годината

p y р рр рр

ЗЗадава се найй-голямото ббббългарско театрално
Великобритания през на-
стоящата година и важна 
стъпка в процеса на промя-
на на имиджа на България в 
Обединеното кралство.

“Римска баня” ще се 
играе в продължение на 
три седмици от 28 април 
до 15 май 2010 г., с общо 19 
представления, от които 
три съботни матинета. 
Планира се и посещение 
на Светлин Стратиев, син 
на писателя, в Лондон за 
поредица от срещи с лон-
донската публика и попу-
ляризиране на българската 
култура в Англия, както и 
фотоизложба и продаж-
ба на преводни книги от 
български език.

Проектът се осъществя-
ва от Гологан Продакшънс 
- театрално-продуцентска 
компания, базирана в Лон-
дон, с директор/продуцент 
Анна Карабинска-Ганева, в 
асоциация с театър Arcola, 
Лондон. Преводът е напра-
вен от утвърдения писател 
и драматург Джъстин Бут-
чер, известен с политиче-
ските си комедии, който 
ще вземе и участие в репе-
тициите.

Сцената на пиесата - 
Театър Arcola, е едно от 
най-оживените театрални 
пространства в Лондон, 
което съчетава интереса 
към европейската драма с 
вкуса към нови форми и 
оригинален изказ. За при-
носа си към английския 
театър Arcola е отличен с 
наградата „Питър Брук”. 

Творческият екип на про-
екта “Римска баня” включ-
ва Ръсел Болам, режисъор; 
Джин Чан, сценограф и 
художник по костюмите; 
Тим Маскол – художник по 
осветлението; Гари Йершон 
– композитор; Том Гибонс 
- музикално оформление. 
Всички те са утвърдени 
имена в англий-

ския театър и имат репу-
тацията на талантливи 
творци с индивидуално 
присъствие и енергия. 

“Римска баня” е първа-
та пиеса, която създава 
през 1970 г. незабравими-
ят български сценарист, 
писател и журналист Ста-
нислав Стратиев. Тя е и 
до ден-днешен е една от 
най-обичаните комедийни 
постановки на българския 
театър. Не е слизала от сце-
ната в продължение на 10 
години, гледана е от над 300 
000 зрители. В тази пиеса 
хапещата сатира, жизне-
радостният фарс и драма-
тичната любов сътворяват 
историята на една битка 
на малкия човек със Си-
стемата. А метафората със 
съвременна България е 
повече от познаваема във 
всеки един ред на пиесата 
и днес.

Организаторите използ-
ват възможността да се 
обърнат от страниците на 
вестника към вас, любите-
лите на българския театър 
и читатели на БГ БЕН. 
Всяка малка финансова 
помощ ще е добре дошла, 
за да може подготовката на 
пиесата да бъде доведена до 
успешен край. 

Скъпи сънародници и 
приятели, нека подкрепим 
празника на българската 
култура!

Пов е че  инф ормация 
относно възможността 
да бъде направено да-
рение може да получите 
от линка на: http://www.
gologanproductions.co.uk/
donatepage.html
За контакти: info@
gologanproductions.co.uk 
и annat444@aol.com
Teл. 0207 431 8669, 
мoб. 07957 232 179, 
факс 0207 794 2999
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До месец ноември миналата година на Боряна Узуно-
ва й се налага да посещава Бюрото по труда (Jobcentre 
Plus) в лондонската община на Harrow, където живее. 
През 2009 определено не й спори и за дълги периоди 
остава без работа. Четири месеца по-късно тя вече 
е виден гост на банкета, организиран от местния 
Jobcentre Plus и неговия бизнес тим Harrow in Business 
в качеството й на учебен пример как един безработен 
човек може да започне успешен бизнес като self-
employed, ползвайки правителствените програми. А 
всичко започва с … болките в гърба, които съпругът й 
получава през миналата година. „Тогава потърсих един 
познат ми от България продукт – масажора за гръб 
Kosmodisk, който стимулира мускулите на  гръбнач-

ния стълб и намалява напрежението. За мое учудване 
се оказа, че във Великобритания няма нито една дис-
трибуторска компания, която да го предлага.” 

Идеята за бизнес с продукта идва сама по себе си. 
Следващата й стъпка е да се обърне за бизнес съвет 
към местния Jobcentre Plus, откъдето я насочват към 
безплатните практически курсове Business Link, в 
които кандидатите биват обучавани стъпка по стъпка 
как се сглобява малък бизнес в UK. После Боряна се 
свързва с централата на компанията на Kosmodisk в 
Швейцария, откъдето получава лиценз за дистрибу-
ция. Днес нейната компания Astra Nova е официален 
представител за Великобритания на продуктите на 
Kosmodisk.

Интервю на Евгений 
Кайдъмов
Когато беше регистрирана 

в местното Бюро по труда и 
им заяви, че имаш идея за 
бизнес, какво последва?

- Разговарях с тях, разказах 
им най-общо за идеята си и 
оттам ме свързаха с органи-
зацията Business Link, която 
провежда работни семинари 
за започващите собствен 
бизнес безработни. Като ре-
гистрирана в Jobcentre Plus, 
отидох на неколкочасов без-
платен семинар, целта на 
който бе да можеш да за-
дадеш всичките си въпроси. 
Там бяхме около 20 души и 
срещнахме различни съвет-
ници, които отделиха време 
на всеки един от нас. Потвъ-
рдих идеята си за бизнес 
пред Бюрото по труда и те ме 
прехвърлиха към Harrow in 
Business - локален център за 
подпомагане на малкия биз-
нес в района на Harrow. Там 
имаше еднодневни безплатни 
курсове - по счетоводство 
на малкия бизнес, по марке-
тинг, как да постигнеш първа 
сделка и т.н. Бях включена и 
в програма за насърчаването 
на локалния бизнес, която ти 
дава по 50 паунда в продълже-
ние на 16 седмици. Можех да 
ползвам безплатно услугите 
и на личен бизнес съветник 
за разясняване на всички 
текущи въпроси. 

До каква степен тези без-
платни курсове успяха да те 
ориентират в ситуацията и 
подготвят за предизвика-
телствата?

- За мен те бяха много важ-
ни, защото ми помогнаха да 
си сверя часовника. Разбрах, 
че нещата тук нямат лимит по 
отношение на стъпките и по 
отношение на възможностите, 
а и не на последно място – по 
отношение на надценяването 
на същите тези възможности. 
Именно затова човек трябва 
да е много внимателен и да се 
предпази от грешни стъпки 
от самото начало, когато ре-
сурсите, с които разполага, 
са по-ограничени. В центъра 
на Harrow in Business имаше 
възможност да се включиш 
към програма за оказването 
на помощ при изготвянето 
на бизнес план. Въз основа 
на този бизнес план после 
се кандидатства за финанси-
ране от страна на банките. 
За мен това беше изключи-
телно важна услуга, предвид 
спецификата на отделните 
глави на подобен проект – за 
продукта, за маркетинга му, 
за последователността на 
стъпките, които възнамеря-
ваш да предприемеш. 

Какъв трябва да е под-
ходът, за да бъде един план 

за малък бизнес успешен във 
Великобритания?

- Едно от първите условия 
е да се ползва специализира-
ният и по възможност без-
платен съвет от регионалните 
центрове за подпомагане на 
локалния бизнес. Често пъти 
имаме в главата си доста по-
различна идея от тази, която 
би проработила на пазара на 
Великобритания. Не трябва 
да прескачаме и етапа на 
разучаването по интернет 
на огромното количество 
помощна информация. В 
това отношение си мисля, че 
ние, българите, все още сме 
склонни да пренебрегваме 
информацията, поместена 
в сайтовете на държавните 
организации, и често пъти 
анкетираме единствено този 
или онзи наш сънародник за 
съвет. Ако посетите, напри-
мер, сайта на Business Link, 
ще можете да намерите цялата 
необходима ви информация, 
структурирана и подредена 
стъпка по стъпка – как да се 
регистрира бизнесът, кога 
се налага да има VAT реги-
страция, как се таксува този 
бизнес и т.н.

Най-важното, разбира се, е 
да имаш работеща концепция 
за правене на бизнес – ясна 
представа какви са ти реални-
те възможности, къде можеш 
да намериш потенциалните си 
клиенти и дали бизнесът ти 
е съобразен с типа мислене, 
които те са развили по време 
на кризата през последните 
2 години. 

Тук има съвсем различна 
организация на обществото, 
законите и модела, по който се 
придвижват делата ти. Знаем 
колко тежко и тромаво става 
регистрирането на фирмите в 
България и колко много пари 
трябва да се платят за тази 
цел. А тук всичко се прави по 
интернет за броени. Добре 
е да използваш инерцията, 
която си набрал в живота си 
тук, по един или друг начин. 
Съвсем естествено е за от-
криването на бизнес сметка 
на един прохождащ бизнес, 
който няма минало, да гаран-
тираш със собствената си ре-
путация, като се обърнеш към 
банката, чийто дългогодишен 
клиент си, и т.н.

Кои са капаните пред мла-
дия бизнес тук?

- Най-важното от всичко 
е да свием очакванията си 
за грандиозен успех на на-
чинанието. В малкия бизнес 
именно малките неща правят 
“големите работи”. 

Гол я м о т о  кол и ч е с т в о 
възможности за реклама и 
промоция на бизнеса във 
Великобритания, които ни 
атакуват отвсякъде, нерядко 

се оказват клопка 
за бързото про-
фукване на заде-
ления бюджет. От 
друга страна оба-
че, трябва да се на-
мери този крехък 
б а л а н с  м е ж д у 
предпазливостта 
и инициативата. 
Много от позна-
тите ми българи на 
Острова например 
считат, че като “на-
леят” определено 
количество пари за реклама, 
бизнесът им ще текне още на 
следващия ден по мед и масло. 
Те все още мислено прескачат 
задължителния етап на мал-
ките проби. А те трябва да са 
колкото се може повече и по-
прецизирани – да се пробва 
за определен период дали 
тази или онази реклама дава 
резултат и после да се вземе 
генералното решение. 

Добре е да си дадем сметка, 
че в първоначалния период на 
бизнеса ни оборотът ще отива 
единствено за да се крепи 
положението. Трябва да си 
много внимателен с кешовите 
наличности в бизнес сметка-
та. Всяко падане под нулата 
автоматично ти пише голяма 
черна точка, ако решиш на 
по-късен етап да разшириш 
бизнеса и да кандидатстваш за 
финансиране от банката. 

Много пъти в малкия биз-
нес изскачат непредвидени 
разходи. Може да се смеете, 
но аз всеки ден си проверявам 
банковата сметка, понякога 
дори и два пъти.

Как се маркетира продукт 
като Kosmodisk във Велико-
британия?

- Започвам с уговорката, че 
ако започнеш да разпознаваш 
във всеки човек потенциа-
лен клиент на продукта или 
услугата си, можеш лесно да 
се загубиш. 

Бях на двудневен курс в 
централата на Kosmodisk в 
Словения – Студио “Moderna”, 
и оттам ми дадоха готови 
списъци с потенциални кли-
енти. В моя случай те са от 
3 до 6% от популацията на 
Острова - възрастни хора над 
60 години, упражняващите 
тежък физически труд, шо-
фиращите на професионални 
начала. 

Емигрантите от Източна 
Европа са непосредствените 
ми клиенти, защото идват от 
страни, в които Кosmodisk 
има дългогодишно присъ-
ствие и имат представа от ка-
чествата на продукта. Другото 
направление за работа са ми 
британците, които тепърва 
трябва да бъдат обучавани. 
До различните емигрантски 
общности достигнах най-

напред чрез вестниците им. 
Преговарям и със специали-
зирани лекарски кабинети, и 
със складове за национални 
хранителни продукти. Тези 
канали обаче работят трудно, 
тъй като източноевропейски-
те емигранти все още не са 
добре организирани. 

С англичаните връзката 
става по-лесно предвид нави-
ците им ежедневно да пазару-
ват по интернет. Контактите с 
тях стават чрез уебсайта ми, 
както и чрез онлайн магазина 
ми в Аmazon. Отварям скоба 
да кажа, че съм изключи-
телно доволна от услугите 
на Amazon, които са много 
по-отговорни от Ebay в от-
ношенията си с клиентите 
- продавачи. Имат сериозни 
филтри за критериите, на 
които трябва да съответ-
ства предлаганият продукт, 
и предлагат т.нар. система 
за fulfi lment (реализация), в 
която попада всеки одобрен 
от тях продукт.

При британците по-лесно 
сработват и модели за мар-
кетинг като презентациите. 
Вече организирах две такива 
– в Amersham и градската 
библиотека в Ruislip, бях по-
канена да стана и член на бри-
танската Търговска Камара, 
а тази възможност не трябва 
да се подценява, защото с 
британците най-ефикасно 
се контактува чрез техния 
професионален и социален 
нетуъркинг. 

Засега отчитам по-скромни 
резултати сред българите, 
най-многобройните ми кли-
енти засега са руснаците и 
румънците. Но да се похваля, 
вече имам дори и клиент-
китаец.

По какво се различава па-
зарът във Великобритания 
от пазара в Европа?

- Интересно е, че на неща, 
които нас ни впечатляват, 
тук се гледа от съвсем раз-
личен ъгъл. Наскоро бях на 
бизнес среща в голям магазин 
в центъра на Лондон, спе-
циализиран в търговия със 
здравни продукти. Започнах 
да разказвам за страните, в 
които Kosmodisk е популярен, 
и в този момент моят събесед-

ник – британец, ме прекъсна: 
“Вижте сега, от всичко, което 
ми разказахте до момента, 
нищо не върши работа, за-
щото пазарът тук е коренно 
различен от европейския. 
Единствената европейска 
страна, която може да послу-
жи на нас, британците, като 
референция е Германия.”

Пазарът във Великобри-
тания е много богат и хората 
тук имат много алтернативи. 
Kosmodisk и преди са се опит-
вали да стъпят на този пазар, 
но британците са известни с 
консерватизма си към новите 
неща. Те могат да си позволят 
да ходят редовно на масажи и 
на фитнес, което не ги прави 
зависими от подобен про-
дукт, както например една 
възрастна жена в България, 
за която другата алтернати-
ва е ежедневно гълтане на 
хапчета. 

Британците, също така, са 
свикнали да се консултират за 
всичко с личния си лекар и не 
тръгват като нас да купуват 
илачи на доверие. Направи 
ми впечатление, че по време 
на промоциите на Kosmodisk 
пред британска публика от-
говорите, които получих, 
бяха почти едни и същи – за-
интересуван съм от продукта, 
но първо ще се консултирам 
с личния си лекар и после ще 
взема решение дали да го за-
купя. Поради тази причина 
спечелването на доверието 
на британската аудитория 
става предимно със серия от 
презентации и публикации 
в специализираните изда-

ния, както и с много лични 
референции (testimonials) по 
форумите и в системата на 
нетуъркинга. Показателно 
за това е, че почти всичките 
ми британски клиенти до мо-
мента са се свързали с мен по 
препоръка на техни приятели 
или хора от Източна Европа, 
на които имат доверие.  

Както се вижда, процесът 
тук е по-бавен, но резултатите 
пък - по-трайни, надявам се.

Каква е твоята “кризисна” 
разбивка за разходите за 
малък бизнес през първото 
полугодие?

- Най-напред трябва да има 
работещ компютър. Второ, 
направи си инвентаризация. 
Ние, българите, сме стара 
къща, както се казва - обичаме 
да кътаме какво ли не. Оказва 
се в един момент, че не е необ-
ходимо за всеки канцеларски 
разход да се хуква навън, за да 
се купува. Намери си човек, 
с който да споделяш нещата 
от деня. Не трябва да затва-
ряш емоциите и терзанията 
в себе си. Базирай бизнеса 
си онлайн, защото пазарът 
на интернет-услугите е мно-
го по-развит в Англия. Не 
мисли от самото начало за 
банков заем. Той идва на доста 
по-късен етап и ако можеш 
да се разминеш с него, още 
по-добре. Не се втурвай към 
наеми, обзавеждания на офи-
си, телефони и модерна база. 
Моят офис всъщност е една 
барака в градината, където 
инсталирахме компютрите. И 
мога да ви уверя, че успешно 
работи.

Малките неща правят 
големите „работи“„работи“
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Условията и 
техниката на 

безопасен труд 
на Вашето 

работно място са  
право на всеки 
един от Вас

Можете
да получите 

хиляди
лири стерлинги 
компенсация!

При всякакви видове 
трудови злополуки – 
наранявания при работа 
с машини, подхлъзвания, 
срутвания на участъци 
от постройки и 
сгради, контузии при 
повдигане на тежки 
предмети,  инциденти по 
невнимание
на ваш колега и т.н.

Екипът ни се 
състои от 60 опитни 

специалисти.
Нашата консултация 

е безплатна.
На вас вероятно
ви се полага значителна 
финансова компенсация.

Шукрие 020 8826 1361, 07886658810; Александрина 020 8826 1320, 07793918238
Ashley House 235-239   High Road, Wood Green, London N22 8HF

Не оставяйте съдбата си в ръцете 
на вашия работодател, обърнете 
се за защитата на Вашите права 
към специалиста. Отнесете Вашия 
случай към Шукрие Хабил.
С нас можете да разговаряте на 
български език.
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П р е з  а п р и л  п р е д -
ставители на нискота-
рифната авиокомпания 
«Райън еър» (Ryanair) и 
на пловдивското летище 
ще уточнят окончателно 

текстовете от бъдещо 
споразумение между тях. 
Това съобщи изпълни-
телният директор на ле-
тището Дойчин Ангелов. 
Представители на авио-

компанията ще бъдат в 
България между 6 и 15 
април за финализиране 
на последните моменти от 
споразумението, инфор-
мира шефът на летището. 

Привличането на ниско-
разходни компании е част 
от стратегията на лети-
щето в опит да увеличи 
пътниците и приходите 
си. «Райън еър» проявява 

интерес към полети от и 
до Пловдив от няколко 
години. Миналия месец 
«Стандарт» писа, че авио-
компанията преговаря 
с летището за редовни 

полети, а дестинацията 
става по-атрактивна от 
1 април, когато летищ-
ните такси на Пловдив 
стават три пъти по-ниски, 
отколкото в София.

„Райън еър“ преговаря да лети до Пловдив

Алисън Хънт,  lovemoney.com
С коя от двете най-големи 

авиокомпании на Острова е 
действително по-евтино и удоб-
но да се лети? Алисън Хънт от 
сайта на www.lovemoney.com 
сравнява колко би струвало на 
двойка да прекара 5 дена във 
Венеция, ползвайки услугите на 
бюджетния гигант RyanAir и на 
официалния британски превоз-
вач British Airways.

British Airways
За въпросния дълъг уикенд, 

който си бях набелязала (от 9 до 
13 юли), най-евтините билети, 
които успях да намеря на уеб-
сайта на ВА за 1 човек, бяха по 
£64 отиване и £77 връщане през 
летището на Гетуик. Общата сума 
за двама, включваща всички так-
си, възлизаше на £285.

RyanAir
Промоцията на полетите по £1 

вече бе отминала, но на уебсайта 
на компанията видях, че има 
огромно количество полети на 
цена от £10 и Венеция влизаше 

сред тези дестинации. Потърсих 
полет за определената от мен дата 
от 9 до 13 юли и намерих за същи-
те дати полет от Лондон (летище 
Станстед) до Венеция (летище 
Тревизо) за £9.99 в едната посо-
ка или общо £40 за двама. Дотук 
резултатът бе ясен. Конкуренция 
просто не може да съществува, 
когато единият полет е с £240 
по-евтин.

Това, което предполагам, знаете 
обаче, е, че във втория случай 
ви предстои да пропълзите през 
едно истинско минно поле от 
скрити такси, което RyanAir ви е 
подготвила, за да се доберете до 
финалната цена на вашия полет.

Да започнем поред:
1. Като за начало сумата от £9.99 

не е цената на реалната услуга, 
а е просто стръвта на върха на 
въдицата.

2. RyanAir планира постепенно 
да извади от употреба до месец 
октомври чекирането за полетите 
на терминала и да го пренасочи 
изцяло онлайн. Дотук добре, 
но ето, че се появява и първата 

скрита такса. Цената за онлайн 
обработката на вашите данни из-
лиза на £5. И не си мислете, че ще 
можете да заобиколите таксата, 
омайвайки с приказки персонала 
на летището, ако не носите в ръка 
разпечатката за вашето чекиране. 
Същата такса се прилага и за об-
ратния ви полет, което може да ви 
прати точно в последния ден от 
вашата ваканция да кръстосвате 
из улиците в търсене на интернет-
кафе с работещ принтер. В про-
тивен случай, ако се явите без 
въпросната разпечатка, рискува-
те да си отнесете £40 глоба. 

3. И така, след като добавим към 
цената на вашия полет и остана-
лите стандартни летищни такси, 
които са обявени в уебсайта на 
компанията, сумата с новите 
check-in разходи за двама отива 
към £156. Дотук обаче.

4. Пасажерите на British Airways 
могат да носят със себе си до 23 
кг багаж за товарния отсек на 
самолета и две единици ръчен 
багаж, с определени габари-
ти. Ако пасажерите на RyanAir 

обаче решат да си по-
зволят подобен лукс, 
те трябва да са готови 
за абсурдна поредица 
от такси – ако имат 

благоразумието да си направят 
pre-booking онлайн на багаж, 
състоящ се от 3 единици, те ще 
бъдат таксувани само по... £10 за 
първата единица багаж (£20, ако 
решат да го направят на място) и 
по £20 за всяка следваща единица 
багаж. Тази такса е приложима 
и на отиване, и на връщане. 
Комбинираното общо тегло на 
трите единици багаж не трябва 
да надхвърля мизерните 15 кг. 
За всеки килограм свръхтегло от 
багажа таксата, която трябва да 
се заплати, е £15. 

5. Внимавайте, ако планирате 
да упражнявате някакъв спорт 
по време на почивката си – чака 
ви специалната sporting fee такса 
на RyanAir от £30 за всяка пред-
варително заявена онлайн част от 
спортната ви екипировка и £40, ако 
заявите за нея на самото летище.

6. Заплащанията с дебитна карта 
са безплатни по отношение на ВА, 
а заплащанията с кредитна карта 
се таксуват по £4.50 за билет. При 
RyanAir обаче се таксува всяко едно 

заплащане (с изключение на тези, 
направени чрез дебитните карти на 
Visa Electron) с кръглата сума от £5 
за полет в едната посока.

7. Самолетът на ВА се приземя-
ва на летище Марко Поло, което 
е в близост до градския център 
на Венеция, полетът на RyanAir 
финишира на летището на град-
чето Тревизо, което е на около 1 
час път с автобус от Венеция, с 
цена на билета за 1 човек в едната 
посока от близо £10.

8. Храненето на борда на RyanAir 
е мръсна дума. Цените на сандви-
чите са повече от шокиращи. 
Най-доброто в случая, което 
можем да направим, е да дойдем с 
джобове, натъпкани със снаксове 
направо от летището.

Всеки може да си направи 
аритметиката за финалната 
сума от пари, нерви и загубено 
време, която ще ви коства по-
лета чрез RyanAir. И все пак, ако 
нямате нищо против да пъту-
вате с минимално количество 
багаж, да седнете там, където е 
останало свободно място, както 
и да пропътувате повечко мили 
от летището до града, бюджет-
ните полети все още са добро 
решение за вас.

RyanAir vs. British AirwaysRyanAir vs. British Airways



БГ БЕН 27 март 2010 г.
Брой 6 (185 ), Година VII 9ТРУДОВА КОНСУЛТАЦИЯ

Даряна Коцева - 
ръководител на 
Службата по трудови 
и социални въпроси към 
Посолството 
на Република България.
Тел. за контакти: 
02075841960

В името на децата В името на децата 

Пети сезон на Биг Брадър – 
при нас е весело, деца!

Reuters

За първи път 
през последните 
2 години 
статистиката 
отчете през 
последното 
тримесечие 
спад на 
получаващите 
Job Seekers Allow-
ance безработни  
във 
Великобритания

Неделчо Мутафчийски 
(Mortgage Advisor)
Тел. 0208 292 6556
(не слагай факса !)
Моб. 0781 806 0534
ned@crystallife.co.uk

Crystal Life ltd.
14 Park Road
London N8 8TD
www.crystallife.co.uk

• Връщане на застраховки по заеми, кредитни карти и 
автомобилни лизинги (Payment Protection Insurance)

• Без значение дали сте employed или self-employed
• Без значение дали сте изплатили или още изплащате 

кредита
• Без значение кога сте взели този заем
• Ако сте ИМАЛИ/ИМАТЕ кредитни карти, тегли-

ли сте заем или сте ползвали/ползвате някакъв вид 
финансиране, вероятно ви дължат пари, за които 
не подозирате – безплатна консултация

Връщане
на застраховки 
по заеми
100% гаранция
Легално 
изтриване
на заеми, 
ако дължите 
над £15 00

(продължение
 от брой 5/184)

Според британския Закон 
за децата от 1989 г. ”деца в 
нужда” (“children in need”) са 
тези деца, чиято уязвимост 
поражда малка вероятност те 
да достигнат или поддържат 
задоволително ниво на здра-
ве или развитие; или когато 
тяхното здраве или развитие 
биха били значително затруд-
нени, ако не им се осигуряват 
специфични услуги. Кри-
тичните фактори, които се 
преценяват при обсъждане 
на въпроса, дали едно дете 
попада в тази група, е какво 
би се случило с оглед на здра-
вето и развитието на детето, 
ако то няма на разположение 
определени услуги, както и 
предполагаемия ефект на 
тези услуги върху здравето и 
развитието на детето.

Съгласно британското за-
конодателство, опазването на 
благополучието на децата се 
определя като: защита от по-

сегателства; предпазване от 
увреждания върху здравето 
и развитието; осигуряване на 
среда за израстване на детето, 
включваща ефективни грижи 
и безопасност; предприема-
не на действия, създаващи 
възможности за децата да 
използват оптимално своите 
шансове в живота и да влязат 
в света на възрастните успеш-
но. Някои деца са в нужда (по 
смисъла на британските нор-
ми), защото понасят някаква 
вреда или има вероятност 
да пострадат от такава. За-
конът от 1989 г. въвежда по-
нятието „значителна вреда”, 
като „праг”, който оправдава 
задължителна интервенция 
в семейния живот в името 
на висшите интереси на де-
тето. Местните власти носят 
задължението да правят за-
питвания (проверки) или да 
налагат такива, когато има 
разумна причина да се за-
подозре, че едно дете страда 
или има вероятност то да по-
страда. Процедурата включ-
ва преценка какво се случва 
точно с детето. Въз основа 
на тази преценка след това се 
пристъпва към изготвяне на 
планове за бъдещи действия 
и за евентуални услуги, които 
ще бъдат предоставени на 
детето. Решенията, доказ-
ващи „значителна вреда”, са 
сложни и е нужно да бъдат 
резултат на внимателен оглед 
на обстоятелствата около 
детето, както и да бъдат пред-
хождани от дискусия със 
семейството и самото дете.

Съвременното законода-

телство обръща сериозно 
внимание на риска от вреда 
за децата, живеещи в семей-
ства, в които съществува 
проблемът ”домашно на-
силие”. Децата, изложени на 
домашно насилие, са изло-
жени на редица опасности. 
Много често, за да се спасят 
от насилието, на което са 
свидетели, те са принудени 
да напуснат дома, приятелите 
и общността, в която живеят. 
Често те трябва да сменят 
и училището си. Откъсва-
нето от семейството често е 
свързано и с финансови труд-
ности, което обрича децата 
на бедност и създава нови 
рискове за тях. 

Законът от 1989 г. за де-
цата в нужда обхваща  и 
ДЕЦАТА С УВРЕЖДАНИЯ, 
като се предвижда задълже-
нието на широк кръг публич-
ни организации (вкл. учили-
ща, болници, централно и 
местно управление) да бъдат 
проактивни в стремежа си да 
осигурят, че децата с увреж-
дания се третират справед-
ливо. Повечето обществени 
организации са задължени да 
изработят схема, показваща 
как реализират отговорност-
та си за постигане на равни 
възможности за децата с 
увреждания. Очакванията 
на обществото са, че роди-
телите на деца с увреждания 
ще се грижат за тях и децата 
ще останат в семействата си. 
Родителите получават фи-
нансови помощи, ако имат 
дете в неравнопоставено 
положение. Има също така 

установен ред за кандидат-
стване за различни помощни 
приспособления, необходи-
ми за отглеждането на дете с 
увреждане. Съществува до-
бре развита мрежа от услуги 
за поемане на грижите за 
децата за кратък период от 
време от специализирани 
центрове, за да могат роди-
телите да починат.

Холистичният подход към 
децата с увреждания е този, 
който се толерира в страната. 
Всички услуги са адаптира-
ни към тези деца. Общите 
училища правят разумни 
приспособявания към тех-
ните нужди и се стремят да 
ги интегрират. Съществу-
ват все пак специализира-
ни училища-пансиони или 
дневни центрове за децата с 
много сложни изисквания. 
В тази връзка се окуражават 
връзките и партньорствата 
между общите и специали-
зираните училища, така че 
може да се окаже, че едно дете 
прекарва времето си и в двата 
типа училища. В момента във 
Великобритания се работи 
върху проблема как да се 
подобри достъпът на децата 
с увреждания до общите 
училища. Обучението и под-
готовката на учителите в тях е 
главното предизвикателство. 
Семейството, което отглежда 
дете с недостатък, има право 
на информация от общината 
за всички налични услуги, 
които се предоставят за таки-
ва деца. Редовно семейството 
се посещава от медицинска 
сестра, която следи за разви-

тието на детето. В училището 
детето може да има асистент. 
В допълнение родителите 
могат да оставят детето на 
професионални приемни 
родители за уикенд или по-
кратък период от време.

Във Велико брит ания 
държавата поема грижите 
за децата, когато техните 
родители не са в състояние за 
това. Обикновено тези деца 
се класифицират като 

„ДЕЦА, ПОСТАВЕНИ 
ПОД ГРИЖА” („children 
in care”) - това са уязвими 
деца, често с непълнолетни 
родители; родители с кри-
минално досие; родители, 
употребяващи наркотици; 
сираци или изоставени деца. 
Осиновяването им е често 
срещано решение, но ако са 
на възраст до пет години. 
След тази възраст процесът 
на осиновяването е труден. 
В последния случай децата 
се предават на професио-
нални приемни семейства 
или се настаняват в домо-
ве с капацитет от 5 до 10 
души. Приемният родител 
във Великобритания полу-
чава значителна финансо-
ва подкрепа от държавата. 
Приемното родителство се 
контролира от общинските 

власти чрез регулярни по-
сещения и оценка на роди-
телите. Във Великобритания 
не е рядкост дори да се прави 
кариера като приемен ро-
дител. Но не за всички деца 
това е идеалният вариант: 
някои намират за трудно 
да се адаптират към но-
вото семейство, особено 
ако има други деца. Затова 
някога, макар и по-рядко, 
се оказва, че за някои деца 
по-гъвкавото решение е да 
бъдат настанени в даден тип 
институция. В институциите 
съществува система на т.нар. 
„независим посетител” - 
това е член на обществото, 
който установява връзка с 
конкретно дете, среща се с 
него, разговаря и служи като 
ментор, модел на поведение 
или просто като събеседник. 
Така детето изгражда по-
близка връзка с някого. Това 
също е начин да се влияе на 
системата - много често тези 
посетители работят като 
лекари, адвокати или са от 
неправителствени органи-
зации. Те биха могли от своя 
страна да помогнат да се на-
мери потенциален приемен 
родител на детето.
(продължава в брой 
7/186)

(избран преглед на британското законодателство)

Йорданка Траянова
Сеирът Биг Брадър тържествено 

навлезе от екрана на Нова телевизия 
в живота на българина от 22 март. 
Новият хит на предаването този 
път бе вкарването на деца в къщата. 
Цялата общественост се наелектри-
зира, захвърчаха мнения и телеви-
зионният ефир отново заприлича 
на познатата селска седянка, където 
всеки се опитва да оригиналничи 
и да критикува. Междувременно 
проблемът не е решен и шоуто си 
върви с пълна сила. 

Различни организации за защита 
правата на детето се опитват да 
спрат влизането на деца в шоуто, 
но не могат да направят кой знае 
какво, тъй като родителите са дали 
съгласието си за това. А и както е 
типично за България, тези орга-
низации бяха веднага нападнати с 
обвиненията, че досега никой не ги 
е знаел и са се появили чак когато 
имат поле за изява. Независимо от 
обвиненията и препирните, факт е, 
че в къщата влязоха деца, които са 
принудени да живеят в неестестве-
ни условия, лишени са от контакти 
с външния свят и връстниците 
си, а като капак са свидетели на 
непристойните деяния на лелки и 
чичковци, които са отишли там да 
печелят пари и за целта се държат 
по начин, който едва ли е благо-
творен за малчуганите. Отчасти 

Биг Брадър намира подкрепа и в 
това, че в Европа има също такива 
риалити програми, в които уча-
стват деца. Примерът е британско-
то предаване от миналата година 
Boys and Girls Alone, където деца 
на възраст между 8 и 11 години са 
оставени да живеят заедно две сед-
мици без родителски контрол над 
тях. Това също предизвика много 
негативни реакции сред британ-
ското общество, но организаторите 
имаха съгласието на родителите, а 
освен това привикаха и специален 
психолог, който да се грижи за 
психическото състояние на децата. 
Въпреки това обаче предаването, 
излъчвано по английския Канал 4, 
показа не една сцена на агресивно 
поведение. Но децата там поне не 
бяха изложени на „ненормалното” 
поведение на възрастните. 

Целият ефир на България бе 
обаче взривен от новината за пра-
венето на секс в къщата, макар че 
това се очакваше, след като вътре 
има семейни двойки. Тревожното 
е друго – за децата не са предоста-
вени отделни спални и те спят при 
възрастните. Освен това матери-
алът, посветен на интимния живот 
на двойките, бе излъчен, макар и в 
цензурирана версия, в националния 
ефир преди 12 вечерта, което „об-
рече” и други непълнолетни на TV 
сеира. Не че това няма да се върти 

и гледа по интернет, но все пак 
телевизията можеше да се опита 
да имитира свян и да се съобрази 
с детската аудитория. Разбираемо 
е да се търси сензация, за да стане 
шоуто, но границата тук отново бе 
удобно забравена. Ако в българския 
Биг Брадър са решили да показват 
семейните ценности и българското 
семейство (което уж е замисълът 
на шоуто), то тогава едва ли сексът 
е най-важната ценност, която зри-
телите трябва да видят по телеви-
зията. Освен това надпреварата за 
наградата кара участниците да се 
държат по още по-безумен начин, 
който неминуемо ще се отрази и на 
децата. Цялата публика бе накарана 
в последните дни да се усъмни в 
устоите на българското семейство, 
защото друга причина за брак, 
освен секс и пари, почти не беше 
изтъкната. В продължение на две 
вечери ефирът бе залят от анонси 
за „голямата” новина - секса. Зрите-
лите бяха занимавани с коментари 
за събитието, с неговото показване, 
обсъждане и най-различни попу-
лярни личности бяха привиквани 
да дават безсмислени мнения. А 
намирането на смисъла от поредния 
ББ сезон отново бе отложено за 
догодина. Що се отнася до децата в 
къщата, остава само да се надяваме, 
че ще спят дълбоко, докато лелките 
и чичковците, хм ... спят?
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UK петифурки

Алчността ще си почива 
през новата година, тъй 
като една обрулена от 
рецесията нация снижава 
очакванията си и се гот-
ви за по-малки коли, по-
малки къщи и оценяване на 
всичко местно. Поне така 
твърди Ричард Уотсън, 
професионален съветник 
за тенденциите. 

48-годишният британец, 
който живее в Сидни, преди 
година погледна в бъдещето 
за в. «Таймс», предсказвайки 
съвсем точно, че 2008 г. ще 
бъде доминирана от омраз-
ни банкери и смазваща фи-
нансова криза. Днес той 
вижда една мрачна 2010 г., в 
която самотата и депресията 
ще се превърнат в обсебва-
щи теми. 

Уотсън твърди обаче и 
че вестниците, списания-
та, романите, с една дума 
хартията, ще продължат 
да живеят като „бавни ме-
дии“. И въпреки че новини-
те ще се разпространяват 
главно онлайн, сериозните 
коментари и анализи, ро-
маните ще останат на 
хартия. Защото хората 
ще разберат, че когато 
четат от хартия, са по-
спокойни и разбират по-
голяма част от съдържа-
нието, от мислите, виж-
дат цялата картина.

Постоянното 
оглупяване

Когато постоянно гледате 
в екрана на мобилния си 
телефон или на компютъра, 
вниманието ви е толкова раз-
концентрирано, че не можете 
да се съсредоточите върху 
едно нещо. Това явление е 
известно като перманентно 
частично внимание. Следва-
щият етап е да започнете да 
забравяте неща, да изпускате 
важни късчета информация, 
да грешите и никога да не 
стигате до качествено мис-
лене. Това важи за работното 
ви място, където преглежда-
те тонове бързо нижеща се 
информация, под напреже-
ние сте да реагирате навреме 
и действате прибързано. В 
личния си живот имате тол-
кова много пароли в главата 
си, че забравяте номера на 
ПИН-а си и не можете да 
изтеглите пари, обаждате се 
на банката си и не можете 
да си спомните паролата. 
Проучвания ще потвърдят, 
че вършенето на няколко за-
дачи едновременно е мит.

Цифрова изолация
Една от ирониите на циф-

ровизацията е, че колкото 
по-свързани сме, толкова 

повече се изолираме. Можем 
да получаваме незабавно 
новини и съобщения в со-
циалните мрежи през целия 
ден, но не знаем имената 
на съседите си. Социалната 
мрежа «Туитър» е успеш-
на, защото създава връзка 
и позволява на хората да 
вдигнат ръка и да декларират 
«Аз съществувам». Иначе 
биха се чувствали самотни. 
Сменихме интимността с 
фамилиарност. Познаваме 
купища хора, но не ги по-
знаваме добре. И познаваме 
малко хора, с които можем да 
обсъдим някой проблем. Във 
Великобритания 5,4 милиона 
души работят от дома си. Ето 
защо «Старбъкс» процъфтя-
ва - тези хора искат да отидат 
някъде. Дори в офисите 
хората не общуват помежду 
си, те по цял ден стоят вто-
рачени в екраните. Обедната 
почивка изчезна, трапеза-
рията изчезна, семейството, 
седящо заедно пред теле-
визора, изчезна. Самотата и 
депресията ще станат дори 
още по-наболели теми.

Глад за споделени 
преживявания

Общуваме чрез имейли, 
клиентските услуги са он-
лайн, а пътуващите са за-
качени към индивидуални 
айподи. Човешките същества 
обаче по природа са социал-
ни създания. Те обичат да са в 
групи, харесва им чувството 
на сигурност, идващо от 
споделените преживявания. 
Оттук идва популярността 
на семейните вечери, об-
щите маси в ресторантите, 
литературните фестивали, 
музиката на живо и всички 
други събития, случващи се в 
огромни като хангари места, 
събрали над 10 000 души. 
Именно груповото изживя-
ване е от значение.

Бягство
към физическото
Ако виртуалната връзка 

никога не може да достигне 
физическия си еквивалент, 
това отчасти е, защото асо-
циираме цифровото със 
скорост, наличност и следо-
вателно с ниска стойност. И 
защото обичаме да държим 
и докосваме реални неща. 
Когато човек живее в раз-
мирен и несигурен свят, той 
търси сигурността на нещо 
осезаемо. Не иска дялове в 
софтуерна компания, а иска 
злато. Да изтеглиш видео 
от интернет е лесно и по-
евтино, но е неодухотворено 
изживяване в сравнение с 
това да отидеш до добър 
магазин за видеофилми, да 
побъбриш с филмов маниак 
и да разглеждаш редици 

от илюстрирани заглавия. 
Обществената библиотека, 
за която се опасявахме през 
последните години, че е на 
изчезване, е в своята сти-
хия, защото представлява 
нещо много повече от кни-
ги. Това е тихо и сигурно 
обществено пространство, 
изживяване, което ни дава 
достъп до експертни мнения 
на непокварени от търгов-
ски интереси източници, 
едновременно етично и 
нескъпоструващо.

Да очакваш
по-малко

Сега, когато знаем, че ре-
сурсите на планетата не са 
безкрайни и, поне на теория, 
преминаваме от алчност към 
простота, от «аз» към «ние», 
от лъскавост към умереност. 
Започваме да мислим, че всеки 
трябва да получи парче от пая. 
Това означава, че свикналите 
с повече ще трябва да се задо-
волят с по-малко. Така че ще 
свикнем да имаме по-малки 
коли, по-малко коли, по-малки 
къщи и да ходим пеша повече. 
Ще изключваме лампите и 
електрическите уреди, когато 
се счупят, ще се опитваме да 
ги поправим. Ще минем и без 
някои неща. Ще имаме по-
скромни очаквания, а ако не 
очакваме много, има по-малка 
вероятност да се разочарова-
ме. Твърде големият избор 
е объркващ, малкият избор 
е по-лесен и удобен. След 
казаното дотук дали наи-
стина можем да сме сигурни, 
че алчността е мъртва? Или 
просто си почива?

Подозрително 
непотребление

Преди две години хората 
се хвалеха колко много са 
платили за нещо: «Това е 
«Харви Никълс» (скъпи 
магазини - бел. ред), имаха 
само една бройка». Сега ще 
заявявате ековъзгледите 
си, като се хвалите колко 
малко сте платили за нещо: 
«Сдобих се с това от раз-
продажба/на благотвори-
телен базар/направих си го 
сам(а)». Почти същото като 
да се хвалите с покупката на 
скъп часовник - произтича 
от нуждата да бъдете забе-
лязани колко по-добри сте 
от другите. Не става въпрос 
да живеете скромно и в тон 
с природата, а да натяквате 
пред другите колко добрини 
вършите. Звездите от шоу-
бизнеса се сдобиват с «Тойо-
та Приус» именно да бъдат 
забелязани, че са в екокола. 
Но ако умереността е само 
афиширана мода, знаем, че 
модата се променя и тези 
хора са вятърничави. 
Продължава в бр.7(186)

Човечеството избира по-малкия размер на колата и къщата

Четенето е лек в кризата, смята футуристът Ричард Уотсън 
Вестникът е вечен

Стачка на железопътните работници 
може да блокира Великобритания по 
Великден, съобщи телевизия „Скай нюз”. 
От профсъюза, представляващ работещите 
в железопътния, морския и автомобилния 
транспорт, обявиха, че около 54% от техни-
те членове са подкрепили провеждането на 
стачни действия. 

Протестите са заради планираните 
съкращения на 1500 души.

Британските реклами редовно преуве-
личават вредата от глобалното затопля-
не. Последният пример са две съобщения 
в британския печат, които са част от прави-
телствената кампания за преминаване към 
нисковъглеродна икономика «Действай 
срещу CO2». В тях са използвани прерабо-
тени рими от популярни детски стихчета, а 
текстът под линия обяснявал последиците 
от глобалното затопляне. След появата 
им общо 939 души са се оплакали пред 
британския регулаторен орган Advertising 
Standards Authority, който отговаря за 
съдържанието на всички реклами. Стано-
вището на ASA е, че заплахата, която после-
диците от глобалното затопляне представ-
ляват за Великобритания, е преувеличена 
във въпросните съобщения и в текста им не 
са отразени всички условности, свързани с 
теорията за климатичните промени. 

Повечето английски университети 
орязват бюджетите си, след като британ-
ското правителство обяви, че ще намали 
субсидията си за тях. За следващата учебна 
година висшите училища ще получат 7.3 
млрд. паунда от държавния фонд, което 
е намаление от почти половин милиард 
спрямо сегашния трансфер. Данните, огла-
сени от Съвета за финансиране на висшето 
образование в Англия (Higher Education 
Funding Council for England (HEFCE), по-
казват, че намаляването на държавното 
финансиране ще ощети сериозно пове-
чето университети, пише Ройтерс. Най-
големият губещ сред висшите училища ще 
е Лондонското бизнес училище (London 
Business School), което през следващата 
учебна година ще получи 11.9% по-малко 
финансиране спрямо сегашната кампания. 
Същевременно представители на Орга-
низацията на университетите и колежите 
в Англия предупредиха, че намаляването 
на средствата ще доведе до съкращаване 
на хиляди работни места в сектора. Друг 
негативен ефект ще бъде увеличаването 
на броя на студентите в отделните курсове. 
Това ще се отрази негативно на качеството 
на образованието. «Всяко намаляване на 
финансирането е стъпка в грешна посока», 
алармира проф. Майкъл Артър, зам.-ректор 
на университета в Лийдс. 

Увеличаващата се популярност на 
английския футбол се доказва от данните 
за продажбата на телевизионните му права 
по света. Предишният тригодишен пакет от 
мачове за периода 2007-2010 г. беше про-
даден за общо 625 млн. паунда (близо 700 
млн. евро) по света. Сега тази сума се увели-
чава почти два пъти за периода 2010-2013 

г. - близо 1.3 млрд. 
паунда (над 1.4 млрд. 
евро), а все още не са 
продадени правата 
в Русия и Албания. 
Най-много извън Ве-
ликобритания е пла-
тил притежателят на 
правата за Сингапур 
- SingTel. Телевизията 
е дала 200 млн. паунда (222 млн. евро), за да 
излъчва по шест мача всеки кръг до 2013 
г. За 2007-2010 г. сумата е била повече от 
три пъти по-малка. Такива пари са дадени 
и за правата за Близкия изток и Северна 
Африка. Компанията, която ги е купила, е 
«Абу Даби медия груп», чийто собственици 
са от семейството на собственика на «Ман-
честър сити» шейх Мансур бин Зайед ал 
Нахян. Заради увеличените постъпления от 
телевизионните права Висшата лига реши 
да увеличи т.нар. парашутни вноски към 
отборите, които отпадат от елита. Досега 
те получаваха общо 11.2 млн. паунда (12.5 
млн. евро) за два сезона след отпадането 
си. Тази сума сега ще се увеличи с все още 
непосочен размер и ще се изплаща в продъ-
лжение на четири години след отпадането 
на даден отбор.

До четири години британците няма 
да имат никакви проблеми с бюро-
крацията и бумащината в държавните 
служби, а ще общуват с администрацията, 
правителството и дори с личните си лека-
ри и с преподавателите на децата си по 
интернет, съобщава вестник «Таймс». До 
една година всеки във Великобритания 
ще разполага със своя лична страница в 
правителствен сайт, който ще наподобява 
сайта за социализиране Facebook. Чрез 
тези лични страници хората ще могат да 
контактуват с правителството и с местните 
власти и да се информират за комунални-
те и други административни услуги. Хо-
рата във Великобритания ще разполагат 
и с уникален идентификационен номер, 
чрез който през интернет страницата си 
ще могат да записват децата си в детски 
градини и училища, ще подават заявления 
за нови документи за самоличност или ще 
си записват час при личния си лекар. След 
още три години правителствената мрежа 
за услуги в стил Facebook ще разшири 
дейността си и хората вече ще могат да 
регистрират колите си, да плащат общин-
ските такси и налози, да се консултират 
с преподавателите на децата си или с 
личния си лекар само по интернет, пише 
Ройтерс. 

Според британското правителство 
установяването на държава без бума-
щина ще спести на британските данъ-
коплатци милиарди лири. Критици на 
плана обаче припомнят, че в миналото 
няколко пъти британските власти имаха 
проблеми със съхраняването на личните 
данни на британците, и изразяват опасе-
ния, че и сега поверителна информация 
за жителите на Великобритания, качена 
в интернет, може да попадне в непод-
ходящи ръце.

BBC
Британският финансов министър 
Алистър Дарлинг позира пред дома 
си с Бюджет 2010, преди да го връчи 
в парламента

Daily Mail
Общинските власти 
решиха да отрежат 

близо 6000 иглолистни 
дървета, за да разчистят 

участък край оживеното 
шосе А666 до град Даруън, 

графство Линкълншър. 
Скандалното решение 

дойде, след като от дълги 
години участъкът бе 

любимо място за т.нар. 
doggers – хора, които 

обичат да правят секс 
с непознати, докато са 

наблюдавани от хората в 
преминаващите коли



БГ БЕН 27 март 2010 г.
Брой 6 (185 ), Година VII 11

Между Бай Ганьо в Европа 
и Оксфордската запетайка

Да бъдеш или да не бъдеш себе си? В голямото 
приключенско изпитание на емигрантското битие 
малките случки от живота дават най-верните 
отговори. В тях, уважаеми читателю, можеш да 
откриеш своята истина и сам да решиш да бъдеш 
или да не бъдеш главният герой в сериала на своето 
ежедневие. Приятно четене.

ОЧИ В ОЧИ

Здравка Владова-
Момчева
http://zdravkam.blog-
spot.com

Първа част
Когато човек е на път, 

мислите му се подреждат в 
неочаквани обрати. Всичко 
е някак изчистено от услов-
ности, внезапно и бляскаво 
като прозрение. Оголва 
се същността на неговия 
характер и размишления-
та повтарят преплетените 
спирали на заложените в 
същността му гени. Придо-
битото с годините познание 
връхлита потока от емоции 
с панически стремеж да 
внесе порядък. Да склади-
ра в хармонични файлове 
впечатленията от живота, 
да ги окастри в разбираеми 
късове информация. А как 
иначе! Напук на сътворява-
щия хаос, мисълта е готова 
да вкалъпи усещанията, да 
ги лиши от хоризонт и от 
опияняващото докосване с 
безкрайното битие.

България
Пътувам с автобус към 

Англия, прекосявам Европа, 
а във вибриращото метално 
пространство на четири 
колела, обзаведено с кли-
матик, химическа тоалетна 
и видео, заедно с мен се 
пренася една малка част 
от съвременна България. 
Петдесет души емигранти, 
понесли мислите, надеж-
дите и отчаянията си от 
летния хаос на Родината 
към хладната уреденост 
на цивилизацията – проти-
воестествено изчистена от 
спонтанност. Разглеждам 
сънародниците си с чувство 
на превъзходство. Все пак 
девет години съвместявам 
в странно съжителство род-
ното и чуждото. Научила 
съм се да потискам емоции-
те си, да закопавам надъ-
лбоко идентичността си, да 
бъда перфектно учтива, да 
замълчавам, когато ми се 
иска да вия от тъга. И да се 
усмихвам. Ако обичате, опи-
тайте се да разберете това! 
Като постоянна, неумоли-
ма капка, задължителната 
условност на света, в който 
съм принудена да живея, 
е  полирала с ъщнос т та 
ми в причудливи форми. 
Сталактити и сталагмити, 
пропадания на спомени и 
проядени възвишения от 
натрупан нов опит. Къде 
ми е по-уютно? На крехките 
купчини от правила, натру-
пани като папки с единстве-
ната цел да ме задържат 
в нормата, или на дъното, 

където, стъпила на твърда 
земя, все пак с надежда 
мога да се взирам в небето? 
За укротяване на подобни 
безумни асоциации ра-
ционалните англичани са 
измислили оксфордската 
запетайка. На този толкова 
дребен препинателен знак 
е поверена великата власт 
на контрола. Контрол на 
писаната реч над океана 
на мисълта, необходимата 
граница пред съзнанието, 
готово да прескочи препят-
ствието на разума. Ограни-
чеността винаги е била за 
предпочитане пред опас-
ната нелепост на широтата. 
Опитвай се да се изразяваш 
с къси и ясни фрази. Този е 
постоянният съвет на моя 
оксфордски професор, ужа-
сен от образния ми слог, от 
гигантските хиперболи в 
английските , уредени изре-
чения, чийто викториански 
уют се пръска по шевовете 
от неопитомени емоции 
и избухващи балкански 
цветове. Като бомби от 
багри по дебелото, брони-
рано стъкло на английската 
монотонност. И аз непрекъ-
снато се опитвам. Създа-
вам изречения – острови, 
където главната буква в 
началото е на рационална 
дистанция от точката, къде-
то безопасната спирка на 
смисъла е отграничена от 
прословутата запетайка. 
Там можеш да спреш, да 
поемеш дъх и с равномер-
на скорост да достигнеш 
до другия край. Обърнеш 
ли се назад, ще видиш на-
чалото – спокойно, непо-
клатимо. Нямаш нужда от 
духовен бинокъл , за да се 
взираш надолу, в ниското, 
откъдето си тръгнал, нито 
страдаш от замайване по-
ради достигнатите висоти. 
Благодарение на оксфорд-
ската запетайка всичко е 
равно, равномерно и рав-
нопоставено. Постигната е 
демокрация на частите на 
изречението в комунисти-
ческата диктатура на пра-
вилата. Да. Англия означава 
ред, правила и сигурност. 
Но днес съм попаднала в 
изключителна ситуация. 
Пътуването по пътищата на 
Европа е непредсказуемо 
като поезия и опасно като 
препускане през поле от 
усещания. Сменящите се 
картини по пътя помитат 
информацията от справоч-
ника, нажежават думите 
в грохотни лавини и аз се 
хвърлям с наслада в сво-
бодата на родния си език. 
Неговата гореща гъвкавост 
ме поема, изреченията ми 
се подчиняват. Няма значе-
ние, че много от тях остават 
недовършени, без запетай-
ки и точки. Един български 

езиков скок във времето и 
пространството.

България се изнизва край 
прозореца ми в бясно не-
стинарско хоро. Разруши-
телната страст на лятото е 
изгорила полетата и накъ-
сала пътищата в асфалтови 
парцали. Като вдовишки 
чембери в прахта след за-
минаващите деца. Слънче-
во злато и пустота. Как ми 
се иска да се разтворя в 
тях, разтопена в августов-
ско безмълвие. Винаги съм 
усещала равновесието на 
хаоса. То е живителното 
сътворение на моята земя. 
Само истински родените 
в нейния огън могат да го 
усетят. Достигаме София и 
очуканите табели на загива-
щи и зараждащи се фирми и 
фирмички ме зашеметяват 
с циганското си поругание 
над езика. ЕУРО ТРАВЪЛ, 
БИЗНЕС СЕКЮРИТИ, ЕВРО-
ИНВЕТМЪНТС, АУ ТО РИ-
ПЕЪРС, ТЕХНО МАРКЕТ, ...О, 
свещена кирилска азбука, 
изкормена, натъпкана като 
плашило с чужда езикова 
слама, какво е останало от 
родната ти реч ?

На автогарата България 
бърза да се пръсне по све-
та. Десетки автобуси при-
стигат, потеглят, паркират, 
разтоварват и товарят га-
старбайтери и студенти. 
Смутени родители се взи-
рат в тълпата, за да зърнат 
за малко умните си, отли-
тащи чеда. Нека отиват! Ев-
ропа ги очаква с отворени 
обятия, те ще я покорят! Та 
нали ние, българите, сме 
четвъртата по коефициент 
на интелигентност нация в 
света! Ще се докажем, ще 
им покажем какво можем, 
дори ако трябва първо да 
им мием чиниите и да чи-
стим заможните им домове. 
Европейците ще ни оценят, 
ще цъкат с език на позна-
нията ни и с радост ще ни 
приемат в страните си. За 
образовани работници, 
които разбират подадени-
те им команди, вратите са 
винаги отворени. 

„Извинете, имате ли огъ-
нче?” Пред мен е застанала 
дребничка, спретната ан-
гличанка с цигара в ръка. 
Веднага превключвам на 
режим „учтивост” и услуж-
ливо й подавам запалката 
си. Заприказваме се. Тина 
и семейството й от пет го-
дини прекарват летата си в 
България. Купили си къща 
в Обзор, направили си ба-
сейн. Обожават страната. 
Не, никак не се чувстват 
изолирани тук, въпреки че 
не говорят езика, Съседите 
им наглеждат къщата, дока-
то ги няма. България за тях е 
домът, който родната Англия 
пресметливо им отказва. 

(продължава в брой 7/186)

АЛБИОН

БАЛКАНСКИ СУБЕКТ

Чужденци
(втора част)
Ивайло Тончев, 
lavrentiiberia@dir.bg

Много години ни-
кой в България не беше виждал чужденец. 
Гледахме ги като деца по шпионските филми 
как диплят пачки с долари и пият уиски и тор-
мозят нашата родина. Понякога ги виждахме 
и на живо, като след тях се образуваше дълга 
опашка от любопитни. Наскоро слушах разказ 
как децата около Любимец гонели през 60-те 
години колите им с колелетата си, тайно мо-
лейки се да им хвърлят списание или празно 
шише от Кока-Кола, което веднага ги издигало 
в социалния статус в махалата. И когато Кока-
Колата се превърна в ежедневие, когато във 
всяко село има вече повече англичани, от-
колкото българи, прииска ми се да разкажа за 
онези чужденци, които срещах преди години 
по нашите земи - екзотични и шарени птици 
от последните 30 години. Eеeх ... и чужденците 
вече не са същите.

„Човекът от ГДР”
Какво ли е да си легнеш като гражданин на 

една държава и да се събудиш като гражданин 
на друга? Хер Пуппе бе като еталон за комуни-
стическа отговорност и съвест. Изпратен след 
много проверки и изпити да преподава нем-
ски език в моето училище, той с недоумение 
се сблъска с перестроечната България в края 
на 80-те. Първия учебен ден дойде в костюм, 
който не свали до края. Никога не го видяхме 
с намачкан плат или с неизлъскани обувки. 
Обожаваше да върви и да си записва, което 
стряскаше всички ни. Не общуваше с почти 
никой от колегите си, скоро стана синоним на 
стряскаща педантичност. Един път само видях-
ме жена му и детето му - и то рижо като баща 
си, облечено като корицата на пропагандно 
списание от 50-те, в изящна рокличка. Всяко 
голямо междучасие вадеше задължителния 
сандвич и го ядеше сред дърветата в малкия 
парк, в който се намираше нашата гимназия. 
А после внимателно търсеше кошче и изтръ-
скваше всички трохи. В онези бурни дни около 
падането на Стената той продължаваше да си 
стои същият, но си личеше, че го мъчи нещо. 
Стената, взе че падна и той изчезна. Никой от 
учениците не забеляза отсъствието му, докато 
след около седмица не се появи. Кръстосваше 
с вестник “Работническо дело” и молеше от-
чаян за превод учениците си. За няколко дни 
ГДР изчезна и това нямаше как да не го сломи. 
А в следващите седмици с бившия Комраде 
Пуппе, настоящ Хер, се извърши чудна про-
мяна. На няколко пъти си позволи да дойде 
без сако, като неспирно се извиняваше за 
това, даже и на чистачките. Преподаваше по 
старите учебници от ГДР-времето (което бе 
свършило едва ли не преди дни) със същия 
плам, но все по-печално ядеше сандвичите си 
на скамейката. А един ден се появи с дънки и 
риза. Разказваха, че седмица преди това бил 
пратил семейството си в родния си град, изча-
кал още няколко дни и сам си подал оставката. 
Набързо се прости с учениците си и изчезна. 
Легендите после носеха, че отишъл да се бори 
с демократичните промени в бившата ГДР, че 
звънял по телефона и обещавал да се върне 
скоро и ще има драстични промени и всичко 
ще е, както трябва. Дали все още не кръжи 
някъде с червено знаме и да се бори за онова 
ГДР от плаката? Дълго време по немски караха 
свободни. Никой не искаше да идва повече от 
Германия.

„За едната любов”
Бяхме си разменили няколко писма преди 

много години. А едва преди седмица ми беше 

звъннал и съобщил, че смята да дойде до 
България и иска да се видим. Първият немец, 
който пие сок и яде пържени картофи. Той е 
на 55, а тя - на около 25. Той - немски турист, 
а - тя барманка в хотела му. Една вечер излезли 
и дълго се разкарвали по брега и той й обещал 
да се върне съвсем скоро. Цяла година съби-
рал пари, чували се по телефона, пращал й по-
даръци. А сега вече от седмица бил тук, а тя не 
му обръщала внимание. Разбрали се в неделя 
да го представи на техните, като срещата им 
бъде в Стара Загора. Телефонът му звънна и по 
промяната на лицето му разбрах, че срещата 
им отпада поради нейна заетост. Любимата 
оставаше на неколкостотин километра, а 
той бе в непознат град с напълно непознати 
хора. Все по-унило бодеше картофите и пиеше 
сока. После разказът му продължи. Твърдо 
бил решен тя да е негова, защото се усещал 
на години за брак. По законите на църквата 
му нямал право на секс преди брака, но как 
да се ожени, след като не знае какво взима 
под ръка?

В един момент събра багажа си и тръгна об-
ратно към морето. Горкото момиче, си казах... 
Горкият стар човек, допълни приятелката ми. 
След седмица се чухме, че вече били посетили 
Димитровград. Беше доста оптимистично 
настроен. Тя била заискала да живее в Гер-
мания.

„Аз съм Адам, добре дошъл съм, нали?”
Има нещо отвратително в аналоговите теле-

фони - никога не ти става ясно кой ти звъни 
и от коя държава. И когато сред пуканията 
и заглъхванията чуеш, че „It’s me (внезапен 
рязък шум от автомобил и монотонен глас, 
четящ разписанието) and I want to meet you. 
I am now in Stara Zagora,” няма как да не се 
стреснеш и набързо с такси да отидеш до 
гарата. На първа опознавателна бира с човек, 
който се оказва, че никога не си познавал до 
момента. 

Средна възраст - около 25, средно мръсен, 
пътуващ на стоп около света, случайно по-
паднал на адреса и телефона ми в списание 
Maximum Rock’n’Roll и понеже се „интересувал 
от български пънк” искал да види България, 
да се запознае лично с мен и да ми дойде на 
гости. Плащам бирата, а той смело поръчва 
втора. Време за обяд е, аз си поръчвам пърже-
ни картофи, които той смело придърпва и 
моли и за филия хляб.

След като разбива на пух и прах пържените 
картофи, придружени от няколко филии хляб, 
той запалва цигара и споделя, че обожавал 
вече хората от България - толкова добри и 
радушни. Моли ме за дребни, за да си купи 
цигари. С учудване виждам, че разваля банк-
нота от сто долара (поне 2 мои заплати по 
онова време), за да си купи нов пакет цигари. 
Наистина не знам какво да правя. Следва нова 
атака от похвали за България и българите, 
както и учтива молба да чуе някакъв пънк от 
България, нали все пак затова е пътувал от ... 
САЩ до тук. По някаква случайност покрай нас 
минава един мой приятел стопаджия, който в 
този момент преминава през града на път за 
София. Те набързо се харесват – моят приятел 
е с бръсната глава, целия в обици, с карирани 
панталони и кубинки. 

Набързо му сглобявам маршрут за „за-
познаване с българския пънк”, колкото се 
може по-далеч от дома ми, и моят приятел го 
изкомандва да тръгват на стоп. Той дообра 
картофите и си събра багажа с леко разочаро-
вание. А после разбрах, че някъде из София 
се напил именно с пънкарите и си загубил 
парите - няколко хиляди долара. 

Защо 
пък 
не?

Снимка: 
Ивайло 
Тончев

Пътепис в пет части
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0207 51147370208 558 1731

70 години Джон Ленън
в двумесечен фестивал

Всички британски кучета - с чипове 

Фестът ще започне на 9 октом-
ври - датата, на която легендар-
ният музикант от «Бийтълс» 
трябваше да навърши 70 години, 
и ще продължи до 9 декември 
- деня след 30-годишнината от 
убийството му през 1980 година. 
Годишнината от рождението на 
Джон Ленън ще бъде почетена с 
музикални, поетични и филмови 
прояви. Управата на родния град 
на музиканта планира и голям 

концерт, наречен «Да си спомним 
Ленън». Шоуто ще бъде органи-
зирано на стадион «Еко арина» 
с капацитет 11 000 души. В про-
чутия клуб «Кавърн», където са 
открити «Бийтълс», също ще има 
парти по случай рождения ден на 
музиканта.

«Джон Ленън е една от най-
ярките фигури на ХХ век. Той е 
човек от Ливърпул, прочул се във 
всяко едно кътче на планетата. 

Посланието му за мир е актуално 
и до днес и той продължава да е 
вдъхновение за мнозина. С пла-
нираните чествания ще можем да 
си спомним за него като човек и 
музикант», казва кметът на града 
Майк Стори.

По случай годишнината на 
легендарния бийтъл ще бъде 
удължена изложбата «Бяло перо: 
Духът на Ленън». Тя е посветена 
на живота на музиканта и е орга-
низирана от бившата му съпруга 
Синтия и сина им Джулиан. През 
2010 г. се навършват 50 години 
от сформирането на «Бийтълс» 
и 40 години от разпадането на 
прочутата група. нана музмузууу ика

70-годишнината от рождението на Джон Ленън ще бъде 
отбелязана с двумесечен фестивал в Ливърпул 

Братът на Джако - Джърмейн Джексън, 
организира концерт в Лондон за годиш-
нината от смъртта на Краля на попа. Все 
още не са известни имената на звездите, 
които ще вземат участие в трибюта, но 
семейството на Ем Джей е резервирало 
стадион «Уембли» за 8 юни - 17 дни преди 
датата на кончината му. Предишният план 
за концерт в памет на Майкъл Джексън 
във Виена се провали. Концертът е под на-
слов «С почит от Джърмейн». Той ще бъде 
заснет, за да бъде издаден на DVD. 

Лондон 
почита
Джако
през юни

Британското правителство 
въвежда задължителна реги-
страция с микрочипове на всич-
ки кучета в страната по силата 
на нова програма за контрол 
на опасните кучета, посочва 
в.»Гардиън». Очаква се вътреш-
ният министър Алън Джонсън 
да разкрие подробности за но-

вия план в реч, посветена на 
престъпността и противообще-
ствените прояви. 

Според него, Великобритания 
е държава, която обича живот-
ните, но хората имат основното 
право да се чувстват в безопас-
ност по улиците и в домовете си. 
Съгласно плана, микрочиповете 

с големината на оризово зърно 
ще бъдат инжектирани под кожа-
та между плешките на кучето. 

Чипът съдържа уникален код, 
името на животното, неговата 
възраст, породата и здравос-
ловното му състояние, както и 
име, адрес и телефонен номер на 
собственика. 

Легендарната рок група «Пинк 
Флойд» съди звукозаписната компа-
ния EMI за това, че им е плащала ми-
зерни хонорари, съобщи Sky news. До-
говорът на бандата с гиганта е от 1967 
г. Запознати с историята на «Пинк 
Флойд» обаче напомнят, че групата 
също не е една от най-щедрите. В 
края на 2004 г. порасналите ученици, 
озвучили навремето с гласа си хита 
„Стената”, съдят музикантите за това, 
че не са получили нито стотинка за 
изпълнението си. Като компенсация 
едва 1000 лири били дадени на дирек-
тора на училището.

„Пинк Флойд“ 
на съд с EMI

Бен Афлек основа благотворител-
на фондация в помощ на жените и 
децата от ДР Конго, пострадали от 
въоръжени конфликти и в част-
ност от жестокостите на местните 
бунтовници. Фондацията Eastern 
Congo Initiative се роди, след като 
актьорът прекара в страната 5 
дни, в течение на които се срещна 
с пострадали. Афлек e извънредно 
впечатлен от техните съдби, осо-
бено от тази на 19-годишна жителка 
на Руанда, похитена от бунтовници 
и отведена в ДР Конго в качеството 
си на секс робиня. Младата жена в 
крайна сметка е била спасена от 
хуманитарната организация Laisser 
l'Afrique vivre. «Сега тя ще учи право, 
тъй като иска да стане адвокат и 
да защищава правата на жените», 
разказва развълнуваният актьор. 

През войната 1998-
2002 г. в ДР Конго 
са загинали над 3,5 
млн. души, като в 

източните части на 
страната бойните 
действия и досега 
не са стихнали.

Бен Афлек Бен Афлек 
основа фондацияоснова фондация

в помощ на Конго 

Храната и сексът вървят 
заедно. Припомнете си фил-
ма «Девет седмици и поло-
вина» и известната от него 
сцена, в която Мики Рурк 
храни Ким Бейсинджер.

Примерите са много, но 
ако все още не сте опитали 
секси закуска, време е да 
сторите това. Преди първото 
сутрешно кафе здравослов-
но е да се изяде един банан. 
Този плод може да се яде от 
двете страни, докато устните 
ви се слеят. Закуската в ле-
глото е идеалният повод да 
нахраниш партньора си. 

Мед или сладко - не е 
задължително филийката 
да е намазана. Може да си 
послужиш с гърдите й и да 
ги намажеш. От корема му 
може да похапнеш сладолед или 
сметана, а от бедрата на люби-
мата - шоколадов крем. Може да 
гониш зърната грозде по гърба 
на партньорката си заедно с 
орехи и лешници. Тази комби-
нация е истински афродизиак. 
Ябълката също може да се яде 
едновременно от двамата, до-
като случайно допрете устните 
си. Същото важи и за сочните 
праскови и круши. И все пак лека-

или
би-
да

рба
о с

Как да подготвим Как да подготвим 
секси закускасекси закуска

рите предупреждават, че 
храната трябва да се полз-
ва като любовна предигра, 
а не като заместител в 

сексуалния акт. Ползвайте 
се от фантазията си, но с 
мярка, предупреждават 
още експертите. 

ЗДРАВОСЛОВНО

Брит анският актьор 
Робърт Патинсън при-
зна, че постоянно изпитва 
нужда от помощ при за-
помнянето на репликите 
от сценария, тъй като има 
много слаба памет. «Кога-
то работихме по «Здрач», 
винаги имаше някой, който 
се грижеше за тези неща и 
ми подаваше репликите. 
Чета много, но веднага 
след като затворя книгата, 
едва мога да си спомня 
последния ред, който току-
що съм прочел», споделя 
Патинсън. Робърт, който в 
момента работи по драмата 
«Бел Ами» с Ума Търман и 
Кристина Ричи, казва, че 
неговият проблем е изник-

нал по време на снимките 
на «Бел Ами», тъй като ре-
жисьорът Деклан Донелан е 
свикнал повече да работи с 
театрални актьори и очаква 
същото ниво на ангажира-
ност от неговите екранни 
звезди. 

По-рано британският ак-
тьор призна, че е участвал 
в «обезпокоителни» сексу-
ални сцени в «Бел Ами». 
«Сексуалните сцени с Ума 
са обезпокоителни. Ней-
ният герой използва секса 
като оръжие, а моят герой 
мисли като животно», по-
сочи Патинсън. В момента 
текат снимките на «Бел 
Ами» и се очаква филмът да 
бъде готов през 2011 г.

ски

аа
ее 
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Посетете ни на двата ни адреса в Лондон!
Работно време : от 6.00 часа до 21.00 часа през всеки ден от седмицата
Savalan Food Ltd.                                                                                    Savalan Food Ltd.
Unit 3 , Eastgate Business Park                                                      5-6 Queens Parade
Argall Way                                                                                                           Turnpike Lane
E10 7PG                                                                                                                               N8 0RD
                                                                                                                      От 7.00 до 01.00 часа
От 9.00 до 18.00 часа                                                                                       02083478822
02085397889                                                                                                         07956655600
07956655600                       savalanfood@yahoo.co.uk   erdogan1968@hotmail.co.uk 

Изобилие от български 
хранителни стоки

TSDI предлага работа за професионални 
куриери в Лондон, срещу добро заплащане.
Изискавания: Public Liability Insurance, Courier 
Insurance, UK driving license, личен ван.
Интервю на английски език.
Контакти: (mob)07880611250
Документи изпращайте на:
tsvetomir.abramovich@gmail.com

Как да подготвим 
секси закуска

Модерен интериор, уникален дизайн, усмихнати български барманки, 
перфектно обслужване, комфортен салон за 350 гости, с кожени 
ВИП сепарета, бар от български алкохол и мезета, цени, 
изцяло съобразени с вашия джоб и разбира 
се - чаровни танцьорки, които ще се 
погрижат за вашето добро 
настроение. 

Следваща 
програма за 

Събота,
3 април :  
Българска 
музика, 
най-новите 
хитове от 
световния 
dancefl oor, 
парти 
фолкмикс 
За дамите 
до 22.00 - 
вход свободен 
и безплатен 
Changa коктейл.
Томбола 
за всички!
Бутилка 
шампанско 
за най-страстно 
танцуващата 
девойка между 
21.00 и 
22.00 часа

CHANGA BARCHANGA BAR – –
новата българскановата българска
парти зона в Лондон!парти зона в Лондон!

139-141 Tottenham Lane139-141 Tottenham Lane
Crouch End/Turnpike Lane/Finsbury Crouch End/Turnpike Lane/Finsbury 
ParkPark
N8 9BJ N8 9BJ 
(на 4 спирки с(на 4 спирки с
автобус No41 от Turnpike Lane автобус No41 от Turnpike Lane 
Station по посока на Crouch End)Station по посока на Crouch End)

Резервации и информация:Резервации и информация:
тел. 07809469532 (Даниела)тел. 07809469532 (Даниела)

От 20.00 до 3.00 часа.,  От 20.00 до 3.00 часа.,  
вход - £5вход - £5

Читателска
поща „БГ БЕН“

inbox@
bgben.co.uk

Най-краткият
път до

страниците
на   БГ БЕН
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(продължение от брой 5/184)
Случаят с древния отец Абраам 

обаче е тъкмо обратен на този със 
Саул. По съвета на Бога Абраам 
трябвало да принесе в жертва 
своя първороден син Исаак. Ако 
Абраам би имал само човешка 
вяра, основана на религиозния 
дух, той не би изпълнил тази 
наглед нелогична и необична от 
човешка гледна точка заповед. 
Но Абраам се ръководи не от 
религиозен дух и произтичащата 
от него вяра, а от истинската, жива 
и действена вяра  в Бога, която 
Творецът на вселената единстве-

но цени и приема.
Вярата в Бога на Саул и Абраам 

са ясна илюстрация на двата вида 
вяра, които описахме дотук.

В своите действия Саул ве-
роятно си е мислил, че може да 
омаловажи заповедта на Бога с 
надеждата, че проявява лична чо-
вешка инициатива, основана на 
религиозни намерения, искайки 
да принесе в жертва тези живот-
ни, които Бог му е заповядал да 
унищожи. Саул приема тези на-
мерения като “малко” отклонение 
от Божията заповед. Тези „малки” 
отклонения той допуска с по-
мощта на своята неискрена вяра. 
Така той издига в ранг на лично 
религиозно обяснение своето 
непослушание към Бога. Затова и 
получава упрек от Самуил, който 
му казва: ”Ето, послушанието 

е по-приемливо от жертвата и 
покорността – от тлъстината на 
овни” (1 Царе 15:22). 

И в сегашно време много хри-
стияни се опитват да внесат малки 
и на пръв поглед - религиозно 
оправдани, “корективи” в запо-
ведите на Бога и с това демон-
стрират, че тяхната вяра във 
Всевишния е лицемерна. Пътят 
към ада на такива хора е винаги 
павиран с ”добри религиозни 
намерения”, но в последните дни 
Бог ще каже на тези хора: “Идете 
си от Мене вие, които вършите 
беззаконие !” (Мат 7:23)

Познавам един християнин, 
който употребяваше необичайно 
голямо количество сол и захар в 
храната си. Обърнах му внимание 
на факта, че една от заповедите 
на Бога е да пазим здравето си, 
за да може тялото ни да бъде 
храм на Светия Дух. Той намери 
някакво човешко обяснение за 
това. По-късно заболя от диабет и 
получи високо кръвно налягане. 
Това вероятно бе възмездието 
за неговите дребни отклонения 
от заповедите на Бога, които се 
опитваше да обясни с вяра във 
Всевишния, основана само на 
религиозния му дух.

И така, можем да кажем, че 
висша радост за християнина 
е, ако той успее да спечели до-
верието на Бога, демонстрирай-
ки една жива, действена вяра, 
основана на желанието му да 
общува отблизо с Него с открито 
и изпълнено с искрени чувства 
сърце. Божият глас, който говори 
в нас, не трябва да се смесва със 
съвестта. Съвест имат и невярва-
щите в Бога, но гласът, който чува 
изпитващият жива, действена 
вяра във Всевишния, винаги ще 
му дава много повече, отколкото 
обичайната човешка съвест.

Също така не трябва да за-

бравяме, че Бог общува с нас, но 
причината да го прави е Неговото 
лично решение, а не някаква 
причина, която го принуждава. 
Тези негови действия винаги са 
били и продължават да бъдат 
породени не от някаква нужда, 
а от несебичната Негова любов 
към нас, сътворените по плът и 
дух. Следователно като обобще-
ние на казаното дотук, можем 
да добавим следното: четейки 
внимателно Свещеното Писание, 
достигаме до извода за съще-
ствуването на два фундаментал-
но различни вида вяра в Бога. 
Първата вяра се основава само 
на интелектуалното съгласие, че 
има Бог. Такава вяра не може да 
спаси никого. Тази вяра е описана 
много добре от Иисус Христос в 
неговата  Притча за сеяча.Това 
е вярата на онези, които Божият 
Син сравнява с посятото семе, по-
паднало на канаристите места: “А 
посеяното на канаристите места 
е онзи, който, като чуе словото 
и веднага с радост го приема, 
корен обаче той няма в себе си 
и е привременен и когато наста-
не напаст или гонение поради 
словото, начаса се съблазнява” 
(Мат .13:20-21)

Очевидно вярата на такива 
хора е като растение без корен. 
Решението да вярват и да служат 
на Бога е по-скоро конформист-
ко и повърхностно. Те вярват 
за Бога това, което им диктуват 
авторитетите и страничните 
хора. Те се съобразяват най-
вече с верските настроения 
на мнозинството и се пазят от 
идеите, които малцинството 
на истинските Божии пророци 
се опитва да прокарва. Такива 
хора никога не четат съдържа-
телни християнски книги, дори 
Библията. Тяхната душа никога 
не се изпълва със силата на 

Светия Дух. Вярата на тези люде 
ги превръща само в служители 
на „буквата”, което ги прилепва 
по-силно към света отколкото 
към Бога. Тези самовнушаващи 
си религиозни идеи хора само 
инстинктивно разбират, че в края 
на техния път има огън, който 
може да ги изгори. Затова се 
насилват изкуствено да вършат 
добри дела и да спазват Божиите 
заповеди, което някои богослови 
определят като законичество. 
Законичеството е имитация на 
святост и праведност, защото не 
извира от сърцето на човека.

Какво всъщност представлява 
законичеството? Това е човек, 
който може да спазва стриктно 
всяка една от Божиите заповеди 
през целия си живот. Това обаче 
няма да доведе до неговото спа-
сение. Вярата на такъв човек не 
е истинската жива, неувяхваща 
вяра, единствено приета от Бога. 
Въз основа на нея човек започва 
неволно да се опитва със соб-
ствени сили да се покорява на 
Бога. Така той заприличва на дете, 
което иска само, без помощта на 
родителите си, да управлява жи-
вота си. Такъв човек неистово се 
стреми към все по-голям контрол 
над греховните си склонности, 
но неговите усилия в тази насока 
винаги се провалят, потъвайки 
отново и отново в плътските 
увлечения и прилепеността към 
света, извиращи от неговото не-
пречистено сърце, отдалечено 
от Божието присъствие. По този 
начин повърхностният във вярата 
човек остава с впечатление, че по-
бедата над греха е непостижимо 
бреме. Резултатът от това е все 
по-голямо нарушаване на Божия 
закон, водещо до отчаяние и отпа-
дане от святата християнска вяра. 
А това е именно вярата, която е 
давала силата на християните-

мъченици през вековете. 
Когато човек има зад гърба си 

една Велика Сила, той е в състоя-
ние да върши чудеса. 

Живата и действена вяра е 
тази, която ни доближава до Бога 
и ни води до извършването на 
дела на истинско послушание и 
покорност към Всевишния. Пока-
янието, основано на такава вяра, 
довежда до истинско оправдание 
на греховете и неизменно донася 
освещение, което е основата на 
святостта. Живата и действена 
вяра означава, че Светият Дух е 
дошъл в нас, за да ни помага в 
дела, които ние сами не можем 
да извършим. Така искрено до-
ближилият се до Бога човек има 
двама адвокати –защитници пред 
Всевишния. Единият е Светият 
Дух, който защитава нашите дела 
във вярата, присъствайки в нас 
самите. Думите, които не можем 
да кажем правилно той ги казва 
вместо нас, а нещата, които не 
разбираме, той ни ги тълкува. 
От друга страна, нашият втори 
адвокат е Иисус. Той защитава 
нашето дело на праведници 
непосредствено пред Висшия 
Съдник на всемира. Това е висша 
благодат, която получава всеки 
искрено вярващ в Бога христия-
нин в отговор на неговата жива и 
действена вяра в Твореца .

***
Св. ап.Павел е описал тази вяра 

с думите: ”Понеже в Христа Иису-
са нито обрязването има някаква 
сила, нито необрязването, но 
вяра, която действа чрез любов” 
(Галатяни 5:6). Такава трябва да 
бъде вярата на всеки искрен и 
благочестив християнин. С нея 
ние приемаме водителството 
на Светия  Дух в нашия живот. А 
“които се управляват от Божия 
Дух, те са Божии синове ”(Рим-
ляни 8:14 )

Двата вида вяра в човешката духовност

Ти си ценен!

Божидар Палюшев, 
д-р на физико-
математическите науки, 
живее във
Великобритания
от 12 години

ХРИСТИЯНСТВО

 Случаят 
„Голгота“

Пастор 
Едуард Кешишян

Нашето поколение има 
своята специфика. Една от 
тях е манията за разслед-
ване. Например, разбие се 
самолет, но преди още оце-
лелите да бъдат спасени из-
под отломките, а загиналите 
- погребани, ние се впуска-
ме да разследваме всички 
достъпни детайли, имащи 
отношение към катастро-
фата. Ако някой държавен 
мъж стане жертва на наемни 
убийци или умре при загадъ-
чни обстоятелства, разслед-
ването на случая е особено 
продължително и подробно. 
Макар че изминаха дълги 
години от атентата, все още 
се разследва убийството на 
Джон Кенеди. Много хора 

смятат, че не е решен случа-
ят със смъртта и на Мартин 
Лутер Кинг.

Търсещият ум – това е за-
бележително нещо! Не вина-
ги е разумно да се съобразя-
ваме с първия отговор, кой-
то изплува на повърхността. 
Разследвали ли сте някога 
смъртта на Исус от Назарет? 
Това, несъмнено, беше най-
загадъчната смърт на всички 
времена. Защо ли?

Какво говорят фактите 
за смъртта и възкресение-
то на Исус?

За смъртта на Исус от 
Назарет са написани милио-
ни страници и са изказани 
безброй версии. Но много 
от нас нямат и най-малката 
представа какво наистина 
стана на един от хълмовете 

край Ерусалим в онзи петък 
на 31-вата година сл. Хр. 
Защо нямаше разследване, 
което да заслужава доверие, 
и не бяха изяснени всички 
факти? Защо съществуват 
толкова много предположе-
ния и толкова малко надеж-
дни доказателства? Беше ли 
случайност смъртта на Исус, 
или беше планирана? Ако е 
така, то от кого? Защо тряб-
ваше да умре? Дали Него-
вата смърт бе най-голямата 
трагедия, разиграла се на 
тази планета? Или тя беше 
блестяща, пълна победа, 
която предизвика ликуване 
сред цивилизациите във 
Вселената, и нанесе присъда 
над самата смърт?

Може би в смъртта на 
Исус се съдържа скрит 
смисъл, който никога не сте 
подозирали? 

Голгота беше нещо като 
гигантски афиш, опове-
стяващ на всички, че Исус 
претърпя провал. Каквато и 
да беше Неговата мисия, коя-
то Той се готвеше да изпълни 
докрай – стана някаква за-
сечка. Мъртвият Исус бе 
положен в гроба. Неговите 
врагове, явни и тайни, бяха 
убедени, че Той ще остане 
завинаги там! Учениците Му 

до самия край не вярваха, 
че Той ще умре, понеже е 
Божий Син. А Божият Син, 
според техните понятия, не 
трябваше да умира и не мо-
жеше да умре. Те очакваха, 
че Исус ще извърши някакво 
чудо, за да избяга от врагове-
те Си. Но чудо не стана – Исус 
беше мъртъв. Полагайки в 
гроба безжизненото тяло 
на своя Господ, учениците 
паднаха духом и се потопиха 
в дълбоко отчаяние: “А ние 
се надявахме, че Той е Онзи, 
Който ще изкупи Израил” 
(Лука 24:21).

По нареждане на упра-
вата гробът бе надеждно 
защитен с римски печат и 
караул от сто войници. Исус 
беше така зазидан в Своята 
каменна тъмница, сякаш Му 
предстоеше да остане там до 
края на света. 

Бавно се нижеше дългата 
нощ, но войниците съвестно 
изпълняваха своите задъ-
лжения. Евангелският до-
клад твърди, че в неделя су-
тринта се е случило нещо не-
сравнимо велико. Внезапно 
на земята бързо се е спуснал 
Гавраил, величествен ангел, 
който очевидно е заел мя-
стото на Луцифер като глав-
нокомандващ на небесните 

войнства. Вцепенените от 
ужас римски войници са гле-
дали как Гавраил е отместил 
огромния камък от вратата 
на гробницата, и са чули: 
“Сине Божий, излез! Твоят 
Отец Те призовава!” Видели 
са как Исус излиза от отво-
рения гроб и провъзгласява: 
“Аз Съм Възкресението и 
Животът.” Видели са поклона 
на ангелите пред своя Боже-
ствен Предводител. Всички 
тези величествени сцени са 
се запечатали в умовете на 
римската стража. Никакви 
по-късни опити да бъдат 
корумпирани или сплашени 
не са успели да ги смълчат. 
С мълниеносна скорост са 
разпространили мълвата за 
великото събитие.

Да, в този черен петък 
Голготският кръст бе символ 
на поражението. Но сега 
Исус от Назарет излезе от 
гроба като Победител! Той 
преодоля смъртта!

Исус нищо не изгуби! 
Той изпълни Своята мисия 
напълно! Но в началото 
дори Неговите ученици не 

разбраха каква бе същност-
та на тази мисия. Христос 
бе дошъл не за да унищожи 
Рим, нито да завладее пре-
стола в Ерусалим. Той беше 
човек, роден за разпятие. 
Това беше Божият Агнец, 
дошъл, за да очисти света от 
грях. Той дойде, за да вземе 
нашите грехове върху себе 
си и да умре вместо нас, за 
да получим прощение и да 
живеем. Неговата смърт не 
бе акт на поражение. Фактът 
на Неговата „гибел” ознаме-
нува най-великата победа!

Както става ясно, дра-
ги приятели, Голгота беше 
бойно поле. На този фон 
стана най-решителният и 
окончателен двубой между 
Христос и Сатана, чиято 
война започна на небето и 
която вече се приближава 
към своята развръзка. Ние 
можем да проумеем ис-
тинския смисъл на Голгота 
единствено в контекста на 
тази борба. 

А ние на коя страна сме в 
този най-велик конфликт?

17.45  ч.

„Защото от онова, което препълва сърцето, говорят устата” (Мат.12:34)

КЛУБ „НАШЕНЦИ“ 
кани всички свои сънародници на:

ВЕЛИКДЕНСКА ВЕЧЕР
27.03.2010 (събота), 18.30 часа

Trinity-at-Bowes Community Centre, Palmerston 
Road, Palmers Green, London, N22 8RA   (Ъгълът 

между Palmerston Rd и А406 North Circular)
Справки на телефон: 07796648834
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Французи пращат 
Аштън и Бузек в 
училищеучилище

ЕВРОПА, НАШИЯТ ДОМ

Скандал с бюджета
на Европарламента,
Лондон заплашва да го блокира

Върховният представител на ЕС по 
външната политика и сигурността 
Катрин Аштън прие болезнено пред-
ложението на Франция да я научи на 
“езика на дипломацията”. Председа-
телят на Европарламента Йежи Бузек 
обаче отклони офертата. Френският 
министър по европейските въпроси 
Пиер Лелуш изпрати писмо до лейди 
Аштън и Бузек с предложение за без-
платни уроци в академията Милфой 
в петък по повод 40-ата годишнина 
на “Международната организация на 
франкофонията”.

Баронеса Аштън е приела за-
бележката присърце и е решена да 
подобри своя френски. Тя посочва, 
че разбира много добре езика, но 

не разполага с достатъчен запас от 
думи, за да говори гладко. Намере-
нието й е – въпреки натоварената 
й програма – да изкара езиков курс 
преди лятото. “Вече говорих с Пиер. 
Доволна съм. Всъщност, вече приех”, 
заяви тя.

Йези Бузек се оказа не толкова 
отворен към нови предложения. 
“Засега в програмата му има твърде 
много други неща. Може би това ще 
е възможно след края на мандата 
му”, заяви говорителят му. “Бузек 
говори английски, немски и руски, 
както и полски. Не сте чули Сар-
кози да говори на друг език освен 
френски”, коментира представител 
на Парламента.

На въпр о с 
дали Франция 
ще окаже на-
тиск върху Ка-
трин Аштън 
френският език 
да има специален 
статут в новата Ев-
ропейска дипломатическа служба, 
френският външен министър Бернар 
Кушнер зае прагматична позиция. 
“Ние имаме правото да говорим 
френски и затова аз говоря. Но го-
лямата трудност идва, когато няма 
преводачи”, посочи той. - “Човек 
може и да говори френски, но какво 
правим, ако хората не разбират?”, 
допълни той.

Предлагат им безплатни уроци Предлагат им безплатни уроци 
по “езика на дипломацията” по “езика на дипломацията” 

Катрин 
Аштън

Велико британия за-
плаши да блокира одо-
бряването на бюджета на 
Европейския парламент 
за 2011 г. заради рекор-
дното му увеличаване във 
времена на тежка криза. В 
предложението се пред-
вижда догодина разходите 
за институцията да са с 
над 132 млн. евро повече 
и да достигнат около 1.78 
милиарда евро.

Според Лондон това за 
пръв път нарушава дей-
стващ от 22 години прин-
цип за Европарламента да 
не отиват повече от една 
пета от всички админи-
стративни разходи на ЕС. 
Сега британските пред-
ставители настояват при 
обсъждането на проекто-
бюджета на евродепутати-
те в националните прави-
телства това увеличение да 
не бъде допускано. Бурно 
недоволство има и сред 
британските депу тати, 
тъй като по новата схема 

колегите им от Европарла-
мента ще получават 4 пъти 
повече.

Според проекта на бюд-
жета, цитиран от «Дейли 
телеграф», общите раз-
ходи за всеки един от 
евродепутатите догодина 
ще възлизат на близо 2 389 
000 евро. Добавената сума 
е за нови 177 служители, 
които ще се включат към 
около 6000 еврократи, 
които вече работят в ад-
министрацията на пар-
ламента. В това перо са и 
нови над 1 100 000 евро за 
представителни разходи 
на висшето ръководство 
на институцията.

«Във времена, когато 
правителствата и публич-
ните институции из Евро-
па режат разходи, а граж-
даните губят работата си, 
невъзможно е да разберем 
защо евродепутатите си 
мислят, че могат да харчат 
повече», коментира бри-
тански дипломат.

Британски депутати обвиниха Брюксел в двойни 
стандарти. На снимката: парламентът в Лондон
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Британски мултими-
лионер изпълни своята 
част от договор, който 
сключил на младини с 
Бог, като му приписа по-
ловината си имущество. 
82-годишният Албърт 
Габей дари голяма част 
от състоянието си, което 
се оценява на 480 до 600 
млн.  британски лири, 
на Римокатолическата 
църква. Останалата част 

от парите му ще бъдат 
р а зда дени з а  бла г о-
творителни цели след 
смъртта му. За себе си 
богаташът остави само 
10 млн. лири, с които да 
доживее старините си 
прилично, съобщават 

британски медии. 
Парите си Габей на-

трупва чрез създадената 
от него верига с упер-
маркети на изгодни цени 
«Куик сейв» (Kwik Save), 
просъществувала до 2007 
г. Става дума за 56 на 
брой малки и средни ма-
газинчета, пръснати из 
цяла Великобритания, 
разположени предимно 

в квартали за хора със 
средни доходи, задушена 
по-късно от големите 
вериги като «Теско» и 
«Сейнсбъри». Той я про-
дава през 1973 г. за 14 млн. 
лири. Преди да загине, 
компанията е била дори 
листвана на Лондонската 
фондова борса. По-късно 
продава и друго свое от-
роче - «Тотал фитнес», за 
70 млн. лири. Днес Габей 
живее на добре известния 
като данъчен рай остров 
Ман. 

Габей е роден в Севе-
рен Уелс в семейството 
на иракски имигрант 
с еврейско потекло и 

ирландка, изповядваща 
католицизма. Родителите 
му не били богати. След 
Втората световна война 
той взел заем от 100 лири, 
за да започне дребен биз-
нес. Като търговец на 
сла дкарски изделия в 
следвоенен Рил, графство 
Денбишър, той обещал 
на Дядо Господ, ако един 
ден стане милионер, да 
раздели с него богатство-
то си.

Мултимилиардер се разплати 
с Бог заради облог

Кабинките, използва-
ни за гледане на “филми 
за възрастни“ в Брюксел, 
не могат да бъдат класи-
фицирани като кина, сле-
дователно не трябва да 
се намаля тяхното ДДС, 
постанови Европейският 
съд. Компанията «Erotic 
Center» започна от 2004 г. 
да плаща шестпроцентов 
данък върху продажбите 
си, какъвто плащат и кина-
та, вместо 21-процентовия, 
които й бе налаган преди 
това. От фирмата твърдяха, 
че обществените филмови 
кабинки се вписват в кате-
горията «заведения за кул-
тура, спорт и забавление». 
Белгийското правителство 
заяви, че кабинките са 
всъщност “автоматизирани 
устройства за отмора“. Бел-
гийските съдилища изпра-
тиха делото в Европейския 
съд в Люксембург, който 
подкрепи правителствена-
та гледна точка.

Порнокабинките 
в Брюксел
ще плащат ДДС
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След като стартира като сайт за нуждите 
на университетско градче, по-късно по-
кри територията на една страна и накрая 
обхвана целия свят, социалната мрежа 
Фейсбук реши, че вече й трябва химн, и 
речено-сторено.

Музикалната визитка на Фейсбук есте-
ствено включва и името на мрежата - «My 
Mom's on Facebook». Автор на музиката 
е една хеви-метъл група, която вече качи 
химна в интернет. В него се разказва исто-
рията на младеж, пристрастен към Фейс-

бук, който не е съгласен майка му също 
да влезе в мрежата. Финалното послание 
обаче е ясно - Фейсбук е достъпен за всич-
ки, дори за родителите на юноши, които се 
опитват да прикриват от тях извънсемей-
ния си живот, но въпреки всичко сами се 
издават. Началото на песента добре обясня-
ва всичко: «По-рано бях на едно специално 
място, с всички приятели от класа, свято 
място в киберпространството, но всички 
любовни истории свършват... Всички мои 
кошмари станаха реалност...»

И Фейсбук се сдоби с химн

В Испания ядат
на половин цена в 
дъждовните дни

Ресторант в испанската 
провинция Уелва нама-
лява цените на менюто с 
50% в дните, когато мете-
оролозите предвещават 
дъждове - тактика, която 
управителят използва за 
насърчаване на клиенти-
те в ден, в който не искат 
да излизат. Управителят 
на ресторанта се досе-
тил за идеята от филма 
“Пеейки под дъжда“ и 
решил да промени името 

на “Хапвайки под дъжда“. 
В някои работни дни в 
този район вали от 12 на 
обяд, затова заведение-
то решило да привлича 
клиенти, като намалява 
наполовина цените в 
менюто. Служителите в 
ресторанта обясняват 
как от Коледа до ми-
налата седмица почти 
не е спирало да вали, 
ето защо им хрумнало 
да изпробват дали, ако 

гражданите са изкуше-
ни от ниски цени, ще се 
осмелят да излязат от 
домовете си в лошото 
време. “Има хора, които 
идват специално, кога-
то вали“, разказа упра-
вителят. Има и случаи 
на хора, които, когато 
видят, че се заоблачава, 
не си тръгват, докато не 
започне да вали, само 
и само да платят по-
малко за обяда си.

И
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Пускат редовни
полети от София
до Копенхаген

40 000 българи жертва на лекарска грешка

ППППу
ппппо
дддо

Искра Фидосова:
Събрани са 
161 подписа
за процедура за 
ИМПИЙЧМЪНТ

Пътуваме в чужбина без европейска карта 

Около 40 000 пациенти 
у нас стават жертва на 
лекарски грешки всяка 
година. Едва между 500 и 
1500 души завеждат съдеб-
ни искове срещу немар-
ливите доктори, които в 
60% са причинили смърт, 
съобщи социологът Ти-
хомир Безлов по време на 
кръгла маса, посветена на 
сътрудничеството между 
здравната и съдебната си-
стема при защита правата 
на пациентите в случаите 
на лекарски грешки. Тя 
се проведе в София. Ви-
соките съдебни такси и 
процент от иска за сумата 
за обезщетение са причина 

за скромния брой съдебни 
дела, подчерта социологът. 
По този показател 

България е държавата с 
най-малко заведени дела в 
Европейския съю! 

Едва десетина от близо 
200 наказателни дела го-
дишно обаче завършват с 
присъди, от тях две трети 
са административни. В 
нашата страна законите 
не дават определение за ле-
карски гаф - какво трябва 
да се разбира под «лекар-
ска грешка», и страната 
ни е сред държавите в ЕС 
с най-малко дела срещу 
медици по тази причина. 
Липсва масова съдебна 

практика, а самите паци-
енти обикновено наричат 
така различни неща - от 
лечение, довело до смърт, 
до лошо отношение на ме-
дицинския персонал или 
лоши условия по време на 
терапията, заяви още Ти-
хомир Безлов. 8,3% от па-
циентите твърдят, че през 
последните години са били 
жертва или потърпевши 
на лекарски грешки. Това 
означава, че всяка година 
те са между 40 000 и 44 000 
души. Една трета от потъ-
рпевшите са получили 
трайни усложнения, а при 
други 1000 - 3000 случая са 
завършвали със смърт. 

Едва 1500 завеждат дела 
заради високи такси

Председателят на пар-
ламентарната комисия 
по правни въпроси Ис-
кра Фидосова съобщи, че 
161 подписа са събрани 
за започване на про-
цедура на импийчмънт 
на президента Георги 
Първ анов.  Днес (26 
март) подписката ще 
бъде депозирана в дело-
водството на Народното 
събрание. Предвижда се 
дебатите за импийчмънт 
на президента да бъдат 
идната сряда. «Ако при-
ключи дебатът с гласу-
ване на минимум 161 
народни представители, 
което очакваме, защото 
толкова в момента са 
подписали подписката, 
процедурата продължа-
ва в Конституционния 
съд, както е вписано 
в член 103 от нашата 
Конституция», каза Фи-
досова. Тя категорично 
отхвърли коментарите 
на опозицията, че с част 
от приетите промени в 
НПК България тръгва 
към Съда за правата на 
човека в Страсбург. Фи-
досова посочи, че пар-
ламентът е приел не-
обходими и неотложни 
мерки. Обвиненията 
и постановяването на 
присъдата вече да могат 
да се постановяват само 
с данни от специални 
разузнавателни средства 
на показания на свиде-
тели с тайна самолич-
ност, резервен адвокат 
да бъде назначаван в 
отсъствието на основния 
защитник, показанията 
на анонимни свидетели 
и специални разузнава-
телни средства да са до-
статъчни за присъди при 
тежки престъпления. 

Нискотарифната датска авиоком-
пания Cimber Sterling открива нова 
редовна линия Копенхаген-София-
Копенхаген на 28 март. Полетите ще 
бъдат в четвъртък и неделя. Двупосо-
чен билет, закупен сега за полет през 
есента, ще струва 192 евро с летищ-
ните такси. Редовни полети между 
София и Копенхаген няма от 10 годи-
ни, а в датската столица има голяма 
колония български студенти.

Пеликаните в резервата «Сребърна» 
започнаха да гнездят, съобщиха от Регио-
налната инспекция по околната среда и 
водите в Русе. Образували са се около 70 
брачни двойки. Голяма част от пеликаните 
са се заселили в старото гнездилище в ре-
зервата. Част от птиците са се настанили 
върху изградената през миналата година 
от фондация «Льо Балкан» платформа, 
чийто модел е заимстван от платформа в 
езерото Керкини в Гърция. 

Очаква се първите малки птици да се 
излюпят през април, тъй като птиците 
гнездят месец по-късно от обичайното 
заради лошите метеорологични условия. 
Нивото на езерото е 320 сантиметра.

ускППППуевропейска карта 

70 брачни 70 брачни 
двойки двойки 
пеликани пеликани 
гнездятгнездят
в „Сребърна“в „Сребърна“

А н г л и ч а н и , 
ощетени с мили-
они евро от сдел-
ки с лукс апарта-
менти в Банско, 
протестираха в 
курортния град. 
Сред измамени-
те е дори лон-
донски сенатор. 
Марк Хол и още 
70 негови съна-
родници са пла-
тили значителни 
парични суми за 
семейни жили-
ща в комплекс 
«Четири сезона» 
преди две годи-
ни, но все още 
не са влезли във 
владение,  т ъй 

като се оказало, 
че те са прода-
дени на трети 
лица. Излъгани-
те не са успели 
да си върнат и 
инвестираните 
средства. 

Британците об-
виняват българ-
ската фирма за 
недвижими имоти 
«Зеком» и нейния 
директор Роман 
Романов, които 
излъгали не само 
тях, но и фирма-
та посредник в 
сделката «Рокарч 
естейтс», базира-
на в Лондон. 

По случая се 

води наказател-
но и гражданско 
п р о и з в одс тв о 
в Районен съд - 
Разлог, и в Окръ-
жния съд в Благо-
евград, каза един 
от адвокатите на 
Ренета Качъшка 
- Борис Борисов. 
Качъшка, която в 
момента живее в 
Лондон, е изма-
мена от бившите 
си съдружници 
в «Четири сезо-
на» с над 1 400 
000 евро. Тя води 
дела за анули-
ране на извъ-
ршените от Надя 
Събева сделки. 

БританциБританци
нна бунта бунт

в в БанскоБанско
за имотни измамиза имотни измами

Всеки български граж-
данин ще се осигурява 
допълнително за здраве в 
частно дружество от 2011 
година. Това предвиж-
да проект за изменение 
на Закона за здравното 
осигуряване, който вече 
е готов, съобщи председа-
телят на здравната коми-
сия и зам.-председател на 
парламента д-р Лъчезар 
Иванов. В следващите 
седмици ще започне не-
говото обсъждане. 

Увеличението на здрав-
ната вноска с 2 процента, 
което се предвижда от 
следващата година, ще 
отива именно за допъ-
лнителното  здр а вно 
осигуряване, обясни д-р 
Иванов. 

Всеки гражданин сам 
ще избира своя фонд, 
като се изключва възмож-
ността това да прави не-
говият работодател, как-
вито опити имаше при 
стартирането на втория 
допълнителен стълб за 
социално осигуряване 
преди десетина години. 

Срещу сумите за допъ-
лнително здравно осигу-
ряване частните друже-
ства ще се задължават 
да осигуряват на своите 
клиенти тези медицин-
ски услуги, консумативи 
и дори някои екстри, 
които сега Национална-
та здравноосигурителна 
каса не може да им осигу-
ри. Фондовете ще поемат 
и някои от лекарствата на 

хронично болните или 
пък медикаментите при 
епизодични преболеду-
вания, ако средствата 
им позволяват това. По 
думите на Лъчезар Ива-
нов качеството на меди-
цинските услуги ще се 
подобри и от засиления 
контрол, който фондове-
те ще упражняват върху 
болниците и лекарите, с 
които са сключили до-
говор. Те ще имат право 
дори да завеждат съдебни 
искове срещу тях. Меж-
дувременно здравна и 
правната комисия в НС 
подкрепиха предложени-
ето на сините европейска-
та здравната карта да не 
бъде задължителна при 
пътуване в чужбина. 

Осигуряваме се задължително 
за здраве във втори фонд

България е в ТОП 5 
на страните, с най-голям 
обем търговски центрове 
в строеж в годината, в 
която европейският па-
зар на този сегмент от-
белязва рекорден спад 
о т  1 9 % ,  с ъ о б щ а в а т 
от Forton International, 
партньор за България, 
Сърбия и Македония на 
консултантската компа-
ния Cushman&Wakefi eld. 
Според представения от 
Cushman&Wakefield до-
клад „Развитие на търгов-
ските центрове в Европа 
през 2009 година» повече 
от 600 000 кв. М нови 
търговски площи пред-
стои да бъдат завършени 
и отдадени у нас през 2010 
и 2011 година, което ще ни 
изведе  на по-челни по-
зиции и в класацията на 
„Квадратни метри търгов-
ска площ на 1000 души». 
По този показател засега 
заемаме предпоследно 
място с едва 28.2 кв. м.

Докладът показва още, 
че страната ни, заедно 
с Хърватска, отбелязва 
най-висок процентен ръст 
по отношение на ново-
излезли търговски имо-
ти, макар отварянето на 
голяма част от тях да бе 
отложено за 2010 г. „През 
последните години строи-
телството на търговски 
центрове набра скорост 
и в България през 2010 
г. е планирано да излязат 
около 300 000 кв. м нови 
търговски площи. Това е 
огромен обем за мащаби-
те на нашия пазар. Тази 
търговска площ предлага 
на практика неограничени 
възможности за развитие 
на българските търгов-
ци. Въпреки значително 
по-ниските наемни нива, 
особено извън София, от-
даването на нови площи в 
условията на икономиче-
ска криза и свито потре-
бление е трудно. Затова 
е твърде вероятно откри-
ването на известна част от 
планираните търговски 
центрове отново да се 
отложи за следващите ня-
колко години», коментира 
Сергей Койнов, изпълни-
телен директор на Forton 
International.

България 
пета в 
света по 
изградени 
молове
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Векове преди Христа паганските племена в Европа 
чествали красивата богиня на пролетта, наречена 
Еаstre. С фестивала в края на март, времето на про-
летното равноденствие, се отбелязвал краят на зимата 
и раждането на новия живот. Някои считат, че назва-
нието на празника Easter идва от името на богинята, 
а други, че се свързва с изгряването на слънцето от 
изток. 

ВЕЛИКДЕНСКИТЕ ЯЙЦА
Яйцето е най-популярният светски символ на 

Великден по цял свят. Във всички култури яйцето 
символизира началото на новия живот. Една латинска 
поговорка казва: “Целият свят е създаден от едно-
единствено яйце”.

Яйца са били боядисвани, подарявани и изяждани 
по време на великденските фестивали в Древен Египет, 
Персия, Гърция и Рим. Тези култури възприемали 
яйцето като емблема на Вселената, като творение на 
върховния бог, като покълването на живота. Хри-
стияните от Близкия изток възприели тази традиция, 
а яйцето се превърнало в религиозен символ, олице-
творявайки пещерата - гробница на Христос, чийто 
камък той отместил.

До ХV век няма сведения за великденски ритуали, 
включващи яйца в Западна Европа. В средните векове 
яйцата често били боядисвани в червено и символизи-
рали кръвта на Христос. В днешни времена на Великден 
в САЩ се крият едн билион боядисани яйца в паркове, 
задни дворове, дори и на поляната пред Белия дом.

Шоколадовите яйца се появяват в края на ХVIII век. 
Пластмасовите яйца, използвани за украса, правят своя 
дебют в началото на 60-те години на ХХ в. 

ВЕЛИКДЕНСКИЯТ ЗАЕК
Великденският заек има своя произход от предхри-

стиянската наука за плодородието. Зайците, и по-точно 
дивите зайци, са символ на изобилието на пролетта.

От античността зайците са символ на луната, а 
първото пълнолуние след пролетното равноденствие 
бележи и датата на Великден. Дивите зайци се раждат 
с отворени очи, докато питомните зайци се раждат 
слепи. Считало се е, че те никога не мигали и не си за-
тваряли очите и че са нощни създания, както и Луната. 
Също така те носят малките си един месец, преди да 
ги родят, както и на Луната е нужен един месец, 
за да достигне отново пълната си фаза.

Легендата разказва, че Великденският заек в на-
чалото е бил голяма красива птица, принадлежаща 
на богинята Еаstre. Един ден тя превърнала своята 
любима птица в див заек. И тъй като Великденски-
ят заек е все още птица по душа, той продължава 
да прави гнезда и да ги пълни с яйца. 

Нека бъде Мир и Любов в сърцата ни и благословени 
Великденски празници с много радост и веселие!

ВЕЛИКДЕН ВЕЛИКДЕН идеиде
или какво знаем заили какво знаем за
българските традициибългарските традиции

Страницата подготви Юл. Ташева

Великденски Великденски 
символи по света символи по света 

Лазаровден 
и Цветница – 
празниците на 
младостта и 
пукналата пролет, 
предхождат най-
големия християнски 
празник от векове

ЛАЗАРОВДЕН 
или Лазарница е хри-

стиянски празник, носещ 
името на Свети Лазар, чие-
то име е символ на здраве 
и дълголетие. Лазар е бил 
приятел на Иисус. Когато 
той умира, е погребан три 
дни след смъртта си, Бог 
казва: «Лазаре, стани!» и 
съживява Лазар. Лазаров-
ден се празнува на осмия 
ден преди Великден. По-
ради това, че Великден се 
определя по лунния ка-
лендар, а не по слънчевия, 
Лазаровден се пада всяка 
година на различна дата , 
но винаги е в събота.

По традиция на Лаза-
ровден се откъсват зелени 
върбови клонки, които 
красят вратите на след-
ващия ден - Връбница 
(Цветница). Младите жени 
набират цветя за венците, 
които оплитат за праз-
ника Цветница. Момите, 
наричани „лазарки“, се 
събират в дома на една от 
тях. След това, пременени 
в традиционни фолклорни 
носии, обикалят къщите 

из селото, пеят обредни 
лазарски песни и благо-
славят за здраве, щастие 
и берекет. Стопанинът на 
дома ги дарява с яйца, пло-
дове и дребни подаръци. В 
миналото на Лазаровден 
момците от селото са по-
исквали ръката на своята 
избраница.

Празникът носи пролет-
но настроение и се очаква с 
нетърпение както от участ-
ничките, така и от жите-
лите и гостите на селата и 
градовете. Вярвало се е, че 
мома, която не е лазарува-
ла, не може да се омъжи. 
Затова е било задължител-
но всяко момиче от селото 
да лазарува. Ето една от 
най-разпространените ла-
зарски песни:
Изгряло е ясно слънце,
Ой, Лазаре, Лазаре.
Изгряло е е ясно слънце, 
у Радкини равни двори, 
не е било ясно слънце, 
най била сама Рада, 
с черни очи еленови, 
с бели зъби бисерови, 
с тънка снага самодивска. 

ЦВЕТНИЦА
Цветница е последният 

голям църковен празник 
преди Великден, който ви-
наги се празнува в неделя. 
Традицията го свързва с 
тържественото посрещане 
на Исус Христос в Йеру-
салим с палмови клонки, 
възславян като Месиански 
цар. Той влиза в града на 
магаренце и е приветстван 
от хората с «Осанна”, за-
дето е възкресил Лазар 
предния ден – в събота. 
Тържествено посрещнат 
в Йерусалим на Цветница, 
той доброволно върви 
стъпка по стъпка към 
предначертания край на 
земния си живот.

На този ден на службата 
в храмовете християните 
държат в ръцете си освете-
ни върбови клонки, които 
заменят палмовите клонки, 
сякаш отново посрещат 
своя Спасител. Свещени-
ци осветяват клонките и 
цветята, донесени от вяр-
ващите. След богослуже-
нието християните отнасят 
осветените върбови клонки 
в домовете си за здраве и 
предпазване от болести и 
зло. Обикновено от тях се 
увиват венци, които се окач-
ват над прага на къщата или 
над домашния олтар.

В т о з и д е н 

продължават Лазарови-
те обреди и обичаи. На 
този празник с кумичене-
то на лазарките завършва 
цикълът на моминските 
пролетни игри. Привечер 
на мегдана моми и ергени за 
последен път играят лазар-
ското хоро, като за първи 
път след Великденските 
пости хорото е сключено. 
В някои райони на Бълга-
рия на този ден се извъ-
ршват и поминални обреди, 
свързани с вярването, че 
на Връбница умрелите из-
лизат от гробовете си и 
очакват роднините им да 
им донесат нещо. Рано су-
трин жените отиват на гро-
бищата с върбови клонки, 
царевични стъбла, кадил-
ница и вода. Прекадяват 
и преливат гробовете на 
своите блзики. След това 
забиват клончета от върба-
та до гробните паметници 
и с плявата (царевичните 
стъбла) запалват огън. 

Народът нарича празни-
ка Цветница или Връбни-
ца, Цветна неделя, Вая, 
Кукленден. Цветница е 
празникът на цветята и 
цъфтежа. Имен ден праз-
нуват всички, носещи 
имена на цветя, растения, 

храсти и дървета: 
Камелия ,  Це на , 
Ц е н о ,  Ц в е т а н , 
Върбан, Върбинка, 

Виолета, Здравко, 
Здравка, Лилия, 
Латинка, Темену-

га, Теменужка, 
Цв е т а ,  Цв е-
тан, Цветан-
ка, Цветелина, 

Ясен, Явор.

«Защо търсите «Защо търсите 
живия между живия между 
мъртвите?  мъртвите?  
Няма Го тука в гроба! Няма Го тука в гроба! 
Христос възкръсна!»Христос възкръсна!»

Евангелие 
от Лука 24:5,6
Първият и най-големият 

от празниците на ново-
заветната църква е Ве-
ликден, или Възкресение 
Христово. На този ден се 
отбелязва възкресението 
на Исус Христос - Божия 
Син, който със смъртта 
Си изкупил греховете на 
човечеството, а с възкре-
сението Си дал надежда за 
живот след смъртта.

Денят на празника е 
установен от Първия все-
ленски събор през 325 г. 
Обикновено православ-
ният Великден се чества 
между 4 април и 8 май. 
Източната православна 
църква ползва Юлиан-
ския календар. Oсвен това 
Великден не трябва да се 
празнува преди еврей-
ската Пасха. Католиците 
се придържат към Гри-
горианския календар и 
празнуват Възкресение 
през първата неделя след 
първото пълнолуние от 
пролетното равноден-
ствие, т.е. между 22 март и 
25 април. 

Последната седмица 
преди Възкресение се на-
рича Страстна. Тогава се 
припомнят събитията от 
последната седмица от жи-
вота на Исус Христос от мо-
мента, в който тържестве-
но влязъл в Йерусалим, до 
деня, в който бил разпънaт 
на кръста и възкръснал на 
третия ден.

По време на Страстната 
седмица православната 
църква извършва няколко 
служби, на които е редно 
да се ходи. Тази седмица е 
последна от Великденския 
пост, който продължава 
осем седмици. По време 
на този пост са забранени 
храните от животински 
произход, шумното весе-
лие и други видове раз-
влечение. В края на Страст-
ната седмица се “тримири”, 
т.е. не се яде нищо, може 
само да се пие вода. Това, 
според някои, трае по-
следните три дни преди 
Възкресението, а според 
други – само един ден. 

В  четвърт ък преди 
Възкресение се боядис-
ват великденските яйца. 
Съществуват много вари-
анти относно вярванията, 
свързани с появата на тази 
практика. Според една от 
легендите, това е свързано 
със случка, станала, когато 
Христос бил на кръста. В 
този момент в подножието 

на Христовия кръст дошла 
кокошка и снесла яйце. 
Кръвта, която се стичала 
от Христовото тяло, оба-
грила яйцето в червен 
цвят и затова възникнала 
практиката да се боядис-
ват яйцата. Според друга 
версия, Мария Магдалена 
застанала пред император 
Тиберий и му поднесла в 
дар червено яйце с думи-
те: “Христос Възкръсна!” 
(Това били първите думи 
от проповедта й.)

Боядисаните яйца, спо-
ред народните вярвания, 
имат магическо и пред-
пазващо свойство, поради 
което първото яйце или 
се заравя в нивата за пло-
дородие, или се държи на 
иконата, за да се “лекуват” 
болните с него. Когато до-
макинята боядиса първото 
яйце, тя натърква с него 
бузките на децата, за да са 
здрави. При други народи 
на яйцето му се приписва 
силата да гаси пожари, 
само че, преди да се хвърли 
яйцето в огъня, стопанинът 
трябва да обиколи с него 
къщата си три пъти. С чер-
вено яйце в ръка се издир-
ва и загубен добитък. 

На “Разпети петък” не 
се върши никаква дома-
кинска работа. Тази за-
брана отдавна е загубила 
значението си като почит 
към смъртта на Христос и 
се е превърнала в суеве-
рие, което гласи, че който 
работи на този ден, ще го 
сполети нещастие. Затова 
домакините, които не са 
успели да боядисат яйцата 
в четвъртък, правят това 
в събота. На този ден се 
правят и Великденските 
хлябове, в които се вмес-
ват боядисани яйца.

В събота, два часа преди 
полунощ, започва служба-
та в православната църква. 
На нея ходят всички, като 
носят със себе си по едно 
боядисано яйце. Когато 
свещеникът обяви Възкре-
сението на Христос, всич-
ки се поздравяват и за-
едно с това прекратяват 
Великденския пост, като 
изяждат яйцето.

Неделя, понеделник и 
вторник са посветени на 
веселието. По традиция на 
тези дни се играят хора на 
мегдана и родителите из-
бират брачните половин-
ки на децата си. Много е 
важно всички да са с нови 
дрехи, най-вече момите, 
не само за да се харесат, 
но и за да покажат, че са 
работливи и са успели да 
си ушият новите дрехи.

Великден не приключва 
изцяло в рамките на тези 
празнични дни. В периода 
между него и Петдесетни-
ца традиционният поздрав 
е “Христос Возкресе!”.

Възкресение Христово  - 
Великден

В четвъртък В четвъртък 
преди преди 
Възкресение Възкресение 
се боядисват се боядисват 
великденските великденските 
яйцаяйца

Лазарки от 
Софийска област
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През пролетта човек 
често се чувства без сили 
и в повечето случаи може 
да бъде сравнен с изцеден 
лимон. Липсата на слънце, 
еднотипното хранене, 
стресът, предизвикан от 
студа, прекараните на-
стинки оказват негативно 
влияние и на физиоло-
гията, и на психиката ни. 
Точно сега не си струва 
да се увличаме по строги 
диети – най-добре е те да 
бъдат отложени поне до 
късната пролет.

Ако искаме да помог-
нем на организма си най-
безболезнено да се при-
годи към новия сезон, 
можем да се възползваме 

от следните съвети.

Да укрепим 
имунитета си 

Той е основната опора 
на организма срещу нега-
тивните външни влияния. 
Освен чисто медицинския 
подход, може да се избере 
удачен начин, известен 
от народната медицина. 
Предлагаме ви следната 
рецепта: смесват се 150 
мл пресен сок от алое, 
250 г мед, 350 мл вино (за 
децата - вместо вино сок 
от 3 - 4 лимона). Сместа 
се приема по 1 с. л. 3 пъти 
дневно половин час преди 
ядене.

Хипократ е прославял 

овеса като целебно сред-
ство при изтощаване и от-
падналост в организма и е 
съветвал да се пие овесена 
отвара вместо чай. Една 
супена лъжица смлян овес 
се залива с 1 чаша вряла 
вода, накисва се в продъ-
лжение на 12 часа, пре-
цежда се и се пие. Грижата 
за имунитета трябва да 
бъде целогодишна – така 
не само ще намалите риска 
от грип и настинки през 
зимата, но и ще посрещ-
нете пролетта, радвайки 
се на добро здраве.

Подкрепа
за сърцето 

С настъпването на про-

летта то също се нуждае 
от повече грижи. Отново 
в духа на народната меди-
цина настържете на ситно 
250 г орехи, стафиди, 1 ли-
мон и добавете 250 г мед. 
Приемайте всеки ден по 1 
супена лъжица от сместа 
3 пъти преди ядене.

Ако кръвното ви рязко 
спада и се чувствате за-
маяни, смелете 3 лимона, 
залейте сместа с кипната, 
но охладена вода и оста-
вете да отлежи 1-2 дни 
в хладилника. После до-
бавете 250 г мед и добре 
разбъркайте. Приемайте 
по 1 супена лъжица 3 пъти 
дневно половин час преди 
хранене.

Меню за мозъка
Пролетната авитами-

ноза не само ни прави 
вяли и апатични, но влияе 
негативно на умствената 
дейност. Затова е добре 
да започнете закуската си 
с твърдо сварено яйце. В 
него се съдържа холин, 
който повишава нивото 
на “добрия” холестерол и 
подобрява паметта. Вме-
сто кафе по-добре изпи-
вайте чаша сок от цвекло 
и моркови в съотношение 
1:4.

Изтощеният организъм 
се нуждае най-вече от 
правилно хранене. Маг-
незият, съдържащ се в 
какаото, фасула, ядките, 

макароните, рибата, млеч-
ните продукти и зелената 
салата, влияе благотворно 
на нервната система, подо-
брява кръвообращението 
и предпазва от депресия. 

Витамин С (киви, шип-
кова отвара, цитрусови 
плодове, зеленчуци) за-
щитава организма от ин-
фекции. Витамините от 
групата В (месо, птици, 
риба) осигуряват произ-
водството на серотонин 
- хормона на щастието. 
По възможност употре-
бявайте продуктите (пло-
дове и зеленчуци) в суров 
вид. През пролетта упо-
требявайте повече мед и 
зехтин.

Вълшебства за бодрост

С идването на пролетта 
сърцето иска повече грижи

летта то също се нуждае Меню за мозъка макароните, рибата, млеч-

Пролетната авитаминоза не само ни прави вяли и апатични, Пролетната авитаминоза не само ни прави вяли и апатични, 
но влияе зле на умствената дейностно влияе зле на умствената дейност

Съчетанието на мазни-
ни със захар помага на 
организма да се справи с 
бързата умора и сънли-
востта. Прецеденото мля-
ко или няколко пасти с 
маслен крем влияят добре 
и възстановяват душев-
ното равновесие. Привъ-
ржениците на диетите не 
трябва да се притесняват 
- през пролетта тези про-
дукти няма да добавят 
нито сантиметър към та-
лията им.

Фурмите, които съдържат 
много микроелементи и ви-
тамини А и В, също пома-
гат за бързото възвръщане 
на силите и повишаване 
на работоспособността. 
Те съдържат и допамин – 
вещество, активизиращо 
мисловните процеси.

Яжте поне шепа ядки 
дневно. Те съдържат 
лецитин,  който 
спомага много за 
ефективната дей-
ност на памет-
та. Диетолозите 
пък твърдят, че 
селенът, на който 
ядките са богати, 
подобрява видимо 
настроението.

Преминаване
към лятното

часово време
Във връзка с премина-

ването към лятното часо-
во време в организма се 
нарушават редица психо-
логични и физиологични 
функции. Това често води 

до мигрени, депресии, 
инфаркти, хипертонични 
кризи, затлъстяване и 
изостряне на хроничните 
заболявания. Диетата, 
билките и лекарствените 
препарати помагат в бор-
бата с десинхронозата. 
Ментата и дяволската уста 
помагат за освобожда-
ването на организма от 
натрупалото се напре-
жение и осигуряват здрав 
сън. Жълтият кантарион е 
природен антидепресант, 
който е най-добре да се 
приема вечер.

Мазната морска риба, 
киселото зеле и пресни-
те салати нормализират 
вътрешните биологичните 

ритми. Специалистите 
препоръчват при пре-
хода от зимно към лятно 
часово време да се намали 
употребата на продукти 
и напитки, съдържащи 
кофеин.

Пролетта - време
за освежаване

и подмладяване 
Човешкият организъм, 

както и цялата приро-
да, се събужда за живот 
през пролетните месеци. С 
малко активна помощ все-
ки може да се почувства 
по-свеж, бодър и млад. И 
тук можем да се доверим 
на изпитаната народна 
рецепта: вземете по 100 
г лайка, безсмъртниче, 
жълт кантарион и брезо-
ви пъпки, смелете ги и ги 
залейте с половин литър 
вряла вода. Оставете ги 20 
минути, след което преце-
дете течността. В 1 чаша от 
получената течност раз-
творете 1 чаена лъжичка 
мед и приемайте сместа 

вечер преди лягане или 
20 минути преди за-

куска.

Б я -
лото зеле 
съдържа 
голямо 
к о л и -
чес тво 
в и т а -

мини В, 

витамин С, цинк и манган. 
Затова то се определя като 
природен стимулатор на 
растежа на клетките, като 
притежава възстановява-
щи свойства.

Доброто 
настроение

е залог за здраве
Много хора именно 

през пролетта се залавят 
със спазването на някак-
ва диета. Особено през 
този сезон това не се пре-
поръчва. Човешкият орга-
низъм е снабден с особена 
серотонинова система, с 
която той трябва да съгла-
сува храненето си. Серо-
тонинът, известен като 
“хормон на щастието”, 
регулира не само съня и 
апетита, но и емоциите 
ни. Продуктите, богати на 
серотонин, са житните и 
бобовите растения, бана-
ните, спанакът, доматите, 
патладжаните, червеният 
пипер.

Не си заслужава да се 
отказвате напълно и от 

въглехидратите - това 
ще доведе до дисбаланс, 
а като следствие – до де-
пресия, намаляване на ра-
ботоспособността и лошо 
настроение. Храненето 
трябва да е редовно (5-6 
пъти дневно) на малки 
порции. Много важно е 
да се изпива достатъчно 
течност – за повечето 
хора това е около 2 литра 
дневно.

„Тайната“ „Тайната“ 
формула формула 

на на 
бодросттабодростта

Първи април е отбелязан като международен ден на 
лъжата и шегата. Много суеверия витаят около зевзешкия 
празник. Ако не спретнете номер поне на един ваш познат 
или колега, то няма да имате никакъв късмет през годината, 
твърди легендата. Затова запретвайте ръкави и замисляйте 
шеги, пригодни за офиса. Но не използвайте прекалено явни 
измишльотини. Няма как народът да се върже на тях, дори 
да предоставите доказателства от рода на: «Пишеше го в 
сайта на министерството» или «Получих имейл от пиара». 
Неприемливи са примери от рода на: «От днес банките раз-
дават безлихвени кредити». Но пък ако кажете, че шефът ви 
отпуска почивен ден, всеки ще се хване. Не забравяйте, че и 
други ваши колеги смятат да се възползват от възможността 
да направят някого за резил. Но точно на този тип закачки 
никой на никого не бива да се сърди. Ако преметнатият 
ви колега е много докачлив, цитирайте известната мисъл 
на Чудомир: «Най-празният от нашите дни е този, в който 
не сме се засмели нито веднъж.» Не забравяйте обаче, че 
не всички виждат смешната страна на живота. Просто 
нямат чувство за хумор. Затова избягвайте да се шегувате 
с онези ваши колеги, които се разхождат като буреносни 
облаци и хвърлят мълнии към всеки, осмелил се да ги по-
гледне. Все тая им е коя дата е. Няма никога да ви простят, 
ако ги подхлъзнете с някоя измислица. Те гледат на света 
прекалено сериозно, защото обикновено са комплексари. 
Извъртите ли им номер, ще си спечелите враг в службата. 
Защото приемат това като опит за подигравка с личността 
им. Като експеримент с тях, целящ да ги направи за посме-
шище пред екипа. Затова не припарвайте до тях. Оставете 
ги да си живеят в света на скуката. Важно е да знаете как да 
се подиграете с някого по елегантен начин. Историята раз-
казва за много интересен случай. Веднъж Джордж Бърнард 
Шоу изпратил на Чърчил билет с покана за негова премиера. 
Чърчил върнал плика със следната бележка: «Съжалявам, че 
не мога да присъствам на премиерата. Но бих дошъл с удо-
волствие на следващо представление, ако ще има такова!». 
След няколко дни Шоу изпратил два билета на Чърчил с 
бележка: «Ще ми достави удоволствие да дойдете на театър 
с ваш приятел, ако имате такъв!». 

Преметни колегата, за да ти върви

Не прекалявайте с шегите 
на първи април,

за да не вбесите шефа
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С протестно писмо 
до културния министър 
Вежди Рашидов, в което 
изразява възмущението 
си от състоянието на 
родните театри, се объ-
рна арт директорът на 
Модерен театър Ивайло 
Христов. В официално 
писмо известният ни 
актьор пише открито 
за недоволството си от 
малкия и недостатъчен 
бюджет, отделен за кул-
тура през 2010 г. Бюд-
жетът е с 15% по-малко 
от 2009г. В писмото си 
Ивайло Христов очер-
тава като най-болезнен 
проблемът, че «нищо в 
културата не се е про-
менило за последните 
30 години», а дълго ча-
каните реформи така и 
не се осъществяват на 
практика.

Ето част от писмото на 
Ивайло Христов:

«Безсмислена би била 
всяка реформа, ако пре-
ди това не се осигурят 
необходимите лостове 
за финансиране на из-
куството. Нужен е се-

риозен закон за театъ-
ра и работещ закон за 
меценатството. Трябва 
да се открият и прило-
жат всички финансови 
механизми, чрез които 
инвестирането в изку-
ството да бъде въпрос 
на чест за всеки бизнес-
мен. Така държавата ще 
помогне сама на себе си 
и няма да се срамува от 
жалкия си, неподлежащ 
на коментар бюджет за 
култура.

Казват, че се правят 
промени, защото нямало 
пари в държавата. Как-
ва ще е тогава тази ре-
форма?! Преди всичко 
властта трябва 
д а  о п р е д е л и 
важно ли е за 
страната ни 
и з к у с т в о -
то. Ако не 
е  -  о 'кей. 
Ще правим 
театър напук - и преди 
сме го правили. Но ако 
е важно, а аз се надя-
вам, че е така - трябва 
да има ясна концеп-
ция, така както за 

образованието и здраве-
опазването. Защото 
културата е тази, 
която се гри-
жи за духов-
ното здраве 
на народа си. 
Изкуството 
пък оставя 
най-верният 
документ за 
това, какви 
сме били, 
как сме 
живе-
ли и 

какво сме оставили на на-
шите потомци. Ако 

всичко това не се 
случи, на след-
ващото светов-
но първенство 
за най-тъп и 
бездуховен 
народ ние 
ще сме шам-

пиони.»

КУЛТУРА И ИЗКУСТВО
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Концертмайсторът на Виенската филхар-
мония (Wiener Philharmoniker) - българката 
Албена Данаилова, издържа пробния период за 
тази позиция и постът й вече е постоянен. Така 
водещият световен оркестър, известен с пре-
димно мъжкия си състав, за първи път в своята 
история избира жена на най-отговорната 
длъжност. Изданието «Ню Йорк таймс» комен-
тира, че Албена Данаилова е концертмайстор 
от септември 2008 г. и след успешно премина-
тия пробен период е първата жена изобщо на 
тази позиция. «Концертмайсторът е главната 
личност в групата на първи цигулки и е най-
важният член на оркестъра след диригента. Ор-
кестърът е изцяло мъжки почти през всичките 
160 години. Първата жена, приета в състава, е 
през 1980 година», разяснява изданието.

35-годишната Албена е втората жена българ-
ка в състава. Още от 2001 г. там свири вио-
листката Даниела Иванова, първоначално 
като непостоянен гост в разширения състав, а 
от декември (2009 г.) е одобрена за постоянен 
член. През последните години политиката на 
оркестъра се променя, но все пак жените там си 
остават само седем - две от които българки. 

назначи за постоянно постоянно 
концертмайстора сиконцертмайстора си
Албена ДанаиловаАлбена Данаилова

Wiener 
Philharmoniker

Ансамбъл «Българе» - най-големият частен фол-
клорен ансамбъл в Европа, е възпрепятстван да 
проведе концертната си дейност поради това, че 
от София е откраднат камионът с озвучителна и 
осветителна техника и реквизит.Това ще попречи 
за осъществяването на концертната дейност, както 
и на бъдещето на ансамбъла. На 27 март трябваше 
да се проведе участие на трупата в град Плевен, 
което още не е ясно дали ще се състои. Камионът е 
марка „Ман” с регистрационен номер С 7830 КХ и с 
големи надписи отпред и отзад „БЪЛГАРЕ” и техника 
марка „MACKIE”.

„Българе“ отмениха 
концерти заради 

открадната техника

Ще правим театър напук, 
зарече се Ивайло Христов
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Европейският музика-
лен фестивал и балет «Ара-
беск» представят две от 
най-въздействащите по-
становки на трупата, съиз-
мерими с европейските 
постижения - «Дон Жуан» 
и «Двойнственост». Вечер-
та на един от най-хубавите 
пролетни празници - Лаза-
ровден, под наслов «С ма-
гията на балет «Арабеск» 
ще започне на 27 март в те-
атър «София». «Дон Жуан 

- обожание и насилие» 
представлява вариации 
по операта «Дон Жуан» от 
Моцарт. Хореографията е 
на Боряна Сечанова. Тук 
жените са онези, които се 
развихрят около образа 
на мъжа - менади, тиа-
ди, вакханки призовават 
мъжете към религиозно 
опиянение, към свещена 
лудост. Мъжът търси в 
жената Другия - като При-
рода и като себеподобна. 

Той я експлоатира, но тя го 
унищожава, той се ражда 
от нея и умира в нея. Това 
е най-общо посланието на 
спектакъла.

Във втората част на ве-
черта ще бъде представена 
миниатюрата «Двойнстве-
ност» по музика на Астор 
Пиацола и хореография 
на Лиз Лий (Великобри-
тания). Тази творба, ин-
спирирана от стиховете на 
Пабло Неруда.

КУЛТУРА И ИЗКУСТВО

Лазаровден с магията на „Арабеск“ Лазаровден с магията на „Арабеск“ 

„Дон Кихот“„Дон Кихот“ отново
на софийска сцена

Софийската опера все 
по-често се нарича от свои-
те приятели - зрителите, 
«държава на духа». Поради 
огромния зрителски ин-
терес оперният шедьовър 
«Дон Кихот» оживява от-
ново на българска сцена 
сто години след неговото 
създаване. 

Жул Масне композира 
творбата си за великия ру-
ски бас Шаляпин. Премие-
рата е през 1910 г. в Монте 
Карло. У нас е представена 
за първи път на 8 март 2009 
г. Постановката на «Дон 
Кихот» е наградена с «Кри-
стална лира» - отличие на 
Съюза на българските му-
зикални и танцови дейци, 
което се присъжда еже-
годно за големи творчески 
постижения. Получава 
високи оценки от българ-
ски и чужди музикални 
критици.

Режисьор на спектакъла 
е маестро Пламен Карта-
лов, добре известен сред 

ценителите на оперното 
изкуство с отношението 
си към емблематични про-
изведения от световната 
оперна класика. За рабо-
тата си над творбата на 
Масне големият български 
режисьор казва: «Задачата 
на режисурата е да от-
рази по въздействащ и 
заразителен начин тази 
светлина и оптимизъм, 

звучащи актуално и днес 
с духа и посланието на 
главния герой и донкихо-
тизиралия се Санчо Панса 
към нашето динамично 
и тревожно съвремие.» 
Гост-диригентът Лоран 
Кампелон обича да рабо-
ти с маестро Карталов, с 
българските певци, които 
за него са едни от най-
талантливите в света.

Поп гилдията отрупа с 
цветя и любов Кристина 
Белчева на грандиозно и 
трогателно парти в «Че-
вермето». Красивата ак-
триса и певица посрещна 
гостите си ослепително 
руса, истинска двойнич-
ка на Мерилин Монро. 
Нейният съпруг Михаил 
Белчев, единственият 
човек в България, който 
може да обедини бохе-
ми и артисти от всички 
партии, жанрове и ге-
нерации, я изненада с 
поредна перфектна ба-
лада. Той зареди серия от 

поетични признания, от 
които стана ясно, че Кри-
си е от най-ухажваните 
и обожавани жени под 
небето. Синът им Косьо 
пък опъна струните на 
китарата. Тоталната еу-
фория настъпи, когато 
Васко Найденов хвана 
микрофона. Кеца пя на 
живо като звяр, а ова-
циите бяха оглушителни. 
Той се подкачаше дру-
жески с темата на деня с 
реплики от сорта на: «А, 
да видим сега, ставам ли 
за «Евровизия»?» После 
призна, че не се вълну-

ва особено от жълтите 
писания. Дори самата 
Алла Пугачова, която пя 
в НДК на четвърти март, 
след шоуто си му казала: 
«Они обосрались.»

В етно ресторанта на 
изисканата Лили Черве-
някова беше истинско 
дефиле на вечерни тоа-
лети и небрежен мъжки 
шик. В елегантно черно 
бяха Богдана Карадоче-
ва, доц. д-р Мира Каду-
рина, Нели Рангелова, 
Емануела Шкодрева, Ина 
Попова, Катя от «Ритон», 
Мари Агасян.

Поп звезди 
просълзиха 
Криси 
Белчева

Паметник на габровската котка е 
новата атракция в града на шегата, 
която гостите ще могат да видят на 
1-ви април. Тогава бронзовата скул-
птура за първи път ще бъде показана 
пред посетителите на Дома на хумора 
и сатирата. Емблематичната габровска 
котка с отрязана опашка, 
която в миналото пазила 
топлината на стаята, в 
новото време е символ 
на енергийна ефектив-
ност. Затова габровци я 
издигат на пиедестал и 
така към уникалностите, 
с които градът се слави, 
се прибавя още една. 
Бронзовият паметник, 
който заедно с постамен-
та е по-висок от човешки 
бой, е дарен на габровци 
от един от сценаристите 
на карнавала д-р Тодор 
Шандурков и скулптора, 
автор на проекта, Георги 
Балабанов.  Котката с 
габровски нрав ще се 
събужда само при звън 

на монета и ще примамва с обеща-
нието «Ако сега монета пуснеш в мен, 
щастлив ще бъдеш всеки ден». 

Парите ще се събират в кацата, върху 
която котката е стъпила. С тях ще се 
подпомагат събитията от културния 
календар на града.

Вечер на спомените «Ей, Гриша!» се 
състоя в камерната зала «Методи Ан-
донов» на Сатиричния театър «Алеко 
Константинов». Поводът бе 30 години 
от смъртта на големия български артист 
Григор Вачков (26.5.1932 - 18.3.1980).

Честването бе организирано от близки-
те на актьора и ръководството на театъра, 
на който Григор Вачков е един от основа-
телите и едно от най-емблематичните му 
имена. Бяха показани откъси и снимки от 
филми и спектакли с участието на Григор 
Вачков, фотографии от лични архиви, зву-
чаха песни в негово изпълнение. Колеги и 
приятели разказаха спомени за този неве-
роятен човек, който владееше изкуството 
да прави хората щастливи. 

Григор Вачков е роден в с. Трънчовица, 

Плевенско. Завършил е ВИТИЗ «Кръстьо 
Сарафов». В театралния институт по-
степенно шлифова таланта си и с това 
започват първите му успехи. Дебютира 
с ролята на Бобунов («На дъното» на 
Горки). Играе от създаването на Сати-
ричния театър ролите на отец Фьодор 
(«Дванайсетте стола» на Илф и Петров), 
Чебуков (в миниатюрите на Чехов), Фотев 
(«Кандидати на славата» по Вазов), Раз-
плюев («Смъртта на Тарелкин» - Сухово-
Кобилин). Работи и във Врачанския 
театър. Вачков бе любимец и много добър 
приятел на Йордан Радичков. След «Сума-
тоха» и «Януари» известният актьор играе 
Лазар в «Лазарица». В тази «Лазарица», 
постановка на Младен Киселов, се раз-
рушават традиционните ни представи за 

театър, отбелязват критици. 
Широката популярност на 
актьора идва от работата му в 
киното и телевизията, но най-
вече с блестящо изпълнената 
роля на Митко Бомбата в теле-
визионния сериал «На всеки 
километър». Дебютът му в 
игралното кино е в «Дом на две 
улици». Сред по-известните 
филми с негово участие са: 
«Хитър Петър», «Тютюн», 
« П ри въ р з а н и я т  б а л он » , 
«Смърт няма», «Веригата», 
«Старинната монета», «Горещо 
пладне», «Бялата стая».

Гришата Вачков е играл в 41 
български кинопродукции. 
Едни от филмите му, получили 
международно признание и 
награди от кинофестивали, 
са «Последно лято» (1974) и 
«Мъжки времена» (1977). По-
следният му филм е «Мера спо-
ред мера», в който неговата роля 
остава недовършена. Носител е 
на титлата «Народен артист». 

Вечер за Гришата 
Вачков в Сатирата
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Нашенска Сюзън Бойл 
разплака строгия член на 
журито в “България търси 
талант” Маги Халваджи-
ян. Невероятният глас на 
58-годишната Людмила 
Йовчева изправи на крака 

и жури, и публика преди 
вечер. Чеченката, която от 
40 години живее в Котел, 
побърка народа с My way 
на Франк Синатра. Преди 
да покори сцената, Люд-
мила разкри любопитни 
подробности за себе си. 
Най-голямата радост за 
нея са двете й дъщери 
и двете внучета, а най-
тъжният момент в живота 
й е, когато убиват майка й 
в Чечня и тя не може да я 
погребе.

Наша 
Сюзън Бойл 

разплака 
Халваджиян
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Брой 6 (185), Година VII

„Никой истински човек 
- твърди Ефрем Каран-
филов - не може да из-
бегне от своето детство, 
от родното място, да се 
откъсне оттам, откъде-
то е тръгнал по света, 
както реката не може 
да се откъсне от своите 
извори.“

КАКВО
Е РОДОСЛОВИЕТО 

НА НИКОЛА 
ВАПЦАРОВ?

В книгата «Жажда за 
светлина» Мария Радонова 
показва най-характерните 
черти на двата големи бан-
скалийски рода - Продани-
чиния и Везьовия. На пръв 
поглед хората, произлезли 
от тези родове, изглеждат 
диаметрално противопо-
ложни като характери, на-
чин и разбиране на живота 
и духовни способности. 
Внимателното им съпоста-
вяне показва съществени 
общи черти. Продановци и 
Везьовци били по природа 
будни, паметливи и даро-
вити. Сред едните и сред 
другите имало добри зана-
ятчии, търговци с кантори в 
Европа и известни за онова 
време учени. Едните и дру-
гите били предприемчиви 
и напредничави - оправни 
в живота. Едните и другите 
били изявени родолюбци 
и патриоти, взели участие 
в просветителското дело и 
в националноосвободител-
ните борби. 

ПО МАЙЧИНА 
ЛИНИЯ

Никола Ва пцар ов е 
свързан с Везьовия род. 
Неговият прадядо, също 
Никола, се занимавал с 
бояджийство - печатал е 
кърпи и чембери и боядис-
вал всички шарове прежда 
за везане, поради което 
започнали да наричат фа-
милията му Везьови. Той 
имал и голям хан на мегдана 
в Банско. Бил сред замож-
ните и първи банскалии, но 
харамийски разбойници го 
отвлекли за откуп. Близките 
продали всичкото имане и 
го откупили, но той изгубил 
здравето си и скоро по-
чинал. Синът му Димитър, 
бащата на Николовата май-
ка, на младини чиракувал в 

чорбаджийски къщи. След 
женитбата с Милана Чекъ-
рова усвоил табакчийския 
занаят - обработвал сурови 
кожи. Припечелвал добре, 
но ранна смърт го поко-
сила. Оставил пет сирака 
- Елена нямала и годинка. 
Милана била хубава, лич-
на и смела мома, избягала 
с Димитър Везьов, който 
чиракувал в кръчмата на 
баща й. Останала вдовица, 
Милана се запретнала да от-
гледа сираците, та сколасала 
и голяма къща да съгради. 
В нея се ражда Елениният 
син, бъдещият поет Нико-
ла Вапцаров. Баба Милана 
приучвала малкия Никола 
да изпълнява трудови зада-
чи, включени в някаква дет-
ска игра, а на поотрасналия 
внук често повтаряла своя 
житейски извод: «Всичко, 
гале, иде от работицата.» 

УМЕТНИ И... РЪКАТИ 
ЛЮДЕ 

Везьови били благи, тихи 
и смирени хора. И колкото 
били работни, толкова и пе-
стеливи. От баба си Милана 
Никола слушал приказния 
разказ за нейния смел чичо 
Коста Чекъров, който със 
своята юначна дружина не-
веднъж пропъждал разбой-
нически хайки, нападнали 
Банско.

От родословното дърво 
на Везьовия род произ-
хожда и Марко Тодоров 
Везьов, брат на прадядото 
Никола. Марко Везьов бил 
образован и начетен човек, 
живял дълго време във Вие-
на, заемал дипломатиче-
ски длъжности в сръбския 
кралски двор. Марко нико-
га не забравял родния си 
край, посещавал Банско и 
дарил съгражданите си с 
машинни части за дарак и 
банциг. Със свои средства 
финансирал съставянето и 
отпечатването на буквар за 
български и сръбски деца. 
Букварът излязъл на бял 
свят през 1792 г. - 32 години 
преди «Рибният буквар» на 
Петър Берон! 

Друг известен потомък 
на Везьовия род е Мар-
ко Георгиев Везьов, чиято 
обществена и дарителска 
дейност изследователите 
често приписват на по-
известния му братовчед 

Марко Теодорович. Бил 
много любознателен, пред-
приемчив, с търговски усет. 
Владеел добре сръбски, тур-
ски, гръцки, италиански, 
френски и немски. Живеел 
и търгувал във Виена, къде-
то започнали да го наричат 
Марко Георгиевич. Когато 
научил за създаването на 
новобългарско училище в 
Габрово, душата му порев-
нала да построи със свои 
средства и в Банско по-
добно. Дарил свое място в 
центъра на селището и 3000 
гроша за строеж. Изгражда-
нето завършило през 1857 
г. Училището било със 7 
класни стаи и театрален 
салон. Дълги години Марко 
Георгиевич изпращал свои 
средства за издръжка на 
училището.

ПОЕТОВАТА МАЙКА 
ЕЛЕНА

била висока, суховата жена, 
облечена в банскалийска 
носия. Имала продълговато 
лице и необикновено ви-
соко чело, леко изпъкнало, 
по средата отвесна бръчка, 
придаваща на лицето й 
мъдрост и съсредоточеност. 
В кафявите й очи, леко при-
свити, се четяла будност и 
доброта. Говорела забавено 
и гласът й звучал алтово. 
Била сдържана и отмерена 
във всичко, за себе си не 
обичала да разказва, не се 
самоизтъквала. Елена Ве-
зьова учила в евангелското 
училище в Банско. Амери-
канската мисионерка мис 
Стоун я забелязала и пред-
ложила на майка й Милана 
да даде будната си дъщеря да 
продължи в Американския 
колеж в Самоков, където 
Елена учила и слугувала на 
преподавателката Хаскъл. 
След завършване на колежа 
тя учителствала няколко 
години в различни селища и 
в Банско. През януари 1909 
г. се омъжила за Йонко Про-
даничин, току-що излязъл 
от солунския турски затвор 
«Едикуле». След сватбата 
загубила учителското си мя-
сто, понеже по тогавашните 
общински закони всяка 
омъжена учителка бивала 
уволнявана. Третото си дете 
(Борис) родила в къщата 
на Бугата, която била ня-
кога вапцарница - затова 
и Йонковото семейство 
банскалии започнали да 
наричат Вапцарови. Йонко 
продължавал да се бърка в 
общите дела и не полагал 
достатъчно материални 
грижи за децата, пък и ряд-
ко общувал с тях. Бившата 

учителка вечер присядала 
край огнището с децата и 
им четяла разкази от Вазов, 
стихове от Ботев и Яворов, 
учила ги с притчи да вярват 
в доброто и в човека. 

РОДЪТ ПО 
БАЩИНА ЛИНИЯ 

има своите особености. 
Само Йонко от Продани-
чините братя приел за фа-
милно име Вапцаров. Про-
даничини били буйни, жиз-
нерадостни, с весел нрав и 
широко сърце, жизнени и 
гиздави. Всеизвестни със 
своето свободолюбие и 
непокорство, със своето 
дейно родолюбие и интерес 
към общите дела. Повечето 
от тези черти идват от рода 
на Николовата баба по ба-
щина линия Мария, която 
произхожда от богатата 
Петканчина фамилия. 

Баба Мария често го-
щавала внука си Нико-
ла с нейното кафенце от 
препечена ръж, сипвала 
го във филджанче от бял 
фин порцелан, украсено 
с лилави теменужки, със 
задължителната похвала, че 
е бечки подарък от братята 
й. И с познавателното по-
яснение, че някога Виена са 
наричали Беч.

Всички банскалии пом-
нят баба Мария Продани-
чина като духовита и жиз-
нерадостна жена, с широк 
общителен характер, макар 
че нейният живот бил до-
ста драматичен. Отгледала 
петима сина и две дъщери. 
Когато овдовяла, сама се 
заела с вапцарлъка, но не 
смогвала да надвие сирома-
шията. Делила от залъка на 
челядта си, за да посрещне 
Яне Сандански и момците 
му. Баба Мария разказвала 
на внука си, когато оста-
вал при нея за «попрелка» 
(пренощуване), истински 
приказки за въстания и ге-
роични люде. За Яне, който 
одве се свивал да влезе в 
одаицата й, пък как бил 
облечен в четническа руба, 
пък какви песни пеели, та 
дори и с пушка гръмвали, 
когато били на голям кеф. 
Припомняла си пред Ни-
кола далечното време на 
Разложко-Кресненското 
въстание, как през Осво-
бодителната война Банско 
останал извън пределите на 
отечество България, как тя 
е ходила с делегация мест-
ни хора да молят генерал 
Скобелев да поведе своите 
солдати през Предела (кол-
ко му е!) и да освободи и 

нашия край от турско иго. 
А генералът повтарял: «Не 
могу, не зависит от меня, не 
зависит и от России!» 

ЗА ЙОНКО 
ВАПЦАРОВ 

Йонко Проданичин завъ-
ршил втори прогимназиа-
лен клас, но бил природно 
отворен, ачик и любознате-
лен. Дружал с известни пи-
сатели, художници и жур-
налисти, от които «прихва-
щал» някаква обща култу-
ра. Още 15-годишен станал 
четник, а през Илинденско-
Преображенското въстание 
е войвода на чета. След 
въстанието бил арестуван 
и осъден да лежи 101 го-
дини в турските зандани. 
От Едикуле е освободен по 
време на Хуриета и веднага 
се включва в добровол-
ческа дружина. Известен 
е историческият факт, че 
Йонко Вапцаров, Яворов 
и Чернопеев освобождават 
Банско с четите си, преди 
да пристигне българската 
армия, командвана от ге-
нерал Ковачев. Паметно за 
банскалии остава словото 
на Яворов, произнесено на 
7 октомври 1912 г. в храма 
«Света Троица», в което 
банскалии чуват очаквани-
те от векове думи: «Банско 
е свободно! Хвърлете фе-
совете!» 

Малкият Никола бил за-
пленен от неговия хара-
мийски вид, от револвера 
му. Ранният детски спомен 
бил подхранван и от раз-
казите на възрастните. А 
след години Яворов ще бъде 
поетичният кумир на Ни-
кола Вапцаров и неговата 
посмъртна маска неотмен-
но ще бъде поставяна над 
леглото му. 

Родолюбивият и патрио-
тичен образ на бащата ско-
ро се изкривява. Йонко не 
устоял на партизанските из-
кушения на новото време. 
Фердинанд търсел доверен 
човек в новоосвободените 
земи и се спрял на Йонко 
Вапцаров по горещата пре-
поръка на лесовъда Байку-
шев. Възлага му строител-
ството на път през Пирин, 
изпраща го в Цариград да 
му урежда собствеността на 
«закупени» турски имоти. 
Изглежда, че и Йонко е при-
печелил някакви пари, ма-
кар че алчността съвсем не 
е присъща на характера му. 
По препоръка на монарха 
Йонко вложил парите си в 
акции на немско параходно 

дружество, което фалирало. 
И той изгубил всичко... 
Разочарован от Фердинанд 
и под влияние на събитията 
в Русия, Йонко преминал 
на страната на комунисти-
те. Дал приземния етаж 
на къщата си за клуб на 
партията, бил избран за 
общински съветник с чер-
вената партийна бюлетина, 
станал секретар на общи-
ната. Не след дълго се сдру-
жил с Ванче Михайлов и 
неговите хора. Заедно с тях 
участвал в преследването 
и репресирането на лявата 
интелигенция. Прислам-
чилият се към силните на 
деня михайловисти, Йонко 
Вапцаров бил заподозрян 
в злоупотреби, изгубил до-
верието им, той изпаднал 
в немилост. Нещо повече, 
над него било извършено 
покушение като знак, че 
ВМРО му е обявило «вой-
на». За да спаси кожата си, 
Йонко заминал в Детройт 
- Америка, при братята си 
Иван, Костадин, Георги и 
Димитър. Завърнал се след 
години в България, умира 
58-годишен в Александров-
ската болница.

НИКОЛА ВАПЦАРОВ 
Е СТРАДАЛ

заради политическите и 
нравствени забежки на своя 
баща. Дразнел се от негово-
то големеене и самохвал-
ство за връзките му с дворе-
ца. Това най-вече дразнело 
и съгражданите на Йонко, 
които често го упреквали 
в злосторство, което не е 
извършил. Поетът моряк 
написва десетина стихотво-
рения на хайдушка тема. В 
много от тях се подразбира, 
че са посветени на Йонко 
Вапцаров: «Текьо ми беше 
стар комита, нека бог да го 
прости.» Синовно Никола 
е обичал баща си, разби-
рал е неговият неустойчив, 
колеблив характер, без да 
го оправдава. Стараел се да 
не прилича на него, избяг-
вайки дори дребни бащи-
ни грешки. В последните 
години се грижи за него, 
всеки ден го посещава в 
болницата, преди да умре. 
Преди това е нарекъл сина 
си Йонко, на изстрадалия 
дядо - стария комита. След 
време Никола Вапцаров 
ще се мъчи да разбере и 
осмисли всичко противо-
положно в характера и по-
ведението на родителите 
си - Везьовата щерка и Про-
даничиния син. 

СПОМЕНИ ОТ МИНАЛОТО

Малко
известни
факти
за двете
разклонения
във
фамилията
на Никола
Вапцаров,
за
българското
потекло
и неговия
корен

Родословието Родословието 
на гениален на гениален 
български поетбългарски поет

Страницата подготви Юл. Ташева

Никола Вапцаров Никола Вапцаров 
с баща си, Йонко с баща си, Йонко 

Вапцаров, 1926 г. Вапцаров, 1926 г. 
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Опознай България, за да я обикнеш! 

В  н а в е ч е р и е т о  н а 
традиционния празник 
на Велико Търново - 22 
март, ханът на Хаджи 
Николи - архитектурен 
шедьовър на възрожден-
ския майстор Кольо Фи-
чето, отново посреща 
посетители, съобщиха 
собствениците на ре-
ституирания и рестав-
риран паметник.

По данни от архиви-
те ханът, построен през 
1858 г. на Самоводската 
чаршия, е бил използван 
като склад за стоки, вна-
сяни от Западна Европа и 
Близкия изток. По-късно в 

сградата е имало фабрика 
за преработка на тютюн. 
В част от помещенията са 
били настанени работил-
ници на местни дребни 
занаятчии до национали-
зирането на хана през 1947 
г. През 1970 г. в него е под-
редена експозицията на 
Музея на Възраждането, 
който става един от най-
посещаваните музейни 
обекти в града. През 1992 
г. ханът е върнат по Закона 
за реституцията на на-
следниците на известния 
търновски търговец Хад-
жи Николи. През следва-
щите 19 години сградата 

бе напълно изоставена и 
започна да се руши, докато 
през 2006 г. бе закупена от 
наследниците на търгове-
ца от американския граж-
данин Едмънт Бек, който 
заедно със своя българ-
ски съдружник Любомир 
Марков пое ангажимент 
пред великотърновската 
общественост да възвърне 
предишния блясък на па-
метника на архитектурата 
от национално значение.

Днес ханът на Хаджи 
Николи е реставриран по 
проекти, съгласувани с 
НИПК, като по специални 
технологии са възстано-

вени прочутите пясъчни 
колони и архитектурните 
орнаменти на сградата. В 
нея се помещава еноте-
чен комплекс със зала за 
дегустации на вина, кар-
тинна галерия и музейна 

експозиция. Първите по-
сетители вече се радваха на 
възможността да разгледат 
изложба с картини от ко-
лекцията на варненската 
галерия «Кавалет» с твор-
би на родения във Велико 

Търново живописец Асен 
Момчев. В близко време 
Регионалният исторически 
музей във Варна ще госту-
ва със своя колекция от 
златни накити от епохата 
на Средновековието.

Ханът на Хаджи Николи очаква  Николи очаква 
посетители отблизо и далечпосетители отблизо и далеч

Ханът на Хаджи Николи отдалеч 
привлича с красотата си

Пиърсинг 
на 83 века 
в Търново

Пиърсинг на 8300 годи-
ни показаха във Велико 
Търново. Уникалните древ-
ни бижута бяха изложени в 
сградата на общината само 
за няколко часа по случай 
празника на града. Гостите 
пък получаваха информа-
ция от четири професио-
нални екскурзоводки, об-
лечени в болярски носии. 
Експозицията, наречена 
«Тайните на жената», бе 
събрала над 300 експоната 
от украшения и аксесоари 
от будоара на местните 
дами през последните 83 
века. Един от най-ценните 
и стари накити бе обик-
новена пръчица, нарече-
на лабретка, изработена 
от кост. Тя е била носена 
само от най-достойните 
жени преди 8 хилядолетия. 
Лабретката наподобява 
днешния пиърсинг и се е 
носела под долната устна 
до челюстта, пробивайки 
кожата. Наниз от мал-
ки мидички от Червено 
море, открити в района 
на днешното кръстовище 
«Качица», също привле-
че вниманието с тайната, 
която носи. Мидичките са 
можели да бъдат притежа-
ние изключително на жени, 
посветени в тайнствата на 
красотата и езическите ри-
туали. Във витрините мо-
жеше да се види уникално 
мраморно хаванче, в което 
през античността са били 
стривани различни веще-
ства, използвани за грим 
и пудра. Огледало, израбо-
тено от истинско стъкло, 
е служило на неизвестна 
болярка да се оглежда в 
него, докато си боядисвала 
косата с различни видове 
билки. В необичайната 
изложба бяха включени и 
оригинални дамски чех-
лички за баня, изработени 
от дърво и седеф.
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В България има високопланин-
ски растителни видове, прежи-
вели периода на заледяванията и 
останали в нашите предели след 
оттеглянето на ледниците преди 
повече от 10 000 години. Учени от 
Института по ботаника при БАН 
работят по проект, финансиран от 

европейските фондове и от 
БАН, чиято тема е «Опазва-
не на биоразнообразието в 
горещи точки, съдържащи 
глациални реликтни рас-
тения в България». 

Партньори по проекта са 
норвежки учени от един от 
най-големите европейски 
центрове за проучване на 
промените в климата - На-
учна група за изследване 
на промените в екологията 
и околната среда към Уни-

верситета в Берген. От българска 
страна в проекта участват и уче-
ни от Катедрата по ботаника на 
Биологическия факултет на СУ 
и от още три института на БАН. 
Този екип е с широк спектър на 
действие и гарантира успешното 

изпълнение на проекта, в който 
екологичните изследвания са в 
тясна връзка с полеоекологията, 
палеоклиматологията и моделира-
нето. Според авторите резултатите 
от проекта ще предоставят данни 
за генетичната структура на за-
пазените «ледникови» растения у 
нас, за пътищата на миграция след 
последния ледников период, за ре-
продуктивния потенциал на тези 
растения и механизмите за защита 
на популациите им. Вече са очер-
тани работни полигони в районите 
на Седемте рилски езера и Мусала 
(в Рила), около вр. Вихрен (в Пи-
рин), зоната от Козя стена до вр. 
Вежен (в Стара планина) и около 
яз. «Широка поляна» (в Родопите). 
Съответни модели ще покажат 
връзката между климатичните 

промени и промените в растител-
ността, обясняват изследователи-
те. По думите им резултатите от 
проекта с фундаментален научен 
характер ще намерят място в пу-
бликации в реномирани световни 
научни списания. Практическите 
резултати ще бъдат предоставени 
на МОСВ, на парковите дирекции 
на националните паркове, на чиято 
територия се правят проучва-
нията, както и на заинтересовани 
неправителствени организации и 
туроператори. Учените се надяват, 
че тяхната работа ще помогне да 
се опазват по-добре «ледникови-
те» растения в България, да бъде 
по-добре информирана за тях 
широката общественост и да има 
реална защита на тези чувствител-
ни групи растителни видове. 

„Ледникови“ растения живеят в наши планини

рабрабррр отяотят пт по по проероеррр кт,кт,, фи фиффф наннансирсирррранан отот дейд ствие и гара

Римският стадион в Града на тепетата ще възкръсне 
след половин година. С геодезическо заснемане вече за-
почна възраждането на античното съоръжение в града. 
Специалистите обясниха, че идеята е да се разкрие нова 
част от стадиона на Филипопол, на части от акведукта 
в съседство, на останки от крепостна стена и античната 
улица. За реализацията на проекта областната управа 
спечели близо 900 000 евро. Започналото заснемане ще 
се извърши в рамките на няколко дни. По думите на 
областния управител Иван Тотев същинската работа 
по разкриването се очаква да започне през септември. 
Пловдив може да кандидатства за европейски пари 
през юни, когато се отварят програмите, отговарящи 
на нашите възможности, обяви зам.-кметът по евро-
пейски политики Ганчо Колаксъзов. 

Стадионът на Филипопол е построен в характер-
ния за малоазийските градове (като Милет, Аспендос, 
Ефес) тържествен архитектурен стил. Седалките са 
разположени на 14 мраморни реда, като са декорирани 
с релефни подпори, издялани във формата на лъвски 
крак. Главната част на стадиона е пистата за 
надбягване, дълга 240 м, и разположена под 
днешната улица „Княз Ал. I Батенберг”. На 
днешния площад «Джумаята» през 70-те 
години на миналия век са разкрити части 
от свендоната, кавеята, крепостната стена 
на Марк Аврелий, подземно пространство с 
антична улица, акведукт, а по-късно и други 
фрагменти под магазини по Главната улица. 
В средата на свендоната се намира обрамчен 
с полукръгла арка вход, извеждащ на улица 
настлана с големи сиенитни плочи. Разкрити 
са и долните части на колоните на античния 
акведут, захранвал голямото водохранилище 
на Тексим тепе с вода от Родопите. 

Античният стадион е обявен за памет-
ник на културата от национално значение 
през 1985 г.

Възкръсва Римският 
стадион в Пловдив

Всички туристи, които из-
берат за лятната си ваканция 
черноморския ни курорт 
“Албена”, ще ползват без-
платен чадър и два шезлонга 
на плажа в курорта, обявиха 
от дружеството. Цените за 
почивка в комплекса през 
идващото лято са с 25% 
по-ниски от миналата 2009 

година. Закуска и нощувка 
можете да резервирате сре-

щу 15 лева на 
ден, а предпла-
тените пакети с 
включени хра-
на и напитки 
започват от 50 
лева.

Всички деца 
до 12 години в 
курорта ще се 

настаняват безплатно. За-
ради екстрите в комплекса 
българите са припознали 
“Албена” като своята най-
предпочитана дестинация за 
семейна почивка. С 40% по-
вече нашенци са избрали да 
изкарат лятната си отпуска в 
курорта през 2009 г. спрямо 
2008. На слънцето и морето 
в “Албена” са се радвали бли-
зо 60 хиляди българи.

Великденската оферта 
на дружеството от 2 до 5 
април излиза 45 лева при 
включени храна, напитки 
и ползването на закрит ба-
сейн в 3-звездния хотел «До-

бруджа». През цялото лято 
можете да се поглезите и със 
специалните спа програми. 
114 лева струва 5-дневната 
програма, която включва 
две вихрови вани с добав-
ки, два частични масажа и 
две процедури с грижа за 
краката с кестен или алги. 
7-дневната програма излиза 
167 лева, а 10-дневната - 264 
лева. Абитуриентите могат 
да прекарат празника си 
в курорта срещу 75 лв. на 
вечер, като в цената, освен 
нощувка и закуска, е вклю-
чена празнична вечеря и 
програма с изпълнители и 
вариете.

Безплатни чадър и Безплатни чадър и 
шезлонг предлага АЛБЕНАшезлонг предлага АЛБЕНА

 Силиврякът  Силиврякът 
е едно от е едно от 

уникалните уникалните 
“ледникови” “ледникови” 

растения, растения, 
които се които се 

срещат в срещат в 
нашите нашите 
планинипланини

Римският 
стадион 
в Пловдив
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СЪКВАРТИРАНТИ
(185) Търся си съкварти-

ранти за двойна стая в само-
стоятелна къща, БГ ТВ, хол, 
кухня и градина, на 5 мин. 
от Thornton Heath Station, в 
близост до Tesco, Island, тел. 
07809456077

(185) Търся съкварти-
рантка за двойна стая на 2 
мин. пеша от метростан-
цията на West Kensington, 
цената е £60 на седмица с 
всички включени сметки, 
тел. 07545325194

(185) Търся съкварти-
рантка за голяма стая в 
Leytonstone, прекрасни 
условия, на 2 мин. от TESCO 
и метростанцията, БГ ТВ, 
интернет, тел. 07882651566

КВАРТИРИ
СЕВЕРЕН ЛОНДОН
(190) Давам квартири 

(легла поотделно) за мъже 
и момчета непушачи, точно 
на 3 мин. от Turnpike Lane 
Station (Зона 3), в близост 
до голяма автогара и много 
евтини магазини, спокой-
ствие, уют и чистота, тел. 
07900031491

(188) Давам двойна стая 
под наем, на 10 мин. от South 
Woodford Station, с всички 
удобства, търсим двойка 

или сам човек, цена – по до-
говаряне, тел. 07766542319

(186) Давам двойна и еди-
нична стаи с БГ ТВ и интер-
нет, в близост до метростан-
цията на Wood Green, тел. 
07968073004

(185) Давам големи двой-
ни стаи под наем, с големи 
кухня и градина, на добри 
цени, тел. 07843088800

(188) Давам двойна стая 
под наем в Enfield, с  BG TV, 
интернет, голяма градина, 

много добри условия, тел. 
07563378914

(186) Давам двойна стая 
под наем в Einfield, БГ ТВ, 
интернет, голяма градина, 
много добри условия, тел. 
07563378914

(185) I’ve got 2 double and 
1 single rooms in Einfield area 
(North London), the weekly 
rent for the double rooms 
is 95£ +gas and electricity 
bills and £60 for the single 
room + gas and electricity 
bills, tel. 07551684276 and 
07988764586

ИЗТОЧЕН ЛОНДОН
(188) Давам двойна стая в 

Becontree, £320 без включе-
ни сметки, къщата е в много 

добро състояние, с интернет 
и БГ ТВ, тел. 07766661079

(188) Давам под наем 
двойна стая на тиха улица 
около Gants Hill Station, 
в близост до Central Line, 

банки и магазини, в хубава 
къща с интернет, BG TV, 
тел. 07944370807

(188) Давам двойна и еди-
нична стаи под наем на 5 
мин. от метростанцията на 
Walthamstow, удобни авто-
буси и влакове, търговски 

център, БГ ТВ, интернет, 
безплатен паркинг, тел. 
07988878036 

(185) Давам единична стая 
под наем в Becktton, в бли-
зост до Stratford и  Canning 
Town, отлични условия 
и удобен транспорт, тел. 
07795143940

(185) Търся съкварти-
рантка за голяма стая в 
района на Leytonstone, пре-
красни условия, на 2 мину-
ти от Tesco и метростан-
ция, БГ ТВ и интернет, тел. 
07882651566

(185) Давам двойна стая в 
Becontree, £320 без сметки, 

тел. 07766661079
ЗАПАДЕН ЛОНДОН
(191) Давам стая за жена в 

W12, тел. 07575089511
(191) Давам двойна стая 

на 8 мин. с трамвай от 
Wimbledon Station, тиха и 
приятна обстановка, £120 на 
седмица с включени сметки, 
тел. 07788688080 

ЮЖЕН ЛОНДОН
(185) Предлагам двойна 

стая в къща с градина на 
Streatham Common, SW16, 
£120 седмично с включени 
сметки, интернет, свободна 
сега, тел. 07885257164

РАБОТА ТЪРСИ
(185) Търся си работа като 

общ работник за всякаква 
дейност, имам 15 годишен 
стаж и документи за завар-
чик, не владея английски 
език, тел. 07864216060

(185) Търся си работа 
като общ работник за вся-
каква обща дейност, тел. 
07716589555

(185) Търся си работа 
като фаянсаджия, тел. 
07502402031

(185) Търся работа, имам 
NIN, self employed, недобър 
английски, всички катего-
рии за водач на МПС, карал 
съм ТИР, тел. 07837225204

(185) Търся къщи за по-
стоянни почиствания в 
районите на Wood Green, 
Einfield, Southgate, имам 
опит, точна и отговорна 
съм, тел. 07768624819

РАБОТА ПРЕДЛАГА
( 1 8 5 )  E x p e r t  H o m e 

Cleaning предлага работа 
за почистване на частни 
домове и офиси, Tax office 
и желание за работа, тел. 
07901825498

(185) Търся хора за авто-
мивки в UK, с документация 

ОБЯВИ

ДАВАМ ДВЕ ДВОЙНИ 
СТАИ, на 2 мин. пеша от

Upton Park Station и 
на 7-8 мин. от Stratford,

градина, интернет, 
българска телевизия

тел. 07912891813 
и 07912891814

Подготвям деца по 
МАТЕМАТИКА.

специална подготовка 
за 11+ exams

(включително и 
latymer school)

 
за контакти : 

тел. 0208 527 0212,
 0779 669 2522
ИЛИЯН РУСЕВ

Търся 
момичета

и жени
за чистене
на къщи в 

Южен Лондон.
07799612053

ПРОДАВАМ
касови бележки 

за 6 години
назад за 10% от
стойността им, 

тел. 07884444585

Потомката на известната гадателка от 
Кюстендил - Баба Гота, МАГ МИРЕНА 
вече няколко десетилетия пред-
сказва бъдещето и пречиства 
душата. Пророчицата помага на 
търсещите спасение; в решаващи 
мигове от живота; при проблеми 
на емоционално и енергийно 
ниво; изчиства всякакви видове 
магии; събира разделени двойки 
и въздейства при безплодие; 
прекъсва проклятия; отвързва 
късмети; прави бизнес-защити; 
отстранява зависимост от алкохо-
лизъм и лекува 24 вида болести. С по-
мощта на восъчно леене открива изчезнали 
хора. Отговаря на въпроси по телефона от разстояние. 

Можете да я посетите на лична среща в Англия, 
тел. за връзка: 00359 (0) 886 529 650 и  00359 (0) 885 094 715

Екип от специалисти  в областите : педиатрия, гинекология, 
семейно лечение, проблеми с гърба и ставите и др.
Сканиране с ултразвук; MRI; рентген; тестове за различни 
видове алергии.

Лабораторни тестове на кръв и урина.
ВСЯКА СРЯДА И ЧЕТВЪРТЪК – безплатен тест на Вашия 
холестерол

265 Green Lanes                                  Teл. 079 8436 6224
Palmers Green, London                        Моб. 020 8144 5119
N13 4XE                           
(до метростанцията на Wood Green, Picadilly Line) 

Частна клиника в Лондон 
за Вас и Вашето семейство

р
к
т

Sales * Letting * Property Management

                                     Are there Bulgarian
hotspots on the map of London?

Walthamstow, Leyton, Leytonstone, Chingford – to name but a few.
Lets Move Properties – let’s move 

to where your Bulgarian friends live.

Lets Move Properties is your dynamic 
and independent property agent.

We off er various selection of 1,2,3,4- bedroom fl ats and 
houses in the heart of East London.

Tel.    02085218838                                                             369 Hoe Street
Mob. 07858165352                                                              Walthamstow
www.letsmove.co.uk                                                                     E17 9AP   

 info@letsmoveproperties.co.uk

РЕНОМИРАНО ЗАВЕДЕНИЕ 
близо до Old Street 

набира 
опитни СЕРВИТЬОРКИ 

с добър английски език.
За контакти: 07787511689, Мартин
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(жълта карта) и английски, 
тел. 07940042052

(189) Търся момчета и 
момичета за работа на ав-
томивка с настаняване, тел. 
07762862641

(192) Perfect Clean пред-
лага работа за постоянни и 
еднократни почиствания, 

изисквания – self-employed, 
NIN, proof of address, банко-
ва сметка, тел. 07868699692

( 1 8 5 )  C o s m o p o l i t 
Cleaning Ltd набира жени 
за работа и carpet cleaning 
subcontractors, необходими 
са добър английски, NIN 
и self-employed документи, 
тел. 07503978883 (от 9.00 до 
19.00 часа)

(195) Търся амбициоз-
ни хора за дистрибуторска 
дейност с отлични бизнес 
перспективи, необходимо 
е добро ниво на английски 
език и умения за комуника-

ция. Ще ви бъде оказана по-
мощ в подготвителния етап. 
Тел. за контакт 07894496881, 
моля, звънете от 9.00 до 
21.00 часа

(187) Snowdrop Cleaners  
набира жени и момичета в 
сферата на почистването, 
необходими са говорим 
английски и self-emloyed до-
кументи, добро заплащане, 
тел. 078 866 674 99 (от 10 a.m. 
до 7 p.m.)

САТЕЛИТНИ 

ПРИЕМНИЦИ
(191) Поставяне и на-

стройка на сателитни прием-

ници в лондон и околността, 
изгодни цени, поддръжка и 
дългосрочна гаранция, тел. 
07818413663, Юлиян

(186) Монтаж, инсталира-
не и поддръжка на дигитал-
ни приемници, моторизира-
ни системи и обикновени 
сателити, тел. 07899917634, 
Жоро

(188) БУЛСАТКОМ – до-
ставка и монтаж на пълен 
комплект, оригинален БУЛ-
САТКОМ договор на ваше 
име с 18 месечна гаранция. 
ITV Partner – турска с без-
платни английски канали 
– доставка, монтаж и на-
стройка, тел. 07835911937, 
Мариян 

КОМПЮТРИ 

И УЕБДИЗАЙН
(185) Професионален 

графичен дизайн и печат 
на бизнес-картички, фир-
мени документи, лога и 
рекламни материали, www.
cosmopolitdesign.com, тел. 
07870973590, Христо Йор-
данов

(209) Поправка на настол-
ни компютри и лаптопи, 

инсталация на софтуер, ан-
тивирусни програми, игри, 
поддръжка на мрежи, посе-
щения по домовете в удобно 
време, тел. 07961540073, 
Калин

ФРИЗЬОРСКИ 

УСЛУГИ
(188) Bella – нов българ-

ски фризьорски и козмети-
чен салон до Café PLOVDIV, 
тел. 02088813903

(188) Предлагам мъжко и 
дамско подстригване по до-
мовете, продухване, боядис-
ване, смяна на цвят, кичури, 
лифтинг масаж на лице, тел. 
07760533877, Бети

(188) Професионална 
фризьорка предлага дамско, 
мъжко, детско подстриг-
ване, кичури, боядисване, 
сешоар, официални при-
чески, плитки, кола маска, 
вежди – по домовете, тел. 
07533227610, Краси

Искате ли да вземете английска
шофьорска книжка?

ПЛАМЕН СЛАВЧЕВ
инструктор по кормуване 07

83
02
35
66
9

Сп
ец
иа
лн

и ц
ен
и!

ОБЯВИ

R E C OV E R Y   C A R
• БРАКУВАНЕ
   НА КОЛИ
• ТРАНСПОРТ НА  :
- КОЛИ
- МОТОРИ
- ДЖИПОВЕ
ТЕЛ. 07787143078, 
ДИМИТЪР

ТРАНСПОРТНИ 

УСЛУГИ
(185) Транспортни услу-

ги и премествания с ван 
maxi baza, до 3.5 т., само в 
UK, точност, коректност 
и продесионализъм, тел. 
07882028507

(188) Транспортни услуги 
с голям ван (1500 кг.), в Лон-

дон и UK, от понеделник до 
петък - само вечер, събо-
та и неделя – 24 часа, тел. 
07944370807, Светлозар

АВТОУСЛУГИ
(188) Автоелектротехник 

- при проблеми с имоби-
лайзер, ABS, ECU, airbag, 
съдействие за MOT, тел. 
07967863048

Какви са вашите възможности
за получаване на:

- Child - Benefi t
- Tax Credit
- Housing and Council 
- Sure Start in Maternity
- Maternity Allowance
- Income Support

д
0

н

с
к
С
и

тел. 02085555143
Safe Advice

на 1-ва страница

Известен медиумен 
и биоенерготерапевт 

гостува за кратко време 
в Лондон.

Ясновидство, гледане 
на карти, восъколеене, 

изчистване на 
негативна енергия, 

главоболие, проблеми 
в работата и любовта, 

амулети за късмет.
Тел. 07909436648, Нели 

(от 9.00 до 20.00 часа)

ЗА
П
О
В
Я
Д
А
Й
ТЕ

!

БГ 

ЗАКУСКА 

10 Forest Road
E17 6 JJ
(зад Blackhorse Road Station)

От понеделник до петък - 
от 6.00 до 18.00 часа

Събота – от 6.00 до 18.00 часа
Неделя – от 8.30 д0 13.00 часа

Работи
за вас 
днидни
в седмицата7

П
О
В
Я

ОООтОт понпонедееделнилник дк до по петик д по петъетъкк - ООООО
от 6 0от 6.00 до 18.00 часа

вввв сесесеседмдмдмдмддддд ицицициццццццататататаааавввв

Th inking of moving to or moving back to Bulgaria, Hungary, Ukraine, 
Latvia, Slovakia?  Looking for a business? Th inking of opening a store? 
We have the product, we have the experience – we are a UK company 
established 30 years – we have joint ventures already successfully 
operating in Romania and Poland.  We are also establishing new joint 
ventures in several other countries in the EU.

What other business opportunity do you get to see the operations 
working successfully. Go and see them, ask the questions, go to the Web 
site and see the photos. Th is off er is as genuine as it gets, you will need 
approximately £10,000 start up costs for Stock, rent, fi xtures/fi ttings 
etc. Look at the website: www.exportonly.co.uk - bear in mind there is 
some work involved preparing goods ready for sale – in our opinion 
and the opinion of existing joint venture partners, this is what makes 
the business interesting.

Business Opportunity
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ЛЕКАРИ 
(191) Д-р Василев – опитен 

лекар, специалист-невролог, 
тел. 07792966069 

(186) Дипломиран кине-
зитерапевт предлага лече-
ние при болки във врата, 
гърба, кръста, както и при 
други оплаквания, свързани 
с опорно- двигателния апа-
рат, тел. 07594231782, Иван 
Иванов

(191) Професионална по-
мощ при болки във вра-
та, гърба, кръста – “секнат 
кръст”, мускули и стави, 
с акупресура масаж. Ди-
пломиран масажист в The 
College of Chinese Medicine и 
член на Асоциацията на аку-
пунктуристите във Велико-
британия, тел. 02088802131 
и 07903187649, Денко Та-
тарлиев

(188) Лечение на кожни 
заболявания (акне, розисея, 
дерматитис, косопад и др.) с 
изпитано средство на наро-
ден лечител от София – сега 
продължено от неговата 
дъщеря, тел. 02078219845, 
07592091595

УРОЦИ
(190) Учител-филолог 

дава уроци по английски и 
руски език, на всички нива, 
тел. 07894449803

ГЛЕДАНЕ НА ДЕЦА
(184) Ако имате нужда 

от помощ за вашите деца, 
вечер след 18.00 часа, може 
да разчитате на мен, тел. 
07760829374

(188) Търся деца за гледа-
не, може и възрастни хора, 
Югозападен Лондон, тел. 
07773716269

( 1 2 4 )  Г л е д а м  д е ц а 
през деня, Cricklewood. 
07869332713

KУПУВАМ
(185) Изкупувам коли 

не по-стари от 1999 г., тел. 
07762862641

ПРОДАВАМ 
(188) Продавам бяло 

Victory  изгодно,  тел . 
07768301274

(190) Продавам 24 дека-
ра иглолистна и 24 декара 
широколистна гора в зем-
лището на с. Харваловци, 
община Елена, област Ве-

лико Търново. Подходящи 
за ловуване, на територията 
на горите живеят вълци, 
зайци и лисици. Възможна 
е продажба поотделно или 
на части отдвете гори.

Цена 4990 лева на декар, 
тел. 07780671533

(186) Продавам апарта-
мент в Поморие на първа 
линия, с тераси, на 2  метра 
от морето, обзаведен, тел. 
07894016177

ТЪРСЯ
(185) Търся единична 

стая в Зона 1 или 2, с удо-
бен денонощен транспорт, 
с интернет и в близост до 
метростанцията на Bank, 
тел. 0776934069

ДРУГИ
(185) Дърводелец с опит 

поставя ламинат, skirting и 
предлага всякакви дърво-
делски услуги по домовете, 
тел. 07792727644

(185) Циклене, лакиране, 
фугиране на паркет и дюше-
ме, монтаж на ламинат, пар-
кет и др., тел. 07809745571

(185) Зидар с опит прави 
extentions, огради и вся-
какви зидарски услуги, тел. 
07792727644

 (186) За онези от вас, 
които са сами и искат да 
си създадат семейство тук 
в Лондон (независимо от 
възрастта, може и след 60 
г.), предлагаме лекции на 
тема “Щастливо семейство”, 
а също възможност за визу-
ални контакти и запознан-
ства, тел : 07900031491

(185) Помагам за смяна 
на шофьорски книжки, тел. 
02077031276, 07949861125

ЗАПОЗНАНСТВА
Строен и симпатичен мъж 

на 52 г.  Търси приятелка до 
50 г. За сериозна връзка, тел. 
07915642665

49 г, висок, симпатичен, 
културен, чистоплътен и ин-
телигентен кулинар, обичащ 
природата, българин търси 
сериозна връзка с интели-
гентна и красива жена, аван-

тюристки не желая да ми 
звънят, тел. 07709123479

Привлекателно момче 
иска да се запознае с момиче 
до 30 г., което търси сериоз-
на връзка, тел. 07501815104, 
Антонио

Млад, готин пич, на 25 
г. с опит в секса, иска да 
се запознае с момичета до 
40 г., за истински секс без 
никакви задръжки, ано-
нимността гарантирана, тел. 
07951638136

Търся си мъж за секс, до 
40 г., със свободно време, 
тел. 07876676796

A very warm welcome 
in London, a nice house to 
stay, English Lessons, U got 

it ? Coming to London to 
live and work/study? A single 
nice gentleman,37   English 
College Lecturer/Linguist  
will help you with English/
Accomodation, show you nice 
places in London. I am kind, 
honest, single, never married 
and romantic. Please email 
chicago7777@hotmail.co.uk

Симпатичен, атлетичен 
и енергичен търси дама 
за сериозни дела, тел. 
07599012593

Симпатичен, честен и 
коректен българин, висок и 
чистоплътен, добронамерен 
(обръщам внимание) търси 
сериозна връзка с красива и 
интелигентна жена, умееща 
да уважава човека до себе си, 
тел. 07709123479, Стефан

Як пич на 28 г. си търси 
мадама за всякакъв вид 
развлечения, разходки по 
всички забележителности 
на Лондон, тел. 07939961496, 
Марио Сладура

Търся интимни удовол-
ствия с дами, обадете се на 
тел. 07840267232

ТАЛОН 
ЗА ДВУМЕСЕЧНА ОБЯВА

ОБЯВИ

ТРАНСПОРТ 
по всяко време
до/от всички 

летища 
в Лондон.

Ниски цени!
077 566 447 52

TранспортниTранспортни
услуги и услуги и 
премествания премествания 
с голям с голям 
ван. ван. 

Тел.07903661333
Цени по договаряне.Цени по договаряне.

Редовен превоз от  Англия и 
Шотландия до България и обратно. 

Сигурност и коректност.

0.80 p. / 1 кг.

Заповядайте
на редовните
богослужения
на Българска
Петдесятна Църква!

ST. JOHN'S CHURCH
STRATFORD
Stratford Broadway
London E15
Всяка неделя от 18:30
За контакти: 07950347110

Адрес: Axe Street
Barking IG 11 7LZ
Зад супермаркет LIDL

Всяка събота
от 18.30

тел. 07950347110
- £500

Фирма извършва превоз на:
  Автомобили - £500
   Джипове - £600
    Камиони
     Микробуси
            Мотоциклети
       Багаж
До България и обратно.
Цени по договаряне.

07973169799

на адрес: BG BEN Newspaper, Flat 2, 137 St. Johns Road, Walthamstow London, E17 4JH

Ново българско заведение
предлага работа за: 

дисководещи; водещи на 
шоу програми, модели, момичета 

за продажба на текила; танцьорки.
Tел. 07809469532, Даниела
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Желаем запознанство с 

bi-жена, дискретност, тел. 
07543609155

Симпатична двойка (же-
ната - bi), приема предложе-
ния за забавления с подобни 
двойки срещу заплащане, 
дискретност, хигиена и ка-
чество, тел. 07788410933

Mъж на 45 г. предлага 
секс-услуги на дами, из-
пращайте смс на тел. 
07556362203, моля само за 
сериозни дами

Мъж на средна възраст, 
висок, спортен тип, чи-
стоплътен и разкрепостен, 
желае запознанство с не-
закръглена и освободена 
дама, тел. 07551431657, 
Жоро

Честен българин, 34 г., 
172/70, коректен и добро-

намерен, търси сериозна 
връзка с интелигентна жена, 
умееща да уважава човека 
до себе си, petko74@abv.bg

Симпатично момче, 23 
г. търси запознанство и 
приятелство със симпа-
тично момиче до 27 г., тел. 
07595835757

Търся сериозна връзка 
с дама до 34 г., ще отго-
варям само на сериозни 
обаждания и смс-и !, тел. 
07716843923

Симпатичен мъж на 40 
г. търси жена до 37 г. за 
съвместно съжителство, със 
цел брак, тел. 07907903381

Мъж на 41 г., 168/75, търси 
запознанство със жена, 
останалото ... времето ще 
покаже, тел. 07502407212

На 40 години съм, търся 
дама от 20 до 30 г. за съвмест-
но съжителство и сериозна 
връзка, със съдействие за 
работа и финансово под-
помагане, тел. 07501021465, 
Владо

Млад, готин, на 26 г., 
предлага секс услуги за 
дами, ако си сама или ти  
е скучно вкъщи, обади се, 
447901625183. 

Търся запознанство със 
сериозен мъж между 45-50 
години, обаждайте се след 19, 
00 ч на тел.: 07522409873

На 40 години съм, предла-
гам съвместно съжителство 
и може би сериозна връзка 
на дама до 30 години с под-
сигурена от мен работа, 
Владо

Приятен, необвързан 
мъж, на 35 г., неженен, ра-
боти като преподавател в 
английски колеж и part-
time като имиграционен 
служител, добро положе-
ние, собствена къща в Лон-
дон, общува лесно, честен, 
учтив, с християнско ве-
роизповедание, би желал 
да се срещне с жена от 19г. 
+ с цел връзка и евентуа-
лен брак, може също така 
да предложи помощ при 
устройването й в Лондон и 
подобряването на нивото 
на английския й език, моля 
само сериозни отговори, 
noahnoe37@hotmail.com , 
тел. 0774 3929 144

35/167 см., търся жена от 
27 до 35 г. с цел приятелство, 

а след време и нещо повече, 
моля без обаждания, ще 
отговарям само на смс-и на 
тел. 07513934041

Търся жена за сериозна 
връзка, до 35 години, тел. 
07513934041

Търся запознанство 
със сериозен мъж над 45 
г. за приятелство, а може 
би и нещо повече, тел. 
07896761377, Диана – след 
19.00 часа

Младо момче търси жена 
с цел запознанство, тел. 
07902097162

Търся си любовница на 
всякакви години – от 20 до 
50, тел. 07717222410

Голямо момиче на 35 
търси мъжа на живота си. 
Трудно ми е да те намеря. 

Моля те, обади ми се! 077 
4566 3820

Разпускащи масажи само 
за момичета и дами по до-
мовете, full privacy, 078 7700 
5067

Търся жена до 40 годи-
ни за секс, а може и нещо 
поевече, тел.  07530095559

Търся момиче от 18 до 25 
години за секс, ако си допад-
нем, може и нещо повече, 
тел. 07518638078

Разведена, 52 г., търси 
сериозна връзка с мъж от-
говорен и умеещ да обича 
истински, моля за сериозни 
обаждания, 078 5526 3430

П р и в л е к а т е л е н  3 4 -
годишен мъж търси дама 
за екскурзии из Европа (дис-
кретност) , тел. 07791338706, 
Николай

ШАХ СКАНДАЛЪТ 

НОЕМВРИ 2009 г. 
Новият световен шам-

пион по шах ще вземе 1.2 
млн. евро от наградния 
фонд. Мачът за шахматна-
та корона между Веселин 
Топалов и Вишванатан 
Ананд ще се играе от 21 
април до 10 май в София. 
Премиерът Бойко Борисов, 
който е и председател на 
организационния комитет, 
прие президента на ФИДЕ 
Кирсан Илюмжинов за 
подписването на догово-
рите. Според предвари-
телните изчисления, мачът 
ще струва между 3 и 4 млн. 
евро. Наградният фонд е 2 
милиона, като има и такса 
от 20% за ФИДЕ. «Побе-
дителят ще вземе 60% от 
сумата», каза мениджърът 
на Веселин Топалов Сил-
вио Данаилов.

Той добави, че не са 
били поставяни някакви 
специални изисквания за 
организирането на мача. 
«Най-важното е да има 
условия той да се проведе 
при честна игра. Един-
ственото по-особено нещо 
е, че поискаха специална 
завеса, която да разделя 
гросмайсторите от пу-
бликата. Такива завеси 
се произвеждат само на 
едно място в Германия. 
Състезателите са изоли-
рани от публиката и не я 
виждат, докато зрителите 
могат да следят отлично 
случващото се», обясни 
Данаилов.

Вариантите за домакин 
на мача са НДК и Воен-
ният клуб. «Въпрос и на 
цена е къде ще играят 
Веско и Ананд.» Данаилов 
очаква цялата сума за ор-
ганизацията да дойде от 
спонсори. «Ако се наложи, 
и държавата ще помогне. 
Има голям интерес от 

компаниите. Това е не-
вероятна възможност за 
реклама. Ако успеем да 
направим добра сделка 
за маркетинговите пра-
ва, можем да очакваме и 
възвращаемост», добави 
Данаилов. Организацион-
ният комитет ще преведе 
на ФИДЕ 1.2 млн. евро на 
11 януари, а втората вно-
ска от 1.3 милиона - на 26 
февруари.

«Досега са се изигра-
ли 19 мача за световна-
та корона и те винаги се 
превръщат в исторически. 
България ще стане център 
на световното внимание», 
каза премиерът Борисов, 
като припомни за пар-
тиите между Борис Спа-
ски и Боби Фишер. Той 
направи паралел между 
8-милионното население 
на България и това на 
Индия, което е над 1 ми-
лиард души. Илюмжинов 
поздрави България и каза, 
че страната се е превъ-
рнала в световна шахмат-
на сила. Президентът на 
Българската федерация 
Стефан Сергиев заяви, че 
това е «мечта на няколко 
поколения български шах-
матисти». 

МАРТ 2010 г. 

Силвио 
Данаилов: 
Ананд 
показа 
неуважение 
към 
България

Мениджърът на Весе-
лин Топалов - Силвио 
Данаилов, каза, че инди-
ецът Вишванатан Ананд е 
проявил неуважение към 
България, като е отхвъ-
рлил молбата мачът за све-
товната корона да се играе 
по «Софийските правила». 
«Първият път, като им 
предложихме, от щаба на 
Ананд отказаха, защото 
според Аруна Ананд - 
съпруга и мениджър на 
Вишванатан Ананд, труд-
но могат да се определят 
съдии и официални лица. 
Тогава им предложихме 
сами да изберат всичко, от 
което имат нужда - съдии, 
Апелативен комитет и 
т.н. Единственото, което 
искахме, беше да приемат 
мача да се играе по «Со-

фийските правила». По-
следва нов отказ, този път, 
без да се посочва каквато 
и да е причина», коменти-
ра Данаилов пред сайта 
chessvibes.com. По думите 
му това е накарало Топа-
лов да реши да не приема, 
нито да предлага ремита 
по време на предстоя-
щите партии. «Той няма 
да общува с Ананд, само 
чрез съдията. Разбира се, 
това не значи, че Веселин 
няма да говори изобщо 
със съперника си. Става 
дума само за времето на 
партиите.»

Данаилов обясни, че 
желанието му е било Со-
фия да добие по-голяма 
известност по света. Спо-
ред него това е щяло да се 
случи, ако щабът на Ананд 
беше приел партиите да се 
играят по «Софийските 
правила», въведени от 
«Мтел мастърс».

« О с и г у р и х м е  н а й -
големия награден фонд за 
последните 15 години, и то 
по време на криза - 2 млн. 
евро. ФИДЕ помоли Ананд 
да направи едно малко 
нещо и той отказа. Лично 
за мен това показва неува-
жение към организатори-
те, спонсорите и София», 
каза Данаилов. Според 

«Софийските правила» 
никой от състезателите не 
може да предлага реми. То 
може да бъде присъдено 
само от съдията. 

Крамник: 
Щом мачът 
е в София, 
Ананд няма 
големи 
шансове 

Бившият световен шам-
пион по шах Владимир 
Крамник нападна щаба на 
българина Веселин Топалов 
и в частност мениджъра му 
Силвио Данаилов. Според 
руснака решението мачът 
срещу Ананд да се играе 
в София не е правилно, 
защото ощетява индиеца. 
«Ананд е по-добър състеза-
тел и според мен е фаворит 
в мача. Играл съм много 
пъти и срещу двамата. Това 
не е нищо лично, а чисто 
обективна оценка», комен-
тира Крамник в интервю 
за сайта chessbase.com след 
осмия кръг от турнира 

«Амбър» в Ница.
«Разбира се, това, че мачът 

ще се играе в София, опре-
делено намалява шансовете 
на Ананд. Няма съмнение 
в това. Може би затова той 

вече не е фаворит. Сега 
такъв е Топалов... и Данаи-
лов, може би. Но нека поча-
каме и да видим. Надявам се 
да няма нов скандал. Малко 
съм притеснен.»

На въпроса дали би се 
съгласил да играе в София, 
руснакът отговори катего-
рично с отрицание. «Има 
правило на ФИДЕ, което 
казва, че мачът не може 
да се играе в страната на 
единия от състезателите. 
Ананд има пълното право 
да откаже и не може да бъде 
дисквалифициран.»

Крамник все пак припом-
ни, че в мача си с Топалов в 
Елиста беше домакин. Той 
обаче твърди, че тогава 
възможностите за провока-
ция били минимални. «Те, 
българският щаб, направи-
ха, каквото направиха. Сега 
всичките карти са в техните 
ръце.» Накрая руснакът 
призна, че ще стиска палци 
за Ананд, «защото така ще 
е по-добре за шаха». 

Победителят от мача Топалов - Ананд 
ще получи 1.2 млн. евро

Президентът на Българската федерация 
Стефан Сергиев (вляво) и президентът 
на ФИДЕ Кирсан Илюмжинов подписаха 
договорите за мача между Веселин Топалов и 
Вишванатан Ананд 

Руският гросмайстор (вляво) каза, че ще 
стиска палци за Вишванатан Ананд, защото 
така е по-добре за шаха 

Индиецът (вдясно), който е действащ  световен шампион, отказа  да играе 
по «Софийските правила» 
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Нов бг екшън: 

Футболист бие фенове с летва в Кресна 

Котоошю 
с девета 

победа
в Осака

Всяка събота  - 
във вихъра
на дискофлирта!

Футболист от Раз-
лог предизвика инци-
дент и е задържан след 
мач в Кресна при опит 
за саморазправа с пу-
бликата, съобщи пре-
сцентърът на Област-
ната дирекция на МВР в 
Благоевград. На 24 март 
на стадиона в Кресна 
се е играла футболната 
среща между отбори-

те на местния Перун 
и на Пирин (Разлог). 
След края на дву-
боя футболистът 
Т. П. от тима на 
Разлог нахлул с 
дървена летва сред 
зрителите и опи-
тал саморазправа. 
Четвъртият съдия 
Н. С. се опитал да 
го усмири, но не 

успял и се наложила 
намесата на служители 

на реда. Футболистът 
продължил да оказва 

съпротива на по-
лица ите .  След 
употреба на по-
мощни средства 
той е задържан в 
Районното управ-
ление на МВР в 
гр. Сандански. Ра-
ботата по случая 
продължава. 

Близо 1400 полицаи и жандармеристи ще се грижат за реда в столи-
цата по време на футболното дерби от «А» група между отборите на 
Левски и ЦСКА. Около 150 ще бъдат служителите на реда на стадион 
«Васил Левски», но точната им бройка ще бъде уточнена след среща 
с привържениците на двата клуба, съобщиха от СДВР. Постовете на 
полицаите ще бъдат из целия град часове преди началото и след края 
на мача, който ще се играе в събота от 19,45 часа.

От СДВР призоваха феновете да влязат по-рано на стадиона, 
за да се избегне хаос при двете проверки преди първия съдийски 
сигнал. «Винаги подхождаме сериозно към това дерби, а работата 
върви цяла година. Направихме множество срещи с двете агитки 
и следим случващото се в първенството на България, защото то 
дава отражение на поведението на двете агитки.

1400 полицаи ще 1400 полицаи ще 
охраняват дербитоВ интервю пред офици-

алния сайт на ФИФА леген-
дата на българския футбол 
заяви, че ЮАР ще направи 
страхотно световно през 
лятото. «Тъй като видях ин-
фраструктурата тук, съм 
сигурен, че страната няма да 
разочарова. ЮАР ще преми-
не теста», смята Модерният 
ляв. Според него фавори-
ти за трофея са Бразилия, 
Англия, Испания, Италия и 
Аржентина, но Гана и Кот 
д'Ивоар ще бъдат трудни за 
побеждаване, особено ако 
преминат груповата фаза. 

На вноски ще плати част 
от глобата си в ЮАР бившият 
вече треньор на Мамелъди 
Съндаунс - Христо Стоич-
ков. Той бе одрусан с 50 000 
ранда (около 5000 евро) от 
дисциплинарната комисия на 
футболната асоциация, след 
като обиди и заплаши с жест 
(преминаващ през гърлото 
показалец) делегата на мача 
срещу Мароко Суалоус - Адел 
Карелсе. Камата може да пла-

ти 3000 евро на разсрочено 
плащане за 12 месеца, но 
останалата сума е длъжен да 
преведе по сметката на асо-
циацията до 50 дни. Освен 
това Ицо трябва да плати 60 
000 ранда (около 6000 евро) 
разноски за трите заседания 
на дисциплинарната комисия. 

«Стоичков беше на изслушва-
нето и се призна за виновен. 
Той дойде със свой адвокат 
от ЮАР и не ни губи времето. 
Стоичков се извини лично и 
обеща впоследствие да го на-
прави и публично», заяви за 
местните медии следователят 
Маджаву. 

Камата Камата 
ще плаща ще плаща 

глобата си глобата си 
на вноскина вноски

ЮАР  ще направи страхотно 
световно, убеден  е Стоичков

Пламен Кралев става първият 
български пилот, който ще уча-
ства в шампионата Формула 2. 
Той ще участва в престижната 
надпревара още тази година, 
след като през зимата се състе-
зава в GP2 Asia. Шампионатът 
Формула 2 бе подновен от FIA 
през 2009 г. От 1985 г. старата 
серия бе заменена от Формула 
3000 като основна подготвя-
ща за Формула 1. Официално 
Формула 2 съществува още със 
създаването на Формула 1 преди 
60 години. Бившият президент 
на FIA Макс Моузли вдъхна 
нов живот на Формула 2 след 
25 години, за да предостави 
алтернатива на GP2, но с много 
по-ниски разходи и така да даде 
шанс на млади пилоти за разви-
тие. Шампионатът е спонсори-
ран от FIA и първите трима пи-
лоти в края на сезона получават 
суперлиценз за 

Форму-
ла 1. Такъв не предлага 

нито едно първенство, дори и 
GP2. Шампионът пък получа-
ва безплатен тест с Williams. 
Пилотите във Формула 2 се 
състезават с унифицирани ав-
томобили със скорост на болид 
от Световните серии на Renault 
и много близки до представяне 
до GP2.

Шасито на автомобила е дело 
на Williams и покрива техниче-
ските правила на Формула 1 за 
2005 г., а двигателят е 1,8-литров 
с турбо от Audi. Мощността 
през 2009 г. бе 406 к.с., а от тази 
година е увеличена на 431 к.с. 

Масата на колата без пилота е 
570 кг. За разлика от останалите 
престижни шампионати с едно-
местни болиди тук няма отбори 
и всички пилоти са поставени 
в равни условия. Формула 2 
е единственият шампионат с 
едноместни болиди освен Фор-
мула 1, който организира FIA. 

«Много съм развълнуван от 
участието ми във Формула 2», 
заяви Пламен Кралев и обясни, 
че сменя шампионата поради 
две основни причини. Първата 
е, че бюджетът на Формула 2 
е 3 пъти по-малък от GP2, тъй 
като шампионатът е организи-
ран без отбори. Пилотите имат 
лимит от 3 години, за да покажат 
способностите си. Пилотът си 
прави настройките сам и за една 
година сменя 9-има инженери, 
с които работи. 

Всич-
ки пилоти са поставени 

при равни условия и няма силни 
или слаби отбори. «Целта, която 
си поставям за тази година, е до 
края на шампионата да вляза 
в Топ 10», призна Кралев. Той 
е 15-ият пилот, подписал във 
Формула 2 до момента. Бълга-
рия пък става 10-ата държава с 
пилот в серията.

В първоначалния вариант 
се предвиждаше участие на 
30 пилоти, но бройката им 
бе редуцирана до 24. Всички 
състезания се предават пряко 
по Eurosport. Сезон 2010 на Фор-
мула 2 включва 9 състезания, от 
които само Маракеш (Мароко) е 
извън Европа. 

Кралев ще кара във Ф2

Калоян Махлянов-Котоошю записа девета победа на 
пролетния супертурнир по сумо в Осака. Българският 
Гъливер победи най-ниския професионален сумист - 
170-сантиметровия Тойоношима в днешния двубой. 
След успеха си Котоошю е с баланс от 9 победи и три 
загуби. В утрешния - 13 ден от турнира, Махлянов ще 
се срещне с Харумафуджи, с който за момента имат 
еднакъв баланс. В днешния ден на турнира «йокод-
зуна» Хакухо надви Котомицуки, с което балансът му 
вече е 12-0.

Пиронкова 
пак бие, 
среща 
номер 2 
в света 

Цветана Пиронкова постигна 
най-сериозното си постижение 
в кариерата на турнира «Sony 
Ericsson Open», след като до-
стигна до втори кръг за първи 
път, информира tennis24.bg. Тя 
победи с 6:4, 6:2 талантливата 
англичанка Хедър Уотсън за 
малко повече от час игра. Освен 
престижния успех, пловдивчан-
ката си гарантира 80 точки в 
ранглистата (които я изстрелват 
в подножието на топ 100) и близо 
14 хиляди долара. В следващата 
фаза първата ни ракета ще се 
сблъска със световната номер 2   
Каролин Вожняцки.

н
G

ППППиронкова 

Звездата на шорттрека Евгения Раданова завърши кариерата 
си с титла на 1500 м на световното за военни в Италия. Преди-
шния ден българката бе 6-а на 500 м. Бягане на 1000 м не влиза 
в програмата. «Беше невероятно състезание. За последно станах 
първа на 1500 м. Изключително съм щастлива», каза лейтенант 
Раданова. Тя приключва 22-годишната си спортна кариера с два 
сребърни и един бронзов олимпийски медал, две световни и 
седем абсолютни европейски титли. 

Лейтенант Раданова
с титла за последно
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От 20.00
до 3.00 часа.                                                    
Резервации и 
информация:  

07809469532 
(Даниела)

139-141
Tottenham Lane
Crouch End/Turnpike 
Lane/Finsbury Park
N8 9BJ
(на 4 спирки
с автобус No41 
от Turnpike Lane Station
по посока на Crouch End)

 – новата българска дискотека в Лондон!
1399-1441
Totttennhaham Lanee
Croouchh End/Turnpike 
Lane/FFFinsbury Park
N88 9BJ

Changa BarChanga Bar Следваща
програма за

Събота,
3 април:  

Българска 
музика, 

най-новите 
хитове от 

световния 
dancefl oor, парти 

фолк-микс 
За дамите до 

22.00 - 
вход свободен 

и безплатен 
Changa 

коктейл.
Томбола за 

всички!
Бутилка 

шампанско за 
най-страстно 
танцуващата 

девойка 
между 21.00 и 

22.00 часа

ОО
до
Рез
инфф р ц

7809469532
ниела)

О 20 00От 20.00
о 3.00 часа.
зервации и
формация:

    

Всяка събота  - Всяка събота  - 
във вихъравъв вихъра
на дискофлирта!на дискофлирта!

Таню Киряков
бяга бесен

от България

Двукратният олимпийски шам-
пион Таню Киряков обмисля 
да напусне националния отбор. 
Стряскащата информация излезе 
от Общото събрание на федера-
цията. «Няма да стрелям за тази 
централа», отсече по телефона от 
Австралия именитият ни спор-
тист, бесен от взетите решения. 
Киряков, заедно с Мария Гроздева 
и Валери Григоров, са в Сидни на 
състезание от Световната купа. 
Според запознати той има сери-
озна оферта от ОАЕ. Спортът, до-
несъл ни безброй титли и поводи 
за гордост, е пронизван от скан-
дали след избирането на Камен 
Шишманов за президент. Таню, 
Мария и Валери открито заявиха 

несъгласието си с политиката на 
новото ръководство.

Форумът на федерацията за-
почна с налагането на информа-
ционно ембарго. За изгонването 
на журналистите от залата, от 20 
делегати, двама гласуваха «за», а 
15 се въздържаха. Само три вота 
опонираха на треперушките по 
столовете в Спортната палата. 
От управителния съвет бяха 
освободени неудобните Цветан 
Димитров и бившият генсек 
Александър Каиков. Последният 
сподели, че ще заведе граждански 
иск към федерацията за дължима 
сума от 39 000 лв. Треньорският 
съвет пък не прие в състава 
си наставника на двукратната 
олимпийска шампионка Мария 
Гроздева Валери Григоров. Ис-
тински дуел се задава и между 
бившите шампионки Нонка Ма-
това и Весела Лечева. И двете ще 
бъдат предложени за членове на 
административната комисия към 
световната федерация по спор-
тна стрелба. Централата утвърди 
бюджет от 1,1 млн. лева.

Канят двукратния Канят двукратния 
олимпийски шампионолимпийски шампион

да стреля за ОАЕда стреля за ОАЕ
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Снимка за спомен до 
Снимка за спомен до 

този красавец
този красавец

Кой ли ще е главата 
Кой ли ще е главата 

на семейството?
на семейството?

Кой е по-висок?
Кой е по-висок?

ЛАФОРИЗМИ
Глупави мисли хрумват на 

всеки, но умният не ги казва.
На 18 всички отговори са извест-

ни. Въпросите стават ясни на 40.
Един за всички, всички за един. 

Но този един да съм аз!
По-добре е да мълчиш и да те 

считат за глупак, отколкото да го-
вориш и да премахнеш всякакво 
съмнение.

Ако парите са всичко, което ви е 
нужно, то това е всичко, което ще 
получите.

Има жени, които не обичат да 
мъчат няколко мъже наведнъж и 
се съсредоточават на един: това са 
верните жени.

Жената избира пиенето, но пие-
нето е задължение на мъжа.

Единственото нещо, с което по-
вечето хора са на принципа “Не 

отлагай за утре, ако можеш да го 
свършиш днес”, е сънят.

Питат Радио Ереван:
Какво е генномодифициран 

организъм?
- Ми, това е милиционер, станал 

полицай, после мутра, след това 
бизнесмен и накрая – 

депутат...

Ирландия - Меч О’Пух 
Шотландия - Мечо МакПух
Англия - Мечо Пуух
Дания - Мечо Пухсен
Швеция - Мечик Пухсон
Норвегия - Мечо Гунар Пухяер
Русия - Мечо Пухин
Грузия - Мечорат Пухашвили
Армения - Мечан Пуханян
Китай - Ме Чо Пух
Япония - Мечоши Пуханага
Италия - Мечо дел Пухини
Испания - Дон Мечо-Мария Пухалес
Бразилия - Лиуш Назарио Соуса и 
Лима Франсиско да Мечо – Пухиньо
Германия - Хер Мечо фон Пухен
Франция - Мечоас дьо Пухле
Саудитска Арабия - Мечо ибн ал 
Насър ел Сахиб ес Пухар
Камерун - Кхмечо Мбпух
Иран - Мечолях Пухейни
Израел - Мечосей Пухберг
Ирак - Меччам Пухеин
Индонезия - Мечолар Пухарто
Индия - Мечира Пуханди
ЮАР - Мечсън Пухела
Нигерия - Мечубу Пухегбени
Холандия - Мечри ван Пухкелен
Белгия - Мечил де Пухилде
Ливан - Мечнин Пухнан
Според Лукас - Мечарт Пухейдър или 
Мечюк Пухайуокър (според избора 
на страна) 
Според Спилбърг - Професор, доктор, 
доцент, асистент, кандидат на какви 
ли не науки Мечиана Пухоунс
Според Сервантес - Дон Пухот и 
Санчо Праса

Как се казва МЕЧО ПУХ 
в различните държави? 
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Важни телефонни номера и адреси

ВИЦОВЕ, СПРАВОЧНИК

Радио Ереван винаги знае
Попитали Радио Ереван:

- Какво е рецесия? Какво е депресия, кога ще 
свърши кризата в България?

Радио Ереван отговорило:
- Рецесия е, когато съседът ви остане без работа. 

Депресия е, когато вие останете без работа. Кризата 
в България ще свърши, когато министър Дянков 

остане без работа.

Блажени времена
Един дядо си спомня добрите 

стари времена. Като бях момченце, 
мама ме пращаше до магазина само 
с един лев и аз се връщах с 4 кг карто-
фи, два хляба и едно мляко, 10 яйца и 
опаковка чай. А сега това вече е невъ-
зможно – прекалено много камери за 

наблюдение има.

- Кой е идеалният мъж?
- Хибрид между вибра-

тор и банкомат...
****
Пиян мъж се обажда на 

жена си:
- Жена, аз съм на партий-

но събрание и ще остана 
цялата нощ при нея. 

***
Щели да пускат нов ко-

раб на вода. Хайде да идем, 
да погледаме.

- Този път без мен!
- Работа ли имаш?
- А, не... Просто ми е жал 

да гледам как чупят бу-
тилката в носа на кораба 
и шампанското отива на 
вятъра! 

***
Трима мъже пред рай-

ските порти, чакащи от 
Свети Петър присъдата 
накъде ще се запътят – към 
Рая или Ада.

Първият мъж отива при 
Св. Петър, той го пита:

- Младежо, женен ли 
беше?

Той отговаря: Не.
- Марш в ада тогава!
Вторият мъж отива и 

Св. Петър го пита същия 
въпрос:

- Женен ли беше?
Получил и отговор: Да, 

имах една жена.
- В рая ти е мястото - 

рекъл Светията.

Третият мъж отишъл и 
получил същия въпрос, а 
той му отговорил: «Да, же-
нен бях, имах 2 брака.»

Свети Петър ядосано се 
провиква: Марш в ада!

Мъжът сърдито пита: 
«Защо аз в ада, а мъжът с 
единия брак в рая?!»

Светията му отговаря:
- При две тъщи и адът ще 

ти се стори рай!
***

- Иване, кое е това число? 
- пита учителката.

- Изчакайте, госпожо! 
Още броя нулите! 

***
Какво прави една блон-

динка, когато изпусне ав-
тобус номер 66?

- Взима автобус номер 33 
два пъти. 

***
Журналист пита кмет: 
- Намерихте ли пари за 

дупките по пътищата?
- Намерихме! - отговаря 

кметът.
- Запълвате ли ги?
- Запълваме ги! - отгова-

ря кметът.
- И докога ще издържат? 

- пита журналистът.
- До никога - отговаря 

кметът, - вятърът веднага 
ги издухва. 

***
В съдебната зала. Съди-

ята пита блондинка:

- Защо откраднахте авто-
мобила?

- Помислих го за моя, г-н 
съдия - отвърнала блон-
динката.

- Вие имате полицей-
ска кола?! - възхитил се 
съдията.

- Не, не. Просто видях 911 
и помислих, че е поршето 
ми - казала блондинката.

***
В училище вдигат Иван-

чо и учителката му казва:
- Посочи Америка!
Иванчо я посочва.
Учителката вдига Марий-

ка и казва:
- Кой е открил Амери-

ка?
А Марийка отговаря:
Иванчо е открил Аме-

рика. 

Семейството Семейството 
на варненския на варненския 

зоопарк зоопарк 
се увеличи се увеличи 

с една с една 
маймункамаймунка

- Кой е идеалният мъж?
- Хибрид между вибра-

тор и банкомат...
****

Третият мъж отишъл и
получил същия въпрос, а
той му отговорил: «Да, же-
нен бях, имах 2 брака.»

СМЕХОТЕРАПИЯСМЕХОТЕРАПИЯ
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